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روزنامه صبح ایران
 وزیر ارتباطات در حاشیه رونمایی از اولین اپراتور پستی کشور با اشاره 
به این که کلاهبرداران حوزه ارزش افزوده در حال دوقطبی سازی جامعه 
هستند، گفت: آن ها به بهانه سفر زیارتی، اینترنت رایگان، کمک به 
امور خیریه و مسائل غیراخلاقی، مشترک را اغوا می کنند. پشت هر 
ناهنجاری پول است، این پول از کجا می آید؟ از راه هایی مانند همین 
اولین  از  رونمایی  حاشیه  در  آذری جهرمی  محمدجواد  ارزش افزوده. 
اپراتور پست کشور در خصوص خدمات ارزش افزوده، گفت: دو سال 
است برای ساماندهی بازار ارزش افزوده در حال تلاش هستیم. سه نوع 

 سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در بیانیه ای از دستگیری "روح الله زم" 
سرشبکه سایت معاند و ضدانقلاب "آمدنیوز" در یک عملیات اطلاعاتی 
روز  گزارش  به  داد.  خبر  سپاه  اطلاعات  سازمان  توسط  هوشمندانه 
دوشنبه روابط عمومی کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، این بیانیه با 
اعلام خبر عملیات دستگیری "روح الله زم" سرشبکه سایت ضد انقلاب 
موسوم به "آمد نیوز" طی عملیات پیچیده و حرفه ای سازمان اطلاعات 
سپاه، بر شکست و جا ماندن سرویس های اطلاعاتی دشمن از قدرت 
اطلاعاتی سپاه تاکید شده است.  در متن بیانیه سپاه آمده است: در ایام

وزیر ارتباطات در خصوص خدمات ارزش افزوده:

در هر ناهنجاری، پول نقش اصلی را 
بازی می کند

سپاه پاسداران اعلام کرد

پایان آمدنیوز؛ روح الله زم چگونه 
دستگیر شد؟ 
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با استقامت از طوفان 
توطئه ها عبور کردیم 

دکتر روحانی در نشست خبری با خبرنگاران داخلی و بین المللی:

آماده ام برای منافع ملت در هر جلسه ای حضور یابم

کشور حمله کننده نفتکش ایرانی منتظر عواقب آن باشد 

به باد رفتن ارز 4200 تومانی حرف کاملا غلطی است 

شورای نگهبان نظارت کننده است نه دخالت کننده 

مشکلی برای حل اختلافات با عربستان نداریم

نمی خواهیم قیمت سوخت را بالا ببریم

افتخار می کنم برای ملتم قربانی شوم

اگر همه پرسی بد است،حذفش کنند
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سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم

در نظر دارد 4 باب غرفه را ، از طریق مزایده عمومی با مشخصات و شرایط کلی زیر به اشخاص واجد شرایط 
واگذار نماید.

موضوع مزایده: واگذاری سرقفلی و اعیانی غرف با کار بری بار فروشی  واقع در بلوک 8 میدان بزرگ 
میوه و تره بار شهید رجایی . 

متراژ ، ، مبلغ پایه مزایده طبق نظر کارشناس رسمی دادگستری و میزان تضمین شرکت در 
مزایده  و به شرح ذیل می باشد:

مبلغ تضمین شرکت در مزایده ) ریال (ارزش اعیانی و سرقفلی ) ریال (مساحت اعیانیمساحت عرصهشماره غرفه
21011/170/000/000560/000/000 متر مربع230 متر مربعغرفه شماره 8/1
21012/090/000/000610/000/000 متر مربع230 متر مربعغرفه شماره 8/2
21013/010/000/000660/000/000 متر مربع230 متر مربعغرفه شماره 8/3
21013/930/000/000700/000/000 متر مربع230 متر مربعغرفه شماره 8/4

- تضمین شرکت در مزایده به صورت ضمانتنامه بانکی در وجه سازمان )با حداقل اعتبار 3ماه( یا واریز وجه 
نقد به حساب بانک انصار شعبه مرکزی  به شماره 351082491518231 بنام سازمان میادین میوه و تره 

بار می باشد که باید به ضمیمه  پیشنهاد تسلیم گردد.
محل دریافت اسناد : قم- جاده قدیم قم تهران- روبروی بهشت معصومه - بلوار شهید رجایی میدان 
بزرگ میوه و تره بار شهید رجایی- ساختمان اداری سازمان میادین- واحد درآمد مراجعه نمایند ، تلفن 

. 36641174
- دریافت اسناد از مورخ 98/07/23 لغایت 98/08/06 می باشد.

- هزینه درج آگهی بر عهده برنده مزایده می باشد.
تذکر: برنده مزایده می بایست 50% مبلغ پیشنهادی را نقداً و الباقی مبلغ را بصورت 

ماهیانه و در 18 قسط پرداخت نماید.
-مشخصات غرف به شرح ذیل می باشد:

الف ( اسکلت غرف فلزی سنگین با سقف ورق گانوانیزه و پوشش داخلی آن پشم شیشه و کارتن پلاست 
می باشد . ب( غرفه  دو کله ضلع غربی آن به طول 10 متر به شارع اصلی با عرض 30 متر و ضلع شرقی آن 
به طول 10 متر به شارع با عرض 20 متر محدود می گردد. ج( داخل غرفه سرویس آشپزخانه و یک اتاق در 

همکف و دو اتاق بزرگ روی آن بنا شده.
مهلت تحویل اسناد و ارائه پیشنهادها : تا  پایان وقت اداری 98/08/08 می باشد .

-سایر شرایط مزایده در اسناد و مدارک درج شده است. شرکت کنندگان مکلف اند کلیه اسناد و مدارک را 
امضاء کرده و به همراه پیشنهاد خود ارائه نمایند. امضاء اسناد و مدارک به منزله قبول تمامی شرایط می باشد.
محل تسلیم پیشنهادها :قم- بلوار امام موسی صدر- ساختمان شهرداری مرکز طبقه 4 - معاونت خدمات 

شهری و امور اجتماعی – واحد حراست تحویل  نمایند.    
تاریخ آگهی نوبت دوم:98/07/23 

سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی 
مشاغل شهری شهرداری قم

آگهی تجدید مزایده ) نوبت دوم (

روابط عمومی سازمان میادین شهرداری قم
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در نظر دارد فعالیت ذیل را از طریق برگزاری مناقصه عمومی به شرکت های واجد شرایط واگذار 
نماید.

بدینوسیله از کلیه شرکت های واجد صلاحیت دعوت بعمل می آید حداکثر تا تاریخ 98/07/30با در 
دست داشتن فیش بانکی واریزی به مبلغ دویست هزار ریال به شماره حساب 0103194693003 
)سیبا بانک ملی( جهت خرید اسناد مناقصه به اداره مناقصه و قراردادهای امور تدارکات این شرکت 
 ـنبش میدان شهید امینی بیات ساختمان ستادی اتاق 205 مراجعه   ـخیابان توحید  به نشانی قم 
و یا نسبت به دریافت از طریق سایت های ذیل اقدام نمایند. مهلت ارائه پیشنهادات تا ساعت 
10:30 روز یکشنبه مورخ 98/08/12 و زمان بازگشایی نیز طبق جدول زمان بندی اعلام شده 
در سالن همایش ساختمان ستادی شرکت خواهد بود و یک نفر نماینده پیشنهاددهندگان می تواند 

در جلسه بازگشایی پاکات مناقصه حضور یابد.
پیشنهاد دهنده مکلف است معادل مبلغ اعلام شده تضمین معتبر بر اساس مفاد اسناد مناقصه 
مانند )چک بانکی، ضمانت نامه بانکی و سایر موارد ذکر شده در شرایط و اسناد مناقصه( به شرکت 

توزیع برق استان قم تسلیم نماید.
به پیشنهادهای فاقد سپرده، سپرده های مخدوش و یا کمتر از میزان مقرر و نیز پیشنهادهای فاقد 
امضاء، مشروط و پیشنهادهایی که بعد از انقضاء مدت مقرر در فراخوان واصل می شود مطلقاً ترتیب 

اثر داده نخواهد شد.
شرکت توزیع نیروی برق استان قم در رد یا قبول یك یا تمامی پیشنهادها مختارمی باشد.

سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه درج گردیده است. 
www.tavanir.org.ir )سایت شرکت توانیر(

iets.mporg.ir )سایت ملی مناقصات(
www.qepd.co.ir )سایت شرکت توزیع نیروی برق استان قم(

اداره مناقصات و قراردادها-025-38818938

شركت توزیع نیروی برق استان قم

جدول زمان بندی بازگشایی پاكات

آگهي مناقصه عمومي )نوبت دوم(

ف
تاریخ تحویل میزان سپرده )ریال(نوع مناقصهشرحردی

پاکات

تاریخ بازگشایی
 پاکات  الف و ب و  ج

ساعتتاریخ

فعالیت هاي کلید در دست 1
435/000/00098/08/1298/08/1310:30یک  مرحله ای)بسته 84-98-18(

فعالیت هاي کلید در دست2
394/000/00098/08/1298/08/1310:45یک  مرحله ای )بسته 82-98-25(

فعالیت هاي کلید در دست 3
397/500/00098/08/1298/08/1311:00یک  مرحله ای)بسته 82-98-26(

شناسه آگهی :623302روابط عمومی شركت توزيع نيروي برق استان قم
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اخبار

تقديم به اعجوبه های سپاه
دبیر شورای عالی امنیت ملی در یادداشتی به بهانه ضربه    

انقلاب  ضد  شبکه  به  سپاه  اطلاعات  سازمان  مقتدرانه 
خارج نشین، با عنوان »تقدیم به اعجوبه های سپاه« از این 

اقدام نیروهای اطلاعاتی سپاه قدردانی کرد. 
»علی شمخانی« نماینده مقام معظم رهبری و دبیر شورای عالی امنیت ملی روز 
دوشنبه به بهانه ضربه مقتدرانه سازمان اطلاعات سپاه به شبکه ضد انقلاب خارج نشین 

در یادداشتی نوشت:
1- از لحظه ای که با هم رزمان ومجاهدان با اخلاص "حاضر و ناظر" عهد بستیم که 
پاسدار انقلاب آن پیر سفر کرده باشیم از "خود" نگفتن و به "خدا " سپردن، آئین مان 

بوده است.
2- هرگز از عظمت ایثار و مجاهدت لشکر پاک باخته ای که یا در مسیر خدمت رسانی 
به مردم است و یا در حال مبارزه با دشمنان مردم، نگفته ایم که بیان آن را خلاف فتوت و 

خدمتگذاری بی منت به ولی نعمتانمان می دانیم.
3- ما نگفته ایم و نمی گوییم اما مرزهای امن کشور، وحشت ضدانقلاب و معاندین، 
اتوبانهای  پیشرفته،  پالایشگاههای  پراب،  سدهای  محروم،  و  افتاده  دور  روستاهای 
طولانی و پلهای عظیم و هزاران برگ خدمتی که در حوزه های نظامی و امنیتی وسیاسی 
و اقتصادی و فرهنگی و اجتماعی به رنگ سبز و سرخ پاسداری مزین است حرفهای 
گفتنی فراوان دارد که طنین آن نه بر گوشها که بر دل و جان مردم قدر شناس ایران 

نشسته است.
4- انتشار خبر دستگیری اعجاب آور یک عنصر پلید و معاند توسط سپاهیان گمنام 
اقتدار  انکار  قابل  غیر  نماد  شک  بدون  سپاه  اطلاعات  سازمان  در  زمان)عج(  امام 
اطلاعاتی کشور و زبونی و ضعف سرویس های اطلاعاتی حریف و شایسته قدردانی و 
سپاس فراوان است اما به رسم و آیین پاسداری باز هم از خود نمی گوییم و با خدا نجوا 

می کنیم.
5- در طول سالهای پس از پیروزی انقلاب اسلامی و در کوران نقش افرینی بی بدیل 
سپاه در دفاع از آرمانها و کیان کشور، هیچگاه به اندازه روزهای پر رمز و راز کنونی متوجه 
عمق و جوهره کلام جاودان پیر فرزانه انقلاب نشدم که فرمود: "اگر سپاه نبود، کشور 

هم نبود"
*دبیر شورای عالی امنیت ملی

مجمع تشخيص يا ساكتين پالرمو 
گذار    قانون  و  مجریه  قوای  عنوان  به  مجلس  و  دولت 

اعلام  سی اف تی  و  پالرمو  لایحه  دو  با  را  خود  موافقت 
کرده اند. شورای نگهبان به عنوان نهاد منطبق دهنده 
قوانین با قانون اساسی و شرع، مخالفت خود را با این دو 

لایحه اعلام کرد. بر اساس قانون، لوایح مطرح شده راهی مجمع تشخیص مصلحت 
نظام شدند تا مجمع نظر خود را در مورد آنها اعلام کند.

مجلس  نماینده  پیشه  فلاحت  و  است  گذاشته  ماجرا  این  از  سال  یک  حالا 
و  آنهاست«  تایید شدن  معنی  به  در مجمع   دو لایحه  این  بررسی  می گوید:»توقف 
مصباحی مقدم عضو مجمع تشخیص می گوید:» مجمع تشخیص مصلحت نظام هیچ 
گونه اعلام نظری به مجلس شورای اسلامی نکرده است. ماده 25 آیین نامه مجمع 
تبصره ای دارد که در آن ذکر شده اگر یک سال از طرح یک موضوع اختلافی بین 
مجلس شورای اسلامی  و شورای نگهبان در مجمع تشخیص مصلحت نظام بگذرد و 

مجمع نسبت به آن رسیدگی انجام ندهد نظر شورای نگهبان مبنا است«.
حالا بعد از گذشت یک سال این سوال در ذهن ایجاد می شود که چرا مجمع تشخیص 
مصلحت نظر قطعی خود را اعلام نمی کند؟ مگر نه اینکه وظیفه این شورا حل اختلاف 

مجلس و شورای نگهبان است؟
واقعا اگر اعضای مجمع فکر می کنند این دو لایحه به ضرر منافع ملی است و مشکلی از 

اقتصاد ایران حل نمی کند به صورت واضح نظر خود را اعلام کنند.
اصلا قابل قبول نیست که بعد از گذشت یک سال، مجمع در این مورد سکوت کند و 
بگوید در صورت سکوت ما نظر شورای نگهبان ارحج است.این رفتار در افکار عمومی 

یعنی خالی کردن شانه از زیر بار مسئولیت.
برخی از اعضای مجمع در این مدت یک ساله بارها مصاحبه کردند که پالرمو به صلاح 
مملکت نیست و کیان کشور را به خطر می اندازد، بسیار خوب حالا که اعتقاد شما این 

است در یک جلسه رسمی رای خود را اعلام کنید.
دولت، مجلس و شورای نگهبان نظر قطعی خود را اعلام کردند. شما چرا نظر خود را 
اعلام نمی کنید. حداقل به وظیفه قانونی خود که حل اختلاف بین مجلس و شورای 

نگهبان است عمل کنید.
بهتر است اعضای مجمع مسئولیت نظرات خود را قبول کنند. شما می گویید اگر به 
اف.ای.تی.اف، بپویندیم شرایط کشور بدتر می شود. بسیار خوب، پس پای این حرف 
خود بایستید. اگر نپویستیم و شرایط بهتر شد که دست شما درد نکند اما اگر شرایط بدتر 

شد ما بدانیم با چه کسی طرف هستیم و مسئول شرایط کشور کیست؟
نکند خدای ناکرده شرایط کشور با نپیوستن به این دو لایحه  بدتر شود و شما طلبکار 
شوید و همه کاسه کوزه ها را سر دولت بشکنید که گویی نه خانی آمده است و نه خانی 

رفته است.
دولت و مجلس مسیر آینده کشور را در پیوستن به FATF می دانند و شما نه. اگر 
پیوستیم که مسئولیت آینده کشور به این دو قوه است و اگر نه که مسئولیت با شماست.

همانطور که  اعضای مجمع  انتظار دارید دولت و مجلس در مورد تصمیم های خود 
توضیح دهند و به صورت کامل مسئولیت آن را قبول کنند، افکار عمومی هم همین 
انتظار هم از مجمع دارند که در مورد تصمیمات خود توضیح دهد و بگوید چرا بعد از یک 

سال در مورد این دو لایحه سکوت کرده است.
 

 اربعين و همگرايی 
ملت های مسلمان

نماد و نشان این وحدت ملت ها در خیل عظیم و چندین 
میلیونی راهپیمایان اربعین چیست؟

وحدت امت اسلامی بارزترین تجلی توحید در جامعه 
است؛ اما این که نماد و نشان این وحدت چه باشد، کاملًا مرتبط با انگیزه ها و آرزوهای 

مردم در هر زمان است.
بنابراین اگر امروز امام حسین علیه السلام، که مظهر ایثار جان و مال در راه احقاق حق 
و محو باطل است، شعار محوری خیل عظیم و چندین میلیونی راهپیمایان اربعین است 
که مسافت های چندصد کیلومتری را با پای پیاده به سوی حرم نورانی آن حضرت می 
پیمایند، بدین معناست که محوری ترین شعار امت اسلامی  در دوران ما رویکرد مبارزه 

برای برپایی عدالت و محو ظلم در جامعه است.
برای رسیدن به این مقصود شیوه حسین علیه السلام را برگزیده اند. خوشبختانه رایحه 
دل انگیز این حرکت ملت های مسلمان آن چنان در سراسر عالم پراکنده شده که نه تنها 
کنجکاوی پیروان دیگر مذاهب و ادیان را برای شناخت این امام بزرگوار برانگیخته، بلکه 
جاذبه این وحدت و همگرایی همه ساله در ایام اربعین آتش شوق برای پیوستن به این 

راهپیمایی بزرگ در قلبشان شعله ور شده و به این رود خروشان می پیوندند.
* رئیس اسبق کتابخانه ملی ایران

در یکی از بیمارستان های تهران انجام شد؛
عيادت رهبر انقلاب از آيت الله مکارم شيرازی 

 رهبر معظم انقلاب اسلامی صبح اروز دوشنبه از حضرت آیت الله مکارم شیرازی در 
یکی از بیمارستان های تهران عیادت کردند. 

به گزارش روز دوشنبه پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، رهبر معظم 
انقلاب اسلامی صبح امروز )دوشنبه( از حضرت آیت الله مکارم شیرازی در یکی از 

بیمارستان های تهران عیادت کردند.
رهبر انقلاب اسلامی در این عیادت، در جریان روند درمان حضرت آیت الله مکارم 
شیرازی قرار گرفتند و گفتند: وجود جنابعالی برای مردم و حوزه های علمیه بسیار با 
برکت است و از خداوند متعال سلامتی و عافیت کامل شما را مسألت می کنیم. معاون 
اول رئیس جمهوری  نیزاز آیت الله ناصر مکارم شیرازی در یکی از بیمارستان های تهران 
عیادت کرد و در جریان آخرین وضعیت سلامت ایشان قرار گرفت. اسحاق جهانگیری، 
عصر دوشنبه با حضور در بیمارستان محل بستری آیت الله ناصر مکارم شیرازی، جویای 
احوال ایشان شد و از خداوند متعال برای این مرجع تقلید سلامت و شفای عاجل مسألت 
کرد. رئیس قوه قضاییه نیز بعدازظهر دیروزبا حضور در یکی از بیمارستان های تهران از 
آیت الله مکارم شیرازی عیادت کرد. در جریان عیادت رییسی از این عالم دینی، رییس 

قوه قضاییه در جریان روند درمانی وی قرار گرفت و برای ایشان آروزی سلامتی کرد.

علی شمخانی*

دکترلاریجانی در دیدار رئیس پارلمان الجزایر:

مسئله سوريه با نظامی گری حل نمی شود
رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه مسئله سوریه از طریق نظامی گری حل 
نخواهد شد، گفت: قبل از آغاز جنگ در سوریه و یمن پیشنهاد گفتگوی سیاسی دادیم 

اما برخی از کشورها بر جنگ اصرار داشتند. 
دکتر علی لاریجانی بعدازظهر امروز یکشنبه، 21 مهرماه در حاشیه صدوچهل و یکمین 
اجلاس اتحادیه بین المجالس جهانی)IPU(  دردیداربا سلیمن شینین رئیس پارلمان 
کشور الجزایربا بیان اینکه قرابت میان ایران و الجزایر بسیار است، گفت: ملت الجزایر ملت 
رشیدی است به همین دلیل مسائل داخلی شان به زودی حل خواهد شد. دکتر لاریجانی 
افزود: مواضع الجزایر نسبت به مسئله فلسطین ارزشمند است و در سایر مسائل ایجاد 
شده طی سال های اخیر تاثیرگذار بوده است. رئیس مجلس با اعتقاد به اینکه موضع 
الجزایر در رابطه با سوریه و عراق خوب بوده است، اضافه کرد: قبل از آغاز جنگ در سوریه 
و یمن، پیشنهاد گفتگوی سیاسی دادیم اما برخی از کشورها اصرار بر جنگ داشته و 
گزینه نظامی گری را مطرح کردند اما مسئله سوریه از طریق نظامی گری حل نخواهد 
شد. دکترلاریجانی با اشاره به تفاهمنامه های آمریکا برای مذاکره با ایران، گفت: اوباما 
تقاضای مذاکره با هدف حل مشکلات را داشت و بر دو موضوع غنی سازی هسته ای ایران 
و برداشتن تحریم ها در این مذاکرات تاکید شد اما ترامپ آمد و زیر میز زد. وی تاکید کرد: 
اتفاق خطرناکی است که آمریکا هر وقت دلش بخواهد هرکاری می کند و کشورهای دیگر 
یا تماشا می کنند یا با حرف زدن حمایت سیاسی دارند مانند اروپایی ها که فقط حرف می 

زنند اما به حرف های خود عمل نمی کنند.
گام های بلند همکاری تجاری ایران و قطر

رئیس مجلس  همچنین دردیدار احمد آل محمود رئیس پارلمان کشور قطر با اعتقاد به 
اینکه قدم های خوبی در زمینه همکاری های تجاری و اقتصادی میان ایران و قطر برداشته 
شده است بر گسترش این همکاری ها تاکید کرد.  دکتر علی لاریجانی با بیان اینکه شرایط 
منطقه پر تحرک است، گفت: اگرچه شرایط منطقه پرتحرک است اما کشورهای دیگری در 
منطقه دخالت می کنند و برخی از کشورها نیز در منطقه مشکل آفرین هستند و انرژی 
کشورهای اسلامی را از بین می برند البته هنوز بحران در منطقه وجود دارد و در برخی 

زمینه ها گسترش پیدا کرده است لذا باید برای حل آن تلاش بسیاری کرد.
مبنای حل مسائل منطقه، گفتگوی سیاسی 

دکترلاریجانی با تاکید بر اینکه مبنای حل مسائل منطقه را، گفت وگوی سیاسی می 
داند نه رفتارهای نظامی، اظهار کرد: همان طور که رفتارهای نظامی در سوریه پاسخ نداد 
در جاهای دیگر نیز پاسخ نمی دهد و فقط به مردم سوریه خسارت وارد کرد و البته در یمن 
نیز اینگونه بود. رئیس مجلس همچنین معتقد است در زمینه همکاری های اقتصادی و 

تجاری میان دو کشور قدم های خوبی برداشته شده است.

محمدرضا پورابراهیمی:

دستگيری »زم« نشان از اشراف اطلاعاتی سپاه 
در عمق اروپا است

عضو فراکسیون نمایندگان ولایی مجلس تاکید می کند دستگیری سرشبکه سایت 
معاند آمدنیوز توسط سپاه پاسداران نشان از قدرت و نفوذ جمهوری اسلامی از نظر اشراف 

اطلاعاتی در عمق اروپا است. 
محمدرضا پورابراهیمی با اشاره به دستگیری »روح الله زم« سرشبکه سایت معاند و 
ضدانقلاب آمدنیوز توسط سپاه پاسداران گفت: از چند وقت قبل دستگیری این فرد 
برنامه ریزی شده بود که نتیجه آن  دیروز و امروز مشخص شد، این دستگیری نشان از 
اقتدار اطلاعاتی کشور به ویژه اطلاعات سپاه دارد، نمونه از این اقدامات را در حوزه های 
مختلف دیگر برای صیانت از  امنیت کشور شاهد بوده ایم. عضو کمیسیون اقتصادی 
مجلس ادامه داد: دستگیری »روح الله زم« در حوزه امنیت فضای مجازی رخ داده چرا 
که مجموعه آمدنیوز تخریب هایی علیه نظام جمهوری اسلامی صورت داده بود. نماینده 
مردم کرمان و راور در مجلس دهم شورای اسلامی تاکید کرد: اقدام سپاه پاسداران نشان 
از قدرت و نفوذ جمهوری اسلامی از نظر اشراف اطلاعاتی در عمق اروپا است. وی با اشاره 
به اقدامات دیگر سپاه در جهت صیانت از کشور، گفت: سپاه پاسداران در ارتباط با رصد 
تروریست ها، برخورد با جیش العدل، دستگیری ریگی و اخیرا خنثی سازی ترور سردار 
حاج قاسم سلیمانی، اقدامات هوشمندانه اطلاعاتی داشته است. این نماینده مجلس 
اظهار داشت: خداوند را سپاسگزاریم که چنین اشراف اطلاعاتی را به فرزندان این کشور 
داده است. عضو فراکسیون نمایندگان ولایی مجلس بیان داشت: از سازمان اطلاعات 
سپاه به صورت ویژه قدرانی و تشکر می کنیم امیدواریم این مسیر حرکت را با همین اقتدار 
جلو برود، آماده هستیم در راستای امنیت مرزها، امنیت جانی و امنیت فضای مجازی و 

آبروی انسان ها از اقدامات مقتدرانه سازمان اطلاعات سپاه حمایت کنیم.

سخنگوی قوه قضائیه خبر داد

تغيير اتهام »افساد فی الارض« 
سه متهم محيط زيستی

سخنگوی قوه قضائیه گفت: مراد طاهباز، نیلوفر بیانی و هومن جوکار سه متهم پرونده 
)موسوم به جاسوسی از مراکز حساس نظامی در پوشش محیط زیستی( برای بیان آخرین 
دفاعیات به دادگاه احضار شدند. غلامحسین اسماعیلی اظهارداشت : مراد طاهباز، 
نیلوفر بیانی و هومن جوکار سه متهم پرونده )موسوم به جاسوسی از مراکز حساس نظامی 
در پوشش محیط زیستی( برای بیان آخرین دفاعیات به دادگاه احضار شدند. وی افزود: 
بر اساس ماده 280 آئین دادرسی کیفری دادگاه می تواند در جریان رسیدگی به پرونده 
عنوان اتهامی را تغییر دهد و بر همین اساس اتهام افراد اشاره شده از افساد فی الارض 
به همکاری با دولت متخاصم آمریکا و رژیم صهیونیستی علیه جمهوری اسلامی ایران 
جهت جاسوسی به نفع سیا و موساد تغییر می کند. وی تاکید کرد: بر اساس آیین دادرسی 
دادگاه تکلیف دارد اگر اتهام را تغییر دهد اتهام جدید را تفهیم کند و بر اساس همان فرایند 
قضایی اقدام قضایی انجام شده است. بر اساس این گزارش،  یک نفر دیگر پرونده یعنی 
طاهر قدیریان که برای او نیز افساد فی الارض صادر شده بود در روزهای آینده به دادگاه 

احضار می شود.
 

عبدالرضا هاشم زایی :

ائتلاف مجدد با اعتداليون در انتخابات مجلس 
اشتباه است 

عضو فراکسیون امید مجلس با تاکید بر اینکه گروه های سیاسی باید در ائتلاف اصالت 
خود را حفظ کنند گفت: ائتلاف مجدد با اعتدالیون در انتخابات مجلس اشتباه است.

عبدالرضا هاشم زایی در خصوص امکان ائتلاف اصلاح طلبان با اعتدالیون در انتخابات 
مجلس گفت: به نظر من اصلاح طلبان باید با لیست مستقل در انتخابات مجلس شورای 
اسلامی شرکت کنند. اگر مردم مشارکت حداکثری در انتخابات داشته باشند، اصلاح 
طلبان پیروز انتخابات خواهند بود اما اگر حضور حداقلی داشته باشند مشخص نیست که 
اصلاح طلبان پیروز شوند. وی با تاکید بر اینکه گروه های سیاسی باید در ائتلاف اصالت 
خود را حفظ کنند گفت: اصلاح طلبان در ائتلاف با اعتدالیون اصالت خود را از دست 
ندادند اما یک مقدار وسط طناب را گرفتند و محافظه کار شدند. عضو شورای مرکزی 
حزب کارگزاران  با تاکید بر لزوم شفاف شدن ائتلاف ها، اظهار داشت: فضای کشور به گونه 
ای است که ائتلاف ها باید شفاف باشند اگر با اعتدالیون ائتلاف کنیم باید دقیقاً به آنها 
بگوییم که چه وظایف خود در قبال اصلاح طلبان دارند. وی تصریح کرد: ائتلاف مجدد با 

اعتدالیون در انتخابات مجلس اشتباه است.

وزیر اطلاعات:

2 تيم تروريستی در خوزستان دستگير شدند
وزیر اطلاعات گفت: دو تیم تروریستی که قصد انجام عملیات خرابکاری در ایام اربعین 
در خوزستان را داشتند، دستگیر شدند . سید محمود علوی ظهر دوشنبه در جمع 
خبرنگاران اظهار کرد: تمامی وزارت خانه ها برای ارائه خدمات به زوار اربعین از همه 
ظرفیت های خود استفاده کرده اند. وی گفت: برای ایجاد ایجاد امنیت نیز همه ارگان 
های مرتبط و تاثیر گذار در امنیت با مدیریت شورای امنیت برای ایجاد امنیت در حال 
فعالیت هستند. وزیر اطلاعات بیان کرد: در روزهای اخیر دو گروه خرابکاری که قصد 
مخدوش کردن امنیت اربعین را داشتند دستگیر شدند و 50 قبضه اسلحه کشف شد. 
علوی گفت: به رغم برنامه ریزی و هجمه ها تا کنون امنیت در کشور و پیاده روی حاکم بوده 

است و امیدواریم تا پایان این ایام این امنیت ادامه داشته باشد.
 

نایب رئیس مجلس:

همه تابع تصميم رهبر انقلاب در رابطه با 
"برجام" هستيم

نماینده مردم تبریز گفت: موضوع خروج ایران از برجام را نمی دانم، اما آنچه راکه مقام 
معظم رهبری در این رابطه تصمیم بگیرند؛ قطعا از آن تبعیت خواهیم کرد. 

مسعود پزشکیان ، در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه اروپایی ها نسبت به تعهدات خود 
در قبال برجام پایبند نبوده اند؛ بنابراین این احتمال می رود که ایران از برجام خارج 
شود، اظهار داشت: ما این حرف را نزدیم و اگر قرار باشد این کار اتفاق بیفتد هیچ کدام 
از مسئولان کشور پای میز مذاکره نمی رفتند. وی در ادامه افزود: آن چیزی که به نظر 
من مهم است، این بوده که طرف های مقابل برجام پایبندی خود را به این تعهد نامه 
بین المللی انجام نداده اند؛ بنابراین ایران به جهانیان نشان داد که حاضر به مذاکره است و 
پای میز مذاکره می رود؛ و در حقیقت ایران به آنچه که در مذاکره به جمع بندی می رسد و 

تعهد می کند، پایبند خواهند بود.

 رئیس قوه قضاییه گفت: مسئولان و به طور خاص مسئولان اجرای قانون اساسی نباید 
به نام فراجناحی بودن و انسجام، به صورت جناحی و در جهت دوقطبی سازی اقدام کنند.

آیت الله سیدابراهیم رئیسی روز دوشنبه در جلسه مسئولان شورای عالی قوه قضاییه با 
بیان اینکه همه جریانها، نهادها، جناحها و تفکرات باید به قانون احترام بگذارند، مخدوش 

کردن قانون را غیرقابل قبول دانست.
وی ادامه داد: تضعیف نهادهای قانونی کشور نظیر شورای نگهبان که ضامن جمهوریت 
و اسلامیت نظام است، به نفع هیچکس نیست و برخلاف مصلحت کشور است. لذا باید 
قانون اساسی را به عنوان میثاق ملی مورد توجه قرار دهیم و مخصوصا مسئولان اجرای 
قانون اساسی باید پایبندی خود به این قانون را اثبات کنند تا مردم بدانند که قرار است به 

قانون عمل شود.
رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری از سخنان خود، توجه و احترام به قانون را وظیفه 
همگان دانست و تاکید کرد: پیشرفت و توسعه یافتگی کشور در گرو قانونمداری است. از 
سوی دیگر، کشور ما کشور انتخابات است و مراجعه به آرای عمومی، افتخاری است که 
چهل سال آن را حفظ کرده ایم؛ به نحوی که مدعیان دموکراسی نتوانسته اند این چنین 
ادعای خود را در این زمینه اثبات کنند اما جمهوری اسلامی از ابتدا با رهنمودهای امام )ره( 
و مقام معظم رهبری و براساس آنچه در قانون اساسی و در میدان عمل وجود داشته است، 

همواره نشان داده که همه نهادها براساس رای مردم شکل می گیرد.
ترکیه به مرزهای بین المللی بازگردد

رئیس قوه قضاییه در ادامه با اشاره به تحرکات اخیر در مرز ترکیه و سوریه، این وضعیت را 
برای مردم مسلمان منطقه تاسف بار خواند و افزود: ورود ترکیه به خاک سوریه، عوارض و 
تبعاتی دارد که از دید هیچکس پنهان نیست. این اقدام، بیش از 400 هزار آواره بر جای می 
گذارد که بویژه با نزدیک شدن به فصل سرما، نتایج و آثار بسیار تلخی خواهد داشت و این 

برای هیچکس قابل تحمل نیست.
رئیسی، یکی دیگر از عوارض اقدام ترکیه را تنفس مجدد و تجدید قوای داعش دانست 
و اظهار کرد: این جریان دست ساخته آمریکا و صهیونیستها که دستشان تا مرفق به خون 
مردم بیگناه منطقه آلوده است و بدترین جنایات را مرتکب شده اند، با استفاده از شرایط 

فعلی دوباره جان می گیرد و تجدید قوا می کند.
رئیس قوه قضاییه، بدترین نتیجه التهابات اخیر را کشته شدن مردم منطقه اعم از کرد، 
ترک، عرب و ... دانست و ابراز امیدواری کرد که ترکیه سریعا به مرزهای بین المللی بازگردد 

و به این وضعیت خاتمه دهد.
رئیسی گفت: دست های پشت پرده این اتفاقات نیز در برخی موضع گیری ها کاملا قابل 
مشاهده است و آنچه در عقب نشینی آمریکا و میدان باز کردن برای ترکیه دیدیم قابل چشم 

پوشی نیست.
احکام قطعی باید به موقع اجرا شود

رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری از سخنان خود، بر ضرورت اجرای به موقع احکام 
قضایی تاکید کرد و گفت: نتیجه تمام زحمات و تلاش های شبانه روزی ضابطان قضایی 
و قضات دادسرا، دادگاه ها و دیوان عالی کشور در اجرای احکام متبلور می شود و اگر این 
احکام به موقع اجرا نشود، آثار همه این زحمات از بین می رود. بر همین اساس از همه 
همکاران خود بویژه در دوایر اجرای احکام حقوقی، کیفری و ... می خواهم که همت 
مضاعفی برای اجرای بدون تاخیر احکام قطعی به خرج دهند و اگر هم موانع برای اجرا 

وجود دارد، در صدد رفع موانع برآیند.
رئیس قوه قضاییه در خصوص وضعیت زندان ها نیز بر لزوم یک تحول جدی برای خلوت 

کردن زندان ها تاکید کرد.

رئیسی درباره بازرسی از دفاتر اسناد رسمی نیز گفت: بازرسی از این دفاتر باید بدون توجه 
به برخی حواشی و غوغاهای رسانه ای انجام شود منتها همه این بازرسی ها باید همراه با 

اتقان، استناد و استدلال لازم صورت گیرد.
برای ثبت شرکت ها، هویت و موجودیت آنها احراز شود

رئیس قوه قضاییه با انتقاد از ثبت شرکتهای صوری نیز تصریح کرد: همانگونه که صدور 
شناسنامه برای یک شخص حقیقی نیازمند احراز هویت و موجودیت شخص است، ثبت 
شخصیت حقوقی نیز باید منوط به احراز هویت و موجودیت باشد تا از تشکیل شرکت های 

صوری و کاغذی جلوگیری به عمل آید.
کنگره عظیم اربعین، یک اجتماع جهانی بی بدیل است

رئیس دستگاه قضا اربعین را جلوه عشق و دلدادگی به وجود مقدس حضرت اباعبدالله 
الحسین )ع( و رمز وحدت و انسجام ملت های مسلمان دانست و تصریح کرد: امروز کنگره 
عظیم اربعین، به لحاظ کثرت جمعیت و همچنین کیفیت آن که یک اجتماع معنوی، 
عاشقانه و همراه با تحول، انسان سازی و یافتن یک سبک زندگی است، اجتماعی بی بدیل 

و جهانی و نویدبخش شکل گیری تمدن حسینی است.
وی با بیان اینکه نام اباعبدالله الحسین )ع(، رمز وحدت و ائتلاف همه گویش ها و ملل از 
مسلمان و غیرمسلمان است، ادامه داد: راز و رمز پیام سیدالشهدا )ع( برای همه انسانهای 
معاصر است که می خواهند بر اساس انسانیت، آزادگی، عزت و شرف زندگی کنند. لذا 
دلهای غیرمسلمانان نیز به این وجود مقدس جذب شده است و امروز شاهد حضور معنادار 
آنان در اجتماع اربعین هستیم که این امر نشان می دهد پیامهای عقلانی عاشورا متعلق به 
کل بشریت است. رئیسی از میزبانی ملت و دولت عراق و موکب داران و همچنین خدمات 
همه دستگاه های اجرایی، نظامی، انتظامی و قضایی و سازمان های مردم نهاد در ایام 
اربعین قدردانی و ابراز امیدواری کرد که جریان عظیم، بی بدیل، پویا و حماسه ساز که طبق 

همه آمارها چند برابر آمار سالهای گذشته است، برای همگان سرشار از برکت باشد.

رئیس قوه قضاییه:

مسئولان به نام انسجام، نباید دوقطبی سازی کنند

در  :ما  گفت  کارگزاران  حزب  مرکزی  شورای  عضو 
انتخابات مجلس به یک شیوه اعمال سیاست می کنیم 
و در انتخابات ریاست جمهوری به شیوه ای دیگر. ما 
حداکثری  حضور  ضرورت  مورد  در  را  خودمان  منظور 
سخن  این  که  کردیم  شروع  سخنی  با  را  انتخابات  در 
دلالت دارد بر ضرورت اعتماد سازی جریان اصلاحات با 
نهادهای قدرت و نهادهای دیگر از جمله شورای نگهبان. 
این هم یک اقدام پذیرفته شده و پسندیده ای است که 

در دستور کار ما است و ما امیدواریم که ثمربخش باشد.
محمد عطریانفر در گفت وگویی  اظهارداشت : پوست 
بحث  است  مستتر  طلبی  اصلاح  مفهوم  در  اندازی 
اصلاح طلبی اگر بخواهد در هر زمان پاسخ گوی نیاز ها 
و مطالبات مردم باشد به اقتضای شرایط و زمان باید دچار 
تغییر و تحول باشد.در واقع اگر ما بخواهیم مفهوم واقعی 
اصلاح طلبی را تبیین کنیم باید به این نکته توجه کنیم 
که اصلاح طلبی عبارت است از پاسخ به اقتضای شرایط 
در قبال مطالبات و نیازهای مردم بر حسب شرایط کشور 

و وضعیت منطقه. 
وی افزود:طبیعی است که وقتی معنای واقعی اصلاح 
طلبی را در این چارچوب به رسمیت بشناسیم به ناچار 
یا  سخت  نظریه  یک   طلبی  اصلاح  که  بپذیریم  باید 
غیرقابل تغییر نیست. این تعریف را باید به عنوان مفهوم 

اصلی قلمداد کنیم و به تناسب شرایط باید از مفهوم 
ارائه  جدیدی  تعریف  ان  های  کارکرد  و  اصلاح طلبی 
بدهیم. این معنای اصلاح طلبی است؛ اگر تصور اصلاح 
طلبان این باشد که نظریه اصلاحات یک نظریه  صلب و یا 
یک حریم سخت غیرقابل تغییر است پس طبیعی است 
که این نظریه به مرور زمان محتوا و مفهوم واقعی خودش 
را از دست می دهد وبه یک نظریه سنتی و شکست خورده 
تبدیل می شود. از همین نظر است تعدادی از دوستان در 
مقام مفهوم سازی جدید اصلاحات برخی از این نکات را 

مطرح می کنند.
عطریانفر  ادامه داد:ما باید هشیار باشیم و نگذاریم که 
به دلیل غیر واقع بینانه و فاصله گیری از واقعیت سیاسی 
و با نوعی از رفتار های ایدئالیستی عرصه سیاست برای 
حضور ما تنگ شود، ما باید همواره و هر روز در مقام 
تبیین شرایط باشیم و به مقتضای شرایط هم تدبیر و 

تصمیم سیاسی داشته باشیم.
وی دربخش دیگری از سخنان خود گفت :ما در سال 
اعمال  و  انقباضی  های  سیاست  اعمال  دلیل  به   94
نظارتها فرصت پیدا نکردیم که تیم درجه اول خودمان 
را در عرصه رقابت ها به صحنه بفرستیم. بنا به شرایط 
سیاسی ما مجبور بودیم دست به اقدام دیگری بزنیم، در 
آن اقدام و در آن تصمیم سیاسی هیچ انتقادی به عملکرد 

اصلاح طلبان وارد نیست.
عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران تصریح کرد:آنچه 
که شما به ان اشاره می کنید انتقاداتی است که امروز مثلا 
به فراکسیون امید می شود و این انتقاد هم به نوع عملکرد 
مجلس  سبز  های  کرسی  در  امروز  که  است  آقایانی 
نشستند.ما در واقع این انتقادات را  در مقام انتساب آن 
هم به عملکرد فراکسیون امید و نه به تدبیر اصلاح طلبان 

در زمانی که لیست بسته  شد، می پذیریم.
وی خاطرنشان کرد :طبیعی است که ما در هر شرایطی 
اگر بهترین لیست ها را ببندیم و افرادی را هم در موقعیت 
قدرت انتخاب کنیم، آنها اگر عملکرد مناسبی نداشته 
انتقاد وارد خواهد  باشند به همان بهترین لیست هم 
شد و آنها منشا اشکال خواهند بود از این جهت ما نباید 
انتقادات امروز در سال 98 را بر اساس عملکرد سال 94 
به نفع رقیب مصادره کنیم. در سال 94 بر اساس شرایط و 
وضعیت موجود سیاسی تصمیم ما کاملا درست بود فقط 

عملکرد دوستان در پارلمان بوده که قابل انتقاد است.
وی در پایان گفت :نقش رهبران در همه حرکت های 
سیاسی کلیدی و تاثیرگذار است، پس طبیعی است که 
در فرایند فعالیتهای اصلاح طلبان نیز، رهبران اصلاح 
و  دارند  کلیدی  نقشی  امورشان  پیشرفت  برای  طلب 

نمی توانیم نسبت به آن بی تفاوت باشیم.

محمدعطریانفر:

بايد بين اصلاح طلبان و شورای نگهبان اعتمادسازی صورت گيرد

 وزیر کشور گفت :بیش از سه میلیون نفر زن سرپرست خانوار در کشور داریم؛ ٧١ درصد 
آنها زنانی هستند که همسرانشان فوت کرده اند و ١١ درصد نیز زنانی هستند که طلاق 

گرفته اند. بقیه هم شامل مواردی است که ازدواج نکرده اند.
عبدالرضا رحمانی فضلی روز یکشنبه در حاشیه برگزاری یکصدو بیست و چهارمین 
جلسه شورای اجتماعی کشور با موضوع بررسی لایحه سرپرست خانوار و تامین امنیت 
بانوان و برگزاری نمایشگاه ملی اقدامات و تجربیات کنترل و کاهش آسیب های اجتماعی، 
در جمع خبرنگاران افزود: امروز سه دستور در این جلسه بررسی شد که یکی از آنها لایحه 
صیانت و حمایت از زنان در برابر خشونت بود که قوه قضائیه آن را به دولت فرستاده و 
نکات قابل توجهی در آن وجود دارد.  وی با بیان اینکه لایحه حمایت و صیانت از حقوق 
زنان امیدبخش است، افزود: امیدواریم با نظراتی که اعضای همه دستگاه های اجرایی و 
کارشناسان دادند، اصلاحات لازم به صورت تکمیلی از سوی دولت نیز در آن صورت بگیرد 

و در نهایت برای قانونگذاری به مجلس برود. 
 وزیر کشور تصریح کرد: موضوع مهم در این رابطه حمایت ها و تکریم از  بانوان و زنان 
مطابق با اصول و ارزش های جمهوری اسلامی است که مبتنی بر اصول و عقاید دینی 
است؛ باید تلاش کنیم هر نوع ظلم، نابرابری و تبعیض چه به صورت تاریخی، فکری، 

انتقادی، اندیشه ای و چه به صورت عملی علیه بانوان در جامعه وجود دارد، حل کنیم.
 وی خاطر نشان کرد: موارد متعددی در این لایحه  دیده شده است و تاکید جلسه بر این 
بود که ضمن جرم انگاری بسیاری از مواردی که به دقت و درستی آمده بود، دو موضوع 
فرهنگ سازی و آموزش برای آشنایی همه افراد جامعه به خصوص بانوان با حقوق خود و 

نحوه پیگیری ها را نیز بررسی کنیم.
وزیر کشور ادامه داد: همچنین بحث تمایزاتی که از نظر فرهنگی در نقاط مختلف کشور 
به عنوان یک کشور متنوع از نظر زبان، مذهب، نژاد و فرهنگ های بومی و محلی داریم، 

در این لایحه لحاظ شود. 
 رحمانی فضلی با اشاره به لایحه دیگری که در این نشست مورد بررسی قرار گرفت، 

گفت: موضوع توانمندسازی زنان سرپرست خانواده در این جلسه بررسی شد.

 وی  اعلام کرد: دولت  تلاش دارد مجموعه اقدامات و برنامه هایی را که در برنامه ششم به 
عنوان وظیفه در این باره دارد، انجام دهد؛ بنابراین امروز با حضور نمایندگان دستگاه های 
مختلف موضوعات بررسی شد تا بهترین راه حل ها و اقدامات را پیشنهاد دهند. امیدواریم 

این نظراتی که ارائه شد، مقدمه ای برای زمینه سازی و تاثیر در اجرا باشد. 
 وزیر کشور گفت: سومین مورد، نحوه اطلاع رسانی و چگونگی عملکرد شورای اجتماعی 
کشور نسبت به آسیب های اجتماعی ظرف این دوسال و نیم فعالیت اخیرش بود تا ترتیبی 
اتخاذ شود ما یک بار همه اقدامات انجام شده را با متخصصان، مسئولان و مردم در میان 
بگذاریم و پذیرای نظرات و نقدهای اصلاحی آنها در مسیر پیشرفت شورای اجتماعی 

کشور باشیم.

وزیر کشور:

3 ميليون زن در ايران سرپرست خانوار هستند

 وزیر ارتباطات در حاشیه رونمایی از اولین اپراتور پستی 
کشور با اشاره به این که کلاهبرداران حوزه ارزش افزوده در 
حال دوقطبی سازی جامعه هستند، گفت: آن ها به بهانه 
سفر زیارتی، اینترنت رایگان، کمک به امور خیریه و مسائل 
غیراخلاقی، مشترک را اغوا می کنند. پشت هر ناهنجاری 
پول است، این پول از کجا می آید؟ از راه هایی مانند همین 

ارزش افزوده.
اولین  از  رونمایی  حاشیه  در  آذری جهرمی  محمدجواد 
افزوده،  ارزش  خدمات  خصوص  در  کشور  پست  اپراتور 
گفت: دو سال است برای ساماندهی بازار ارزش افزوده در 
حال تلاش هستیم. سه نوع خدمات در این بازار تعریف 
می شود. یک نوع خدمات را کسب و کارها ارائه می دهند 
مانند کافه بازار که مبلغ حاصل از فروش اپلیکیشن هایی 
که در پلتفرمش وجود دارد را از طریق قبض موبایل دریافت 
می کند. این شیوه اشکالاتی دارد. به این شکل که اپراتورها 
به  فناوری اطلاعات  و کارهای حوزه  با کسب  برخورد  در 
دوست  را  کسی  هر  می کنند.  برخورد  انحصاری  صورت 
نداشته  را دوست  و هر کسی  راه می دهند  باشند  داشته 
باشند راه نمی دهند. پلی شده که اپراتورها در برخورد با 

توسعه لایه خدمات شبکه ملی  و  فعالین فضای مجازی 
اطلاعات، از آن ها سهم خواهی کنند.

او در خصوص راهکارهایی که برای پایان دادن به خدمات 
ارزش افزوده در حال انجام است، گفت: با بانک مرکزی 
مذاکره کردیم و شیوه ای به اسم دایرکت دبیت را در نظر 
به شکل مستقیم  را  پول  بتوانند  آن  از طریق  گرفتیم که 
بردارند. این شیوه می تواند در حوزه اپراتورها نیز ادامه پیدا 
کند. اپراتورها برای جمع آوری اعانه و نیکوکاری می توانند از 
این شیوه استفاده کنند. بخش بعدی کلاهبردارانی هستند 
که با هر شیوه ای مخاطب خود را اغوا می کنند تا به دام آن ها 

کشیده شوند.
رایگان،  اینترنت  زیارتی،  سفر  بهانه  به  آن ها  افزود:  وی 
کمک به امور خیریه و مسائل غیر اخلاقی مشترک را اغوا 
می کنند. آمار و پیگیری هایی که ما داریم نشان می دهد 
چه مسائل اخلاقی تحت الشعاع این مسئله قرار می گیرند. 
پشت هر ناهنجاری پول است و این پول از کجا می آید؟ از 

راه هایی مانند همین ارزش افزوده.
افراد  این  کلاهبرداری  دامنه  گفت:  ارتباطات  وزیر 
گستردگی زیادی دارد. دو سال است در حال تلاش هستیم. 

کردیم،  رسانی  اطلاع  رساندیم،  تصویب  به  مصوبه  بارها 
عضو  ناخواسته  را  مردم  که  شرکتی  برای  قضایی  پرونده 
کرده بود، تشکیل دادیم. در خلال یکی از این پرونده ها 
33 میلیارد پول را به مردم برگرداندیم. در یک پرونده 500 
اپلیکیشن  هزار  کرد  اعلام  بعد  فتا  پلیس  که  اپلیکیشن 
بوده است را شناسایی کردیم. از این تعداد بیش از 300 
اپلیکیشن مطالب غیراخلاقی را انتشار می دادند. این ها 
مطالب غیراخلاقی را در فضای سالم مجازی رشد می دهد، 
دل علما و متدینین را به درد می آورند و دو قطبی کاذب 
درباره سالم بودن یا نبودن فضای مجازی ایجاد می کنند. 

این مسئله ما را به این وا داشت که به این عرصه ورود کنیم.
آذری جهرمی اضافه کرد: در راستای مبارزه با خدمات 
ارزش افزوده کاری به کسب و کارهای حلال مردم نداریم. 
اگر می خواستیم با کسب و کار حلال کاری داشته باشیم، 
دو سال قبل در یک تصمیم شبانه این کار را انجام می دادیم 
و وقت برای کارشناسی این موضوع نمی گذاشتیم. حالا 
زورشان  عمدتا  است.  افتاده  خطر  به  نیز  عده ای  منافع 
زیاد است و شروع می کنند به تیتر زدن که وزیر ارتباطات 

می خواهد یک شبه 30هزار شغل را از بین ببرد.

وزیر ارتباطات در خصوص خدمات ارزش افزوده:

در هر ناهنجاری، پول نقش اصلی را بازی می كند

مصطفی داننده*

علی اکبر اشعری*
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اين خوراكی ها تأثير عجيبی بر روان شما دارند!

بسیاری از مواد غذایی حاوی مواد شیمیایی مختلف و زیادی هستند که نه تنها بر 
جسم، بلکه بر روان فرد تاثیر می گذارند.

وقتی به قفسه های فروشگاه های مواد غذایی نگاه می کنیم و مواد اولیه هر چیزی را 
که می خوریم مطالعه می کنیم، به راحتی می توان فهمید که کدام مواد غذایی برای بدن 
ما مفیدتر و کدام یک از آن ها مضرتر هستند. اما مطالعات علمی ثابت کرده اند که اینکه 
دقیقا بگوییم چه چیزی برای سلامتی ما مفید است و چه چیزی نیست، دشوار است، 
زیرا بسیاری از غذا ها حاوی مواد شیمیایی مختلف و زیادی هستند که حتی از وجود این 
مواد بی خبریم. مطالعات نشان داده است برخی از غذا ها می توانند اثرات منفی و مثبتی 

بر روان ما بگذارند. در ادامه به برخی از آن ها می پردازیم.
برنج بدون سبوس

برنج پوست کنده شده حاوی کربوهیدرات هایی است که سریع جذب می شود و باعث 
می شود مولکول های گلوکز به سرعت وارد خون شوند. از این رو سطح قند شما می تواند 
به طرز چشمگیری تغییر کند و این امر می تواند تأثیر منفی بر سلامت مغز و سیستم 

عصبی بگذارد.
ذرت بوداده

پاپ کورن حاوی پروتئین، طلا، فسفر، آهن، سیلیکون و منیزیم است که به سیستم 
عصبی اجازه می دهد تا به درستی کار کند. ویتامین B که پاپ کورن حاوی آن است به 

مبارزه با افسردگی و استرس کمک می کند.
ماهی تن

ماهی تن حاوی جیوه زیادی است و مقدار زیاد جیوه موجود در آن می تواند منجر به 
بروز مشکلاتی در حافظه شود. همچنین این ماده غذایی حاوی بی فنیل پلی کلر است 
که یک ماده شیمیایی مصنوعی است که بر هورمون ها تأثیر می گذارد و عملکرد سیستم 

عصبی را مختل می کند.
گلوتن

محصولات زراعی حاوی گلوتن هستند که برای رشد لازم است. آنتی بادی ها ترکیبات 
پروتئینی هستند که از تولیدمثل میکروارگانیسم ها جلوگیری می کنند و محصولات سمی 
را که ساخته می شوند از بین می برند. گلوتن هم مانند آنتی بادی ها می تواند به مواد 
شیمیایی مورد نظر ما حمله کند. بنابراین، اگر کمبود این مواد شیمیایی را داشته باشیم، 

ممکن است دچار پانیک )حملات وحشت( و افسردگی شویم.
شکلات تلخ

شکلات تلخ حاوی فلاونوئید هایی است که وظیفه فعال سازی سلول های مغزی را بر 
عهده دارند. این ماده غذایی عروق را گشادتر می کند، عملکرد مغز را تحریک می کند و 

اکسیژن آن را تأمین می کند.
پنیر جامد

پنیر جامد حاوی تیرامین است که هنگام تجزیه آن پروتئین تولید می شود. تیرامین 
می تواند فشار خون را به میزان قابل توجهی افزایش داده و میگرن را تحریک کند.

سیب زمینی پخته
سیب زمینی پخته شده سرشار از پتاسیم است که اکسیژن را به مغز می فرستد. این 
ماده همچنین حاوی گلوکز، ویتامین B و اسید های آمینه است که همگی خون رسانی 
به مغز را افزایش می دهند تا اطمینان حاصل شود که از انرژی لازم برای عملکرد برخوردار 

است.
لوبیا

لوبیا حاوی اسیدتاننیک است که اگر بیش از حد از آن استفاده کنید، در تجزیه مواد 
معدنی مانند آهن مشکل پیدا می کنید و این موضوع می تواند به مشکلاتی در خونرسانی 

به مغز و ایجاد کم خونی منجر شود.
کورکومین

کورکومین که ماده اصلی موجود در زردچوبه و کاری است، حاوی آنتی اکسیدان های 
زیادی است و با پیری مغز مبارزه می کند. این موادغذایی از عملکرد های شناختی مغز 

حمایت می کند.
 

خطرات هولناكی كه با تکان شديد سلامت 
نوزاد را تهديد می كند

یک متخصص مغز و اعصاب کودکان درباره »سندروم کودک تکان خورده« و خطر 
تکان های شدید در نوزادان به والدین هشدار داد.

مسعود حسن وند عموزاده  متخصص مغز و اعصاب کودکان درباره سندرم کودک تکان 
خورده  اظهار کرد: آسیب به سر ناشی از بدرفتاری که به آن  سندرم کودک تکان خورده 
خوانده می شود ،نوعی آسیب ناشی از خشونت است که شیرخواران و کودکان کمتر از 
3 به آن مبتلا می شوند. آسیب مغزی در نتیجه ضربه مستقیم به سر، پرتاب کردن کودک 

یا تکان دادن کودک ایجاد می شود.
وی در ادامه درباره علل سندرم کودک تکان خورده بیان کرد : عواملی همچون نسبت 
بزرگتر سر به بدن، ضعف عضلات گردن، انعطاف پذیری جمجمه و نارس بودن مغز 

کودک باعث آسیب پذیری بیشتر کودکان در مقابل ضربه می شوند.
متخصص مغز و اعصاب درباره علائم سندروم کودک تکان خورده گفت: علائم  بالینی 
این اختلال در فاز حاد به صورت بی قراری، شلی بدن، استفراغ، تشنج، ایست تنفسی 
و در موارد شدید کماست، کودک با خواب آلودگی، کاهش توانایی شیر خوردن، کاهش 
مهارت های حرکتی دست و پا و حتی ناتوانی در گریه کردن و حرف زدن  رو به رو می 
شود.  وی درباره تشخیص سندرم کودک تکان خورده بیان کرد: از آنجایی که والدین در 
وهله اول آسیب به کودک را کتمان می کنند، تشخیص می تواند در ابتدا مشکل باشد، 
ولی نشانه هایی چون خونریزی های شبکیه چشم، شکستگی جمجمه، خونریزی زیر 
پرده سخت شامه مغزی ، شکستگی دنده ها و آثار کبودی در سر و گردن کلید تشخیصی 
این اختلال خواهند بود. وی افزود: مواردی همچون کودکان نیازمند مراقبت های 
خاص، تعداد بالای فرزندان و وضعیت هایی مثل کولیک شیرخوارگی و رفلاکس معده 
به مری در کودکان که باعث بی قراری زیاد کودک می شود، سطح سواد و درآمد پایین 
و اعتیاد در خانواده باعث می شود والدین نتوانند خشم خود را نسبت به گریه شیرخوار 
کنترل کنند و با رفتارهای خشونت بار موجب آسیب به کودک شوند، قربانیان آسیب 
های شدید به سر نیازمند بستری در بخش مراقبت های ویژه کودکان هستند و اقدامات 
حمایتی، داروهای ضدتشنج و گاهی جراحی مغز برای درمان این اختلال لازم هستند.

وی تاکید کرد: لازم است خانواده ها در خصوص خطرات تکان دادن شدید یا پرتاب 
کردن کودک آگاهی یابند، چرا که یک لحظه غفلت باعث عوارض جبران ناپذیر از قبیل 
صرع، اختلال عملکرد شناختی، اختلالات رفتاری، نابینایی و فلج دست و پا در نتیجه 

ضربه به سیستم عصبی آسیب پذیر کودکان می شود.

بیماری ها همیشه در زندگی انسان ها وجود دارند، اما موارد نادری هم در کمین انسانهاست که از ترسناک ترین بیماری هاست.
علائم بسیاری از بیماری ها می تواند تغییرات ظاهری ترسناکی در فرد ایجاد کند اما برخی از بیماری ها با ایجاد علائم و تغییرات 

مضاعف در اندام ها، آنها را در لیست وحشتناکترین بیماریها قرار می دهد.
درد عصب سه قلو

این اختلال خاص روی اعصاب جمجمه تاثیر می گذارد. این اختلال که به "بیماری خودکشی" معروف است دونوع دارد. نوع اول 
حاد است. در این نوع درد در صورت پخش شده و دو دقیقه طول می کشد. نوع دوم نسبت به نوع اول درد کمتری دارد، اما همچنان 
یکی از سخت ترین اختلالاتی است که فرد می تواند داشته باشد. این درد ثابت بوده احساس سوزشی دردناک یا حسی شبیه به برق 

گرفتگی دارد. مسکن ها نیز روی بهبود این درد تاثیر ندارند.
بیماری تب خونریزی دهنده ماربورگ

این بیماری نادر بوسیله ویروس ابولا ایجاد می شود. کمتر از 1000 مورد و بیشتر در آفریقای مرکزی گزارش شده است. نشانه های 
اولیه این بیماری بسیار شبیه به بیماری مالاریاست. پس تشخیص درست این بیماری مشکل است.

اگر عفونت شدید باشد باعث خونریزی دهان، روده و مشکلات عصبی می شود. به علت عدم شناخت کافی درباره این بیماری هنوز 
درمان مناسبی برای آن وجود ندارد، اما پیوند پلاسما و پروتئین های خون می تواند موثر باشد.

نومایا
این بیماری بیشتردر کودکان زیر 6 سال دیده شده و به بافت صورت آسیب می زند. این بیماری به سرعت رشد کرده؛ خوردن و 

حرف زدن را مختل می کند. انتی بیوتیک ها می توانند ان ها را در مراحل اولیه نگه دارند، اما این دارو ها عموما نایاب و گران هستند.
کپسولیت چسبنده شانه

در این بیمار شانه به شدت دردناک و سفت می شود و بیماران نمی توانند هیچ کاری با بازوهایشان انجام بدهند. به علاوه خواب آن ها 
به علت مشکلات بسیاری از جمله افسردگی و تشویش دچار مشکل می شود.

هنوز علت شناخته شده ای برای این بیماری وجود ندارد، اما دیابت، جراحی ها یا آسیب ها مختلف می توانند عاملی خطرناک برای 
این بیماری باشند. حتی با وجود دارودرمانی منظم و توانبخشی فیزیکی یک سال زمان می برد تا این بیماران بهبود یابند. اگرچه 

بیمارانی وجود دارند که این بیماری همیشه با آنهاست.
)CRPS( سندروم درد ناحیه ای پیچیده

این بیماری یک بیماری مادام العمر است. از علائم آن درد همراه باسوزش، تغییر استخوان و پوست و حساسیت بالا به لمس است. 
این یکی از دردناکترین بیماری های دنیاست. به علت اینکه حدس های زیادی درباره ریشه این بیماری وجود دارد هنوز درمان قطعی 

برای آن کشف نشده است.
آلرژی به آب

این بیماری به نام آکواژنیک آورتیکاریا شناخته می شود. اگرچه این بیماری واقعا آلرژی نیست؛ زیرا هیچ هیستامینی از بدن آزاد 
نمی شود. در این اختلال فرد هنگام تماس با آب دچار زخم یا درد می شود. اختلال آلرژی آب بسیار نادر است و تا کنون فقط 100 

مورد گزارش شده است.
اسهال برینرد

این مشکل ابتدا از برینرد مینه سوتا شروع شد. دلیل دقیق انقباض برای دانشمندان مشخص نیست، اما علت آن می تواند آب آلوده 
یا شیر خام باشد. مبتلایان هر روز 20-10 مرتبه اسهال شدید و آبکی را تجربه می کنند.

این بیماری می تواند ماه ها یا سال ها طول بکشد. چون منشا دقیق بیماری مشخص نیست هیچ راهی برای درمان وجود ندارد.
)SCA( کم خونی سلولی

این بیماری اختلال خونی ارثی است که در آن سلول های خونی شکل غیر عادی دارند. به علاوه سلول های خونی کافی برای حمل 
اکسیژن وجود ندارد. افراد مبتلا به SCA سلول های خونی معیوب را تا 12 برابر سریعتر از افراد بدون اختلال از دست می دهند.

جهش در یکی از ژن های مسئول هموگلوبین عامل اصلی این اختلال است و به نظر می رسد بیشتر در بین کسانی که اجداد آن ها 
در مناطق مالاریا خیز زندگی می کردند، دیده می شود.

نشانه ها از فردی به فرد دیگر متفاوت است، اما فرسودگی و دردمزمن بسیار شایع بوده و هیچوقت از  بین نمی روند. در حالی که پیوند 
سلول های بنیادی خون و مغز در مواردی پیشنهاد شده است، هنوز درمانی وجود ندارد.

آدیپوز دولوروزا
این بیماری خاص مربوط به چربی است. مبتلایان تومور هایی به نا لیپوم در بدن خود دارند. تقریبا تمام کسانی که به این بیماری 
مبتلا می شوند زنان چاق بین 50-35 سال هستند. به نظر می رسد بیماری آدیپوز دولوروزا ارثی باشد. بعضی دانشمندان فرض 

می کنند که این بیماری خود ایمنی است. درمان های موجود روی کاهش وزن یا لیپوساکشن تمرکز می کنند.
سندروم کاهش حجم هوای تنفسی مرکزی

مبتلایان به این بیماری از نقص سیستم ایمنی خودکار، که باعث تنفس منظم است، رنج می برند. مبتلایان باید خودشان حواسشان 
به نفس کشیدن باشد. وقتی آن ها خوابند اکثرا به دستگاه اکسیژن وصل هستند. اگر بتوانند تا سن بلوغ زنده بمانند، ماسک های 
خوابی که برای درمان آپنه استفاده می شوند، می توانند برای ادامه زندگی عادی به آن ها کمک کنند. به عقیده محققان عامل اصلی 

این بیماری ژنتیک است، اگرچه در بزرگسالان نیز پس از جراحی های سنگین، این سندروم می تواند ایجاد شود.

ترسناک ترين بيماری هايی كه حتی نمی خواهيد در خواب ببينيد

وجود لخته خون در قلب یا ریه ها می تواند موجب تنگی نفس یا احساس وجود وزنه 
ای سنگین در ناحیه سینه شود.

لخته شدن خون در واقع روشی است که بدن برای جلوگیری از خونریزی استفاده می 
کند. اما اگر لخته خون از بین نرود، می تواند به نقاط مختلف بدن سفر کند. اگر لخته 
خون در ریه ها گرفتار شود، این شرایط به نام آمبولی ریوی شناخته می شود و اگر در 
دست یا پا شکل گرفته یا متوقف شود، به نام ترومبوز سیاهرگی عمقی شناخته می شود. 
همچنین، لخته های خون می توانند راهی اندام های مهم دیگر مانند مغز، کلیه ها، و 

قلب شده و موجب عوارضی جدی شوند.
بدون در نظر گرفتن این که کجا تشکیل شده یا در نهایت کجا متوقف می شود، این 
احتمال وجود دارد که لخته خون به یک حمله قلبی یا سکته مغزی منجر شود. آگاهی از 
علائم، به ویژه اگر در معرض خطر بالا برای تشکیل لخته خون قرار دارید، اهمیت دارد. 
در ادامه با برخی نشانه های ناخوشایند و ترسناک که می توانند به وجود یک لخته خون 

در بدن انسان اشاره داشته باشند، بیشتر آشنا می شویم.
درد در دست یا پا

دردی که اندام را تحت تاثیر قرار می دهد یکی از علائم ترومبوز سیاهرگی عمقی است. 
با وخیم تر شدن شرایط لخته خون، شدت درد می تواند از خفیف به درجات بیشتر 
افزایش یابد. گاهی اوقات این شرایط به عنوان فشار ناشی از التهاب تعریف می شود و 
اغلب هنگام راه رفتن تشدید می شود. این نوع از لخته های خون می توانند به دیگر نقاط 

بدن نیز سفر کرده و موجب پیامدهای ویرانگری شوند.
حملات هراس

ممکن است فکر کنید چنین علامتی به اشتباه در این فهرست قرار گرفته است، اما 
بسیاری از افراد مبتلا به آمبولی ریوی احساس ترس را گزارش کرده اند. ورود یک لخته 
خون به ریه ها می تواند جریان خون و اکسیژن در بدن را به شدت کاهش دهد. این 

شرایط می تواند موجب علائم مشابه اضطراب یا حملات هراس شود.
سرفه های خونی

سرفه های خونی می تواند موجب نگرانی و وحشت فرد شود. سرفه خونی ممکن است 
نشانه ای از انباشت مایع و التهاب ریوی باشد. اگر یک لخته خون راهی ریه ها شده 

باشد، ممکن است پس از سرفه با مشاهده خون در کف دست خود مواجه شوید. برخی 
این شرایط را با سینه پهلو اشتباه می گیرند، از این رو، تمام علائم موجود باید مد نظر قرار 

بگیرند. در هر صورت، دریافت کمک پزشکی فوری اهمیت دارد.
درد تیز در سینه

احساس دردی تیز و ناگهانی در سینه می تواند به یک آمبولی ریوی اشاره داشته باشد. 
درد اغلب هنگام تنفس تشدید می شود که یک نشانه ترسناک از تشکیل یا وجود یک 
لخته خون در یا اطراف قلب است. اگر درد خفیف است و در دست نیز احساس می 
شود، ممکن است نشانه ای از یک حمله قلبی باشد. درد ناشی از یک آمبولی ریوی 

معمولا تیزتر است، اما ممکن است در دست ها نیز شکل بگیرد.
تنگی نفس

وجود لخته خون در قلب یا ریه ها می تواند موجب تنگی نفس یا احساس وجود وزنه 
ای سنگین در ناحیه سینه شود. همچنین، برخی این شرایط را همانند تنفس از طریق 
یک نی توصیف کرده اند. ممکن است بدون این که فعالیت خاصی انجام داده باشید، 
این گونه به نظر برسد که یک جلسه تمرینات ورزشی سخت را پشت سر گذاشته اید. 
در هر صورت، تنگی نفس نشانه ای هشدار دهنده است که به فقدان اکسیژن کافی 

اشاره دارد.
افزایش ضربان قلب

زمانی که یک لخته خون وارد ریه ها می شود می تواند جریان خون و اکسیژن به مغز و 
دیگر نقاط بدن را محدود کند. برای جبران این شرایط، قلب تلاش می کند سریع تر عمل 
پمپاژ خون را انجام دهد. میانگین ضربان قلب در حالت عادی 60 تا 100 تپش در دقیقه 
است. در صورت بروز یک آمبولی ریوی، ضربان قلب انسان در حالت اسراحت می تواند 

به بیش از 100 تپش در دقیقه افزایش یابد.
گرما یا قرمزی پوست دست یا پا

تغییر در رنگ دست یا پا ممکن است نشانه ای از ترومبوز سیاهرگی عمقی باشد. این 
نوع لخته خون در رگ های عمیق دست ها یا پاها شکل می گیرد. ترومبوز سیاهرگی 
عمقی می تواند جریان خون به دست یا پا را محدود کرده و موجب تغییر رنگ پوست 
شود. همچنین، لخته خون می تواند موجب احساس گرما یا حتی سوزش شود. این 

علائم را نادیده نگیرید. ترومبوز سیاهرگی عمقی می تواند از مکان خود در دست یا پا 
جدا شده و راهی اندام های کلیدی مانند قلب یا ریه ها شود.

مشکلات بینایی
یکی از علائم کمتر شناخته وجود لخته خون، مشکلات بینایی است که می تواند به 
کاهش جریان خون و اکسیژن اشاره داشته باشد. اگر لخته خون در چشم شکل گرفته 
باشد می تواند موحب تاری دید شود. این شرایط معمولا پس از یک رویداد آسیب زا در 

این ناحیه رخ می دهد.
تورم در دست یا پا

تورم در دست یا پا یکی از نشانگرهای عمده ترومبوز سیاهرگی عمقی است. تورم 
معمولا قابل مشاهده و محسوس است. شما ممکن است هنگام مشاهده خود در 
آینه متوجه تغییر اندازه در بخش تحت تاثیر قرار گرفته شده یا زمانی که شلوار خود را 
می پوشید با احساس تنگی در قسمت پا مواجه شوید. اگر به شکل گیری لخته خون 

مشکوک هستید، بلافاصله به پزشک مراجعه کنید.
درد شدید شکم

لخته های خون می توانند در سیاهرگ هایی که خون را از روده ها تخلیه می کنند، 
تشکیل شوند. این می تواند موجب تورم و انسداد شود. در صورت بروز این شرایط، درد 
شدید شکم را تجربه خواهید کرد. در واقع، ما درباره دردی صحبت می کنیم که می تواند 
شما را زمینگیر کند. درد اغلب با نفخ و ناراحتی همراه است. اگر درد شکم به ناگاه رخ 

داده و با گوارش تشدید می شود، به پزشک مراجعه کنید.
مدفوع خون آلود

مدفوع خون آلود یکی دیگر از نشانه های ترسناک وجود لخته های خون در بدن است. 
افرادی که با مشکلات سلامت مواجه می شوند، اغلب تغییر در شرایط اجابت مزاج و 
حرکات روده خود را نیز تجربه می کنند. اگر یک لخته خون در روده تشکیل شده یا راهی 
روده یا معده شود، ممکن است به دفع مدفوع خون آلود منجر شود.  دایورتیکولیت، 
قرص های ضد بارداری و حتی بیماری کبد می توانند موجب تشکیل لخته های خون 

در ناحیه شکم شوند.
فشار خون بالا

افراد مبتلا به فشار خون بالا از این موضوع آگاه هستند که در معرض خطر بیشتری 
برای حملات قلبی و سکته های مغزی قرار دارند. اما این نشانه ممکن است به واسطه 
یک لخته خون نیز شکل بگیرد. زمانی که یک لخته خون در کلیه ها شکل می گیرد، 
بدن ممکن است در نابودی و دفع مواد زائد دچار مشکل شود که افزایش فشار خون را در 
پی دارد. سردردهای ناگهانی، احساس کوبش در سینه، یا خستگی می توانند از نشانه 

های فشار خون بالا باشند.
حالت تهوع و استفراغ

گاهی اوقات لخته های خون در رگ هایی که در و اطراف دستگاه گوارش قرار دارند، از 
جمله معده و روده ها، شکل می گیرند که می تواند به بروز حالت تهوع یا استفراغ منجر 
شود. نادیده گرفتن این علامت می تواند مشکل ساز شود. افراد بسیاری حالت تهوع و 
استفراغ را با غذایی که مصرف کرده اند یا ورود یک میکروب به بدن خود پیوند می دهند.

تشنج ناگهانی
بی تردید، تشنج ناگهانی مساله ای طبیعی محسوب نمی شود. باید به این نکته توجه 
داشت که وجود لخته های خون در مغز می تواند موجب تشنج شود. لخته های خون 
می توانند به واسطه یک تروما، مانند ضربه مغزی، شکل گرفته یا از بخش های دیگر بدن 
راهی مغز شوند. اگر در معرض خطر بالای لخته های خون قرار دارید یا اخیرا آسیب 
دیدگی سر را تجربه کرده اید برای بررسی دقیق شرایط و تشخیص دلیل تشنج به پزشک 

مراجعه کنید.
خون در ادرار

گاهی اوقات لخته خون می تواند در کلیه ها تشکیل شده یا از قسمت های دیگر بدن 
راهی آنها شود. در صورت بروز این اتفاق، فرد ممکن است با ادرار خون آلود مواجه شود. 
البته مشاهده خون در ادرار لزوما به معنای وجود یک لخته خون نیست و تنها یک نشانه 

از احتمال بروز آن است.

15 نشانه ترسناک وجود لخته خون در بدن

برخی از مواد غذایی که به خاطر خواصشان برای سلامتی 
آن ها را می خرید ممکن است آن قدرها که فکر می کنید سالم 
از آن ها ممکن است حاوی موادی  نباشند. در واقع خیلی 

باشند که خواصشان را خنثی کنند.
برای حفظ سلامت مواد غذایی یا کاهش آلودگی های آن  ها 
باید از راهکارهایی چون استفاده از مواد غذایی ارگانیک، خرید 
آن ها از جاهای معتبر، پخت قبل از مصرف و... استفاده کرد. 
در این مطلب به برخی مواد غذایی که بیشتر از آن چه فکر 
می کنید آلوده هستند اشاره می کنیم و راهکارهای کاهش 

آلودگی آن ها را نیز ذکر می کنیم؛ با ما همراه باشید.
توت فرنگی

توت فرنگی بسیار مغذی است؛ اما ممکن است آلوده به 
سموم و آفت کش ها باشد. در واقع توت فرنگی در صدر لیست 
میوه ها و سبزی های آلوده قرار دارد. در آزمایش هایی که بدین 
منظور انجام شد، بیش از 40000 نمونه از تقریباً 50 میوه و 
سبزی، بابت محتوای سموم، مورد آزمایش قرار گرفتند. نتیجه 
این بود که دست کم 99 درصد از توت فرنگی ها حداقل به یک 
 C سم آلوده بوده اند. توت فرنگی یکی از بهترین منابع ویتامین
است و حاوی فیتونوترینت های فراوانی نیز می باشد. از خوردن 
توت فرنگی صرف نظر نکنید؛ اما نوع ارگانیک آن را خریداری 

کنید.
پودر پروتئین

پودر پروتئین یکی از راه های رایج دریافت دوز زیادی از پروتئین 
است؛ اما سالم ترین راه آن نیست. در بررسی های انجام شده 
روی بیش از 100 پودر پروتئین، معلوم شد همگی آن ها به یک 
یا دو فلز سنگین آلوده بودند. البته نوع ارگانیک پودر پروتئین 
نیز سالم نیست؛ پودرهای پروتئین ارگانیک دو برابر پودرهای 
پروتئین غیرارگانیک دارای فلزات سنگین هستند و پودرهای 
پروتئین از منابع گیاهی نیز بدتر از پودرهای پروتئین از منابع 
لبنی اند. امیدواریم قانع شده باشید که برای دریافت پروتئین 

مورد نیاز بدنتان سراغ منابع طبیعی غذایی بروید.
برنج و محصولات حاوی برنج

برنج محصولی است که آرسنیک غیرآلی را از خاک جذب 
می کند و این عامل سمی حتی بعد از اینکه برنج به قفسه های 
فروشگاه ها می رسد نیز باقی می ماند. مشکل آرسنیک خاک 
این است که به دلیل افزایش آلودگی در تمام دنیا، رو به افزایش 
است. البته آرسنیک در آب و سایر مواد غذایی، مانند غذاهای 
دریایی، نیز وجود دارد؛ اما بالاترین میزان آرسنیک در برنج و 

محصولات حاوی برنج وجود دارد.
خطر اصلی متوجه افرادی است که رژیم غذایی بدون گلوتن 
را در پیش می گیرند. خیلی از محصولات بسته بندی شده ی 
بدون گلوتن، حاوی آرد برنج هستند و از شیرین کننده هایی 
منابع  سایر  می کنند.  استفاده  قهوه ای  برنج  شیره  مانند 
آرسنیک برنج شامل شیر برنج و غذای کودک می شود. قرار 
گرفتن در معرض آرسنیک برای طولانی مدت می تواند خطر 
ابتلا به سرطان، بیماری قلبی و دیابت نوع دوم را بالا ببرد. در 
کودکان، آرسنیک می تواند بر رشد مغز اثر بگذارد. این تأثیرات 
در کودکان قابل توجه ترند؛ زیرا بچه ها همچنان در حال رشدند 

و اندازه ی بدن آن ها کوچک تر است.
شما نمی توانید با خریدن برنج ارگانیک از آرسنیک غیرآلی 
برنج قهوه ای  از خاک می آید.  زیرا آرسنیک  اجتناب کنید؛ 
نسبت به برنج سفید دارای آرسنیک بیشتری است. بنابراین 
بهترین کار این است که مقدار برنج مصرفی تان را کاهش دهید 
و از مصرف شیره برنج قهوه ای خودداری کنید. کینوآ نیز بافتی 

مشابه برنج دارد؛ اما پروتئین آن بیشتر بوده و آرسنیک کمتری 
دارد.

البته میزان آرسنیک در برنج همان طور که ذکر شد به خاکی 
که در آن رشد می کند بستگی دارد و میزان آن در برنج های 

مختلف در کشورها و شهرهای مختلف، متفاوت است.
زردچوبه

زردچوبه ادویه ای است که حاوی ترکیبی به نام کورکومین 
دارای  کورکومین  داده اند  نشان  مطالعات  برخی  می باشد. 
خاصیت ضدالتهابی است. زردچوبه می تواند چاشنی سالمی 
برای غذای شما باشد؛ اما باید مراقب باشید آن را از کجا تهیه 

می کنید.
و  هند  از  زردچوبه  پودرهای  از  برخی  دریافته  مطالعه ای 
بنگلادش آلوده به سرب هستند. سرب فلز سنگینی است که 
می تواند سبب آسیب مغزی در کودکان شود. منبع آلودگی به 
سرب از خاک نیست. برخی از تولیدکننده های غیرمجاز، برای 
افزودن بر وزن محصول به آن سرب اضافه می کنند. بهترین راه 

این است که خودتان در خانه زردچوبه را پودر کنید.
کاهو رومانی

کاهو رومانی نه تنها در لیست مواد غذایی سمی و کثیف 
قرار دارد بلکه یکی از پُرخطرترین غذاها از جهت مسمومیت 
باکتریایی است. فقط در سال 2018 کاهو رومانی 272 نفر را 
بیمار کرد که نیمی از این افراد در بیمارستان بستری شدند و 
پنج نفر آن ها از بین رفتند. عامل سمی در این سبزی، باکتری  
ای کولای است. همه ی گونه های ای کولای مضر نیستند. 
انواعی که سبب سمی شدن غذا می شوند از روده ی حیوانات 
و از طریق مدفوع وارد خاک می شوند. یکی از منابع ای کولای، 
گوشت خام است اما این باکتری ها می توانند فرد را دچار تهوع، 
پاتوژنیک می تواند  استفراغ و اسهال کنند؛ ولی ای کولای 
منجر به بیماری های جدی تری از جمله نارسایی کلیوی یا 
مرگ شود. متأسفانه به سختی می توان باکتری های مضر را 
از کاهو پاک کرد و شست. ای کولای چسبنده است و به درز 
و شکاف های کاهو می چسبد. به همین دلیل است که کاهو 

رومانی در صدر لیست غذاهای آلوده قرار دارد.
جوانه های خام

همه ی جوانه های خام، از جمله جوانه های یونجه، ماش، 
شبدر و تربچه در لیست مواد غذایی آلوده قرار دارند؛ چرا که 
نحوه ی تولید آن ها به صورتی است که ایمن بودنشان خیلی 
سخت به نظر می رسد. بذرها به هر حال آلودگی دارند، وقتی 
آن ها را داخل آب گرم می گذاریم تا جوانه بزنند در واقع یک 

حمام مناسب برای رشد باکتری ها فراهم کرده ایم.
در وب سایت Barf Blog که توسط یک استاد سابق ایمنی 
مواد غذایی اداره می شود، حداقل 55 شیوع بیماری مرتبط با 
جوانه زدن از سال 1988 در سراسر جهان به صورت مستند 
آمده است که بیشتر آن ها ناشی از سالمونلا و E. کولای بوده 

است.
متخصصان توصیه می کنند که جوانه ها باید پخته شوند تا 
خطر بیماری کاهش یابد. توجه داشته باشید که کودکان، افراد 
مسن، زنان باردار و افراد دارای سیستم ایمنی ضعیف باید از 

خوردن هرگونه جوانه خام خودداری کنند.
حرف آخر

حتی غذاهای سالم نیز می توانند آلوده باشند و به سلامتی 
آسیب بزنند. در انتخاب و خریداری مواد غذایی دقت کنید 
و منابع سالم را برگزینید. ضمناً رژیم غذایی متنوعی داشته 

باشید تا خیلی زیاد از یک ماده غذایی استفاده نکنید.

این مواد غذایی بیشتر از آنچه فکر می کنید آلوده اند

غذاهای سالمی كه می توانند آلوده باشند و راه های كاهش اين آلودگی ها

سلامت 

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره 139860331057001096 هیات اول / دوم موضوع 
سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرج – ناحیه دو تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای وحید سیف فرزند محمدرضا بشماره 
شناسنامه 24923 صادره از نهاوند در ششدانگ یکباب ساختمان به 
تفکیکی صورتمجلس 2612  از قطعه دوم  مترمربع  مساحت 58/12 
مورخ 46/02/14 پلاک 105 فرعی از 362 اصلی واقع در محمدشهر 
خریداری از مالک رسمی آقای رحمت اله منصور بخت محرز گردیده 
است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد . م/30775 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1398/07/23 
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1398/08/08 
ایرج فهیمی – رئیس ثبت اسناد و املاک 

هيات موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
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مدیرکل اجتماعی استانداری قم:

40 سمن در امور خيريه قم فعاليت می كنند
مدیرکل امور اجتماعی و فرهنگی استانداری قم گفت: 40 سازمان مردم نهاد در این 

استان در امور خیریه فعالیت می کنند.
رضا ملک زاده افزود: 300 سازمان مردم نهاد در قم فعال است که در زمینه هایی ازجمله 
و  دینی  مباحث  اجتماعی،  آسیب های  از  پیشگیری  و  اجتماعی  امور  محیط زیست، 
مذهبی، فرهنگ و هنر، حمایت از کودکان، حمایت از بیماران، حمایت از معلولان و امور 
زنان فعالیت می کنند. وی اضافه کرد: سازمان های مردم نهادی که به صورت خیریه فعالیت 
می کنند باید شفافیت در عملکرد داشته باشند تا بتوانند در جامعه تاثیرگذار باشند و هرسال 
گزارش عملکرد مالی و اجرایی ارائه دهند. وی ادامه داد: گزارش عملکرد مالی و اجرایی 
علاوه بر این که به اطلاع اعضای سازمان و جامعه می رسد، باید به اطلاع مراجع نظارتی که 
مجوز فعالیت از آن ها صادرشده، ارائه شود. ملک زاده بیان کرد: سامانه مالی موسسه های 
خیریه در حال طراحی است که اگر اجرایی شود، همه موسسه های خیریه موظف هستند 
اطلاعات مالی خود را در این سامانه بارگذاری نمایند. وی افزود: با فعال شدن سامانه 
به  نوع خدمات موسسه  و  مالی موسسه های خیریه، درآمد موسسه، گروه های هدف 
جامعه به صورت شفاف مشخص می شود. وی ادامه داد: همچنین با ایجاد تعاملاتی بین 
موسسه های خیریه، عملکرد آن ها شفاف می شود و درصورتی که فرد نیازمندی به صورت 
هم زمان از چند موسسه خدمات دریافت می کند، مشخص خواهد شد. مدیرکل اجتماعی 
استانداری قم اضافه کرد: در صورت تحقق تعامل بین موسسه های خیریه، موسسه ها 
می توانند توانمندی های خود را در امور مختلف با یکدیگر به اشتراک بگذارند. حدود 
308 سازمان مردم نهاد در این استان تاسیس و ثبت شده است که ماهیت اجتماعی و 

غیرانتفاعی دارند.
 

معاون آموزش وپرورش استان قم:

۱۱0 سالن ورزشی بايد برای دانش آموزان قم 
احداث شود

معاون تربیت بدنی و سلامت آموزش وپرورش استان قم گفت: برای رسیدن به نقطه 
مطلوب در سرانه ورزشی، باید 110 سالن ورزشی برای دانش آموزان این استان احداث 
شود. مجتبی رمضان بیگی افزود: درحال حاضر 100 سالن ورزشی سرپوشیده برای 
دانش آموزان قمی موجود است و سرانه فضای ورزشی سرپوشیده دانش آموزان این استان،  
45 سانتی متر است که باید به یک متر افزایش یابد. وی بابیان این که سرانه فضای ورزشی 
سرپوشیده 55 سانتی متر کمتر از استاندارد است، اضافه کرد: درصورتی که تعداد دانش 
آموزان قم در سال های آینده افزایش نیابد، احداث 110 فضای ورزشی سرپوشیده جوابگو 
خواهد بود. وی خاطرنشان کرد: در حال حاضر درس تربیت بدنی بیشتر مدارس استان 
قم در حیاط مدرسه برگزار می شود و در مناطقی که به دلیل آپارتمان سازی ساختمان هایی 
مشرف به حیاط مدرسه است، دختران برای ورزش کردن با محدودیت هایی مواجه هستند.
رمضان بیگی افزود: البته این محدودیت ها مانع از برگزاری کلاس درس تربیت بدنی 
نمی شود و دانش آموزان با رعایت حجاب و عفاف در زنگ تربیت بدنی فعالیت می کنند. وی 
با اشاره به این که کلاس های درس تربیت بدنی سرپوشیده در مدارس دخترانه با اولویت 
مدارس ابتدایی احداث می شود،  بیان کرد: اگر در مدارسی فضایی حدود 100 تا 150 متر 

وجود داشته باشد و قابل استفاده نباشد، این فضاها تغییر کاربری داده می شود.
وی افزود: با احداث این کلاس ها، درس تربیت بدنی با تجهیزات مناسب به جای حیاط، 
در داخل کلاس های سرپوشیده برگزار می شود. به گفته معاون آموزش وپرورش قم،  در 
حال حاضر سه سالن ورزشی، 2 سالن ورزشی خیرساز، یک استخر در منطقه نیروگاه و 15 
زمین چمن مصنوعی در مدارس تازه تاسیس در دست احداث است. در سال تحصیلی 
جاری حدود 10 هزار دانش آموز به جمعیت دانش آموزی استان قم افزوده شده و حدود 
265 هزار دانش آموز در مقاطع مختلف مشغول به تحصیل خواهند شد. در حال حاضر 

حدود 665 مدرسه با 6 هزار و 783 کلاس درس در قم فعال است.
 

مدیرعامل سازمان انتقال خون استان قم :

ساخت مركز انتقال خون پرديسان نيازمند 
مشاركت خيرين است

مدیرعامل سازمان انتقال خون استان قم گفت: روند احداث مرکز انتقال خون پردیسان 
به عنوان یکی از زیرساخت های مهم بهداشتی و درمانی استان،  نیازمند مشارکت خیرین 
است. مرتضی نوریان با تاکید بر ضرورت ورود خیرین سلامت استان برای احداث مرکز 
انتقال خون در استان افزود: با توجه به روند افزایش مراکز درمانی در سطح قم، سرمایه 
گذاری برای جذب توریسم درمانی و همچنین افزایش گرایش شهرهای اطراف برای انجام 
کارهای درمانی در قم موجب شده تا سرمایه گذاری برای افزایش مراکز انتقال خون در 
این استان ضروری باشد. وی با بیان اینکه هم اکنون  قم دارای 2 پایگاه انتقال خون واقع 
در خیابان 15 خرداد و همچنین میدان روح الله است اظهار داشت: احداث 2 مرکز انتقال 

خون در منطقه پردیسان و همچنین اطراف بلوار پیامبر اعظم)ص( در دستور کار است.
نوریان با اشاره به جمعیت بیش از 200 هزار تنی منطقه پردیسان قم گفت: احداث مرکز 
انتقال خون قوی و استاندارد و با دارا بودن امکانات و تجهیزات به روز از جمله ضرورتهای 
توسعه زیرساخت های بهداشتی و درمانی در این منطقه ست که با توجه به صدور پروانه 
ساخت برای احداث این مرکز،  مشارکت خیرین در این طرح ضروری می باشد. مدیرعامل 
سازمان انتقال خون قم، با اشاره به موافقت شورای اسلامی شهر قم برای واگذای زمین به 
منظور احداث مرکز استاندارد انتقال خون در بلوار پیامبر اعظم)ص( ادامه داد: با واگذاری 
این زمین به سازمان انتقال خون توسط شهرداری و اخذ مجوزهای لازم، روند احداث این 
مرکز با استفاده از ظرفیت خیرین استان آغاز می شود. نوریان بیان کرد: با توجه به توسعه 
شهر قم به سمت جمکران،  احداث مرکز انتقال خون استاندارد در بلوار پیامبر اعظم)ع( می 
تواند نقش مهمی در دسترسی آسان مردم برای اهدای خون و همچنین افزایش فعالیت 
های این مرکز خواهد داشت. وی با اشاره به ضرورت اطلاع رسانی بیشتر در زمینه اهمیت 
انتقال خون و همچنین کمبودهای استان در این زمینه گفت: خیرین سلامت در استان 
خدمات بسیار خوبی ارائه کرده اند ولی متاسفانه به دلیل اینکه نتوانسته ایم مرکز انتقال 
خون را به عنوان بخشی از زیرساخت سلامت در استان معرفی کنیم،  تا کنون خیرین در 

این بخش ورود نکرده اند.
 

مدیرکل استاندارد استان قم خبرداد
پلمب  چند هتل در قم به دليل ايمن نبودن آسانسور
مدیرکل استاندارد استان قم از پلمب  چند هتل در قم به دلیل ایمن نبودن آسانسورهای 
آنها خبر داد و گفت: در این زمینه نیازمند همکاری بیشتر اداره کل میراث فرهنگی هستیم.
مجید آوری فرد غروب یکشنبه در نخستین جلسه شورای استاندارد قم که در سالن امام 
جواد)ع( استانداری قم برگزار شد، گفت: در بعضی هتل ها و واحدهای اقامتی استان قم 
و هم چنین بیمارستان ها و مراکز درمانی در بحث ایمنی آسانسورها چالش داریم و نیازمند 
همکاری اداره میراث فرهنگی و دانشگاه علوم پزشکی استان قم هستیم چرا که ما به 
تنهایی نمی توانیم ورود داشته باشیم. وی با بیان اینکه چند هتل را به خاطر ایمن نبودن 
آسانسورهای آن ها پلمب کردیم، گفت: در حوزه واحدهای تولیدی هم 361 واحد تولیدی 
مشمول استاندارد اجباری قرار گرفتند و 13 کد مصنوعی برای فلزات گران بها از جمله طلا 
صادر شده است. مدیرکل استاندارد استان قم اظهار داشت: 43 شرکت نصاب آسانسور 
ماهیانه بیش از 100 گواهی تأیید می گیرند، 692 آسانسور در دستگاه های دولتی وجود 
دارد که تنها 140 مورد آن تأییدیه ادواری گرفته و هنوز برای گواهی استاندارد وارد عمل 

نشده اند در حالی که در روز حجم بسیاری از افراد را جابه جا می کنند.
از 343 زمین بازی در قم فقط 16 واحد مجوز استاندارد دارد

وی گفت: از 343 زمین بازی کودک در قم تنها 16 واحد دارای مجوز و استاندارد لازم 
هستند که باید در زمینه زمین های بازی بیشتر ورود کنیم، هم چنین برای 275 مجموعه 
تفریحی مجوز صادر شده است. در این جلسه حسن صبوری مدیرکل راه و شهرسازی استان 
قم هم نسبت به ایمن سازی آسانسورهای مسکن مهر استان تأکید کرد و گفت: نظارت دقیق 

بر این امر مهم است چرا که دغدغه اصلی ما ایمنی آسانسورهای مسکن مهر است.
 

قائم مقام مقام وزیر صنعت، معدن و تجارت

تعرفه 25 درصدی صادرات سنگ آهن در 
صورت موثر نبودن ، افزايش می يابد

قائم مقام مقام وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت : تعرفه 25 درصدی صادرات سنگ 
آهن در دوره سه ماهه بازنگری خواهد شد و در صورت عدم موثر بودن افزایش خواهد یافت.
ذوب آهن اصفهان در اولین گردهمایی و نمایشگاه تولید کنندگان فولاد در چابهار از 11 
تا 13 مهرماه با بر پایی غرفه ای حضور فعال داشت و جمعی از مسئولین و دست اندرکاران 
صنعت و اقتصاد کشور با حضور در این غرفه از تولید ریل ملی و مقابله با خام فروشی مواد 
معدنی حمایت کردند . دکتر مدرس خیابانی قائم مقام وزیر صمت در امور بازرگانی در 
بازدید از غرفه ذوب آهن اصفهان در نمایشگاه فولاد چابهار بر ضرورت ممنوعیت واردات 

ریل تاکید کرد و گفت : نباید کارگران ما به دلیل صادرات مواد خام معدنی بیکار شوند.
قائم وزیر صمت افزود : تعرفه 25 درصدی صادرات سنگ آهن در دوره سه ماهه بازنگری 
خواهد شد و در صورت عدم موثر بودن افزایش خواهد یافت. وی در آئین افتتاحیه نخستین 
نمایشگاه و همایش فولاد چابهار نیز گفت: کشور ما برای افق 1404 ایجاد 55 میلیون تن 
فولاد را هدف گذاری کرده است این در حالی است که بزرگترین شرکتهای فولادی کشور از 
جمله فولاد مبارکه و ذوب آهن اصفهان به دلیل خام فروشی و صادرات سنگ آهن با کمبود 

سنگ آهن و مواد اولیه مواجه هستند.
 وی تصریح کرد : بنا به فرمایش مقام معظم رهبری باید با خام فروشی مواد معدنی مقابله 
شود . در واقع باید با ایجاد زمینه های رونق تولید، مواد خام را در کارخانجات داخلی کشور 
به موادی با ارزش افزوده بالاتر تبدیل کنیم و سپس با صادرات شمش و سایر محصولات 

فولادی سود آوری و رونق اقتصادی بیشتری برای کشورمان به بار آوریم.

سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در بیانیه ای از دستگیری "روح الله زم" سرشبکه 
سایت معاند و ضدانقلاب "آمدنیوز" در یک عملیات اطلاعاتی هوشمندانه توسط 

سازمان اطلاعات سپاه خبر داد.
به گزارش روز دوشنبه روابط عمومی کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، این 
بیانیه با اعلام خبر عملیات دستگیری "روح الله زم" سرشبکه سایت ضد انقلاب 
موسوم به "آمد نیوز" طی عملیات پیچیده و حرفه ای سازمان اطلاعات سپاه، بر 
شکست و جا ماندن سرویس های اطلاعاتی دشمن از قدرت اطلاعاتی سپاه تاکید 

شده است.
 در متن بیانیه سپاه آمده است: در ایام پر شور و شعور اربعین حسینی و تجدید 
میثاق رهروان کربلا با آرمان های جاودان سید و سالار شهیدان حضرت اباعبدالله 
الحسین )ع( که دشمنان امت اسلامی مقهور عظمت و شکوه راهپیمایی و اجتماع 
عظیم و میلیونی زائران، با حقد و حسد نظاره گر تجلی قدرت اسلام و جبهه مقاومت 
اسلامی شده اند؛ خدای بزرگ را شاکریم که در سایه الطاف خفیه و بیکرانش، 
پاسداران گمنام امام زمان )عج( در سازمان اطلاعات سپاه را یاری بخشید تا یکی 
از سرشاخه های سراب رسانه ای دشمن و جنگ روانی علیه نظام مقدس جمهوری 
اسلامی ایران را طی یک عملیات پیچیده با حربه ی فریب اطلاعاتی گرفتار سازند 
و با غافلگیری و دستگیری این عنصر پلید و مزدور، دست برتر و ابتکار عمل خود را 

در مقابل سرویس های اطلاعاتی دشمن نشان دهند.
حرفه ای،  عملیات  این  در  سپاه،  اطلاعات  سازمان  افزاید:  می  بیانیه  این 
هوشمندانه و چند وجهی با به کارگیری روش های نوین اطلاعاتی و شگردهای 
ابتکاری، سرویس های بیگانه را  مدیریت و  فریب داد و "روح الله زم" سرشبکه سایت 
ضد انقلاب و معاند "آمدنیوز" را که در سال های اخیر با هدایت، تامین و پشتیبانی 
مستقیم آنان و نیز حمایت ضد انقلاب خارج نشین و عوامل داخلی آنها، به عنوان 
یکی از آبشخورهای محوری دشمن، عملیات روانی گسترده ای برای اختلاف 
افکنی در ارکان نظام اسلامی، ایران هراسی، دروغ پردازی، القای شبهه در نسل 
جوان نسبت به عقاید و باورهای دینی و تبلیغ و فراهم سازی زمینه های اقدامات 
خشونت بار و تروریستی؛ ایجاد آشوب و ناآرامی در کشور را اداره می کرد را به داخل 

کشور هدایت و بازداشت کند.
در بخشی از این بیانیه آمده است: نامبرده به رغم اینکه تحت هدایت سرویس 
اطلاعاتی فرانسه و حمایت و پشتیبانی سرویس های اطلاعاتی آمریکا و رژیم 
صهیونیستی و مرتبط با سایر سرویس های اطلاعاتی قرار داشت و به صورت شبانه 
روزی با روش های پیدا و پنهان و در پوشش های گوناگون و چند لایه ای مورد 
حفاظت قرار می گرفت، در دام فرزندان ملت ایران در سازمان اطلاعات سپاه افتاد.
این بیانیه می افزاید: با سپاس به درگاه کبریایی و آرزوی قبولی طاعات و ابراز 
ارادت عاشقان اهل بیت عصمت و طهارت )ع( به ساحت مقدس شهدای کربلا در 
این ایام نورانی و معنوی؛ اطلاعات تکمیلی پیرامون این عملیات بزرگ -که بیانگر 
شکست و  جا ماندن سرویس های اطلاعاتی دشمن از قدرت اطلاعاتی سپاه 
است- و نیز شبکه پوششی گسترده و پیچیده مذکور، متعاقباً به استحضار ملت 

قهرمان و بصیر ایران اسلامی رسانده خواهد شد.

 روح الله زم؛ که بود و چه می کرد؟
در ادامه نکاتی درباره بازداشت او را بخوانید.

1. روح الله زم شهریور 1352 در تهران به دنیا آمده و سازنده سایت و کانال 
اعتراضات سال 88 توسط وزارت اطلاعات  از  او پس  نیوز است.  آمد  تلگرامی 

دستگیر شد و سپس ایران را ترک کرد.
2. روح الله زم فرزند محمد علی زم از روحانیون سرشناس است و به همین دلیل 
امکان نزدیکی او با فرزندان مسئولان فراهم شد. پدر روح الله زم مدتی در کسوت 
تهیه کننده در سینمای ایران فعالیت داشت و سبب ورود فرزندش به آثار سینمایی 
شد. محمد علی زم همچنین نامزد پنجمین دوره مجلس شورای اسلامی شهر 
تهران در تاریخ بیست و نهم اردیبهشت 1396 بود اما نتوانست رای لازم را کسب 
کند و در سمت پیشینش یعنی معاون فرهنگی و اجتماعی دبیرخانه شورای عالی 

مناطق آزاد ایران به کار خود ادامه داد.
3. اما روح الله زم در جریان برخی اعتراضات در شهرهای کشور بیشتر نام ش 
و  مخدوش  روایت های  عجیبی  شکل  به  خود  تلگرامی  کانال  در  و  شد  مطرح 
نادرستی را از این اعتراضات منعکس می کرد و به واسطه این دروغ های بزرگ کانال 

او از سوی تلگرام مسدود شد.
از  زم موجی  روح الله  به سرکردگی  نیوز  آمد  غیر حرفه ای  و  تند  رفتار  این   .4
واکنش های روزنامه نگاران و فعالان سیاسی ایرانی را نیز برانگیخت و آنها در شبکه 

اجتماعی توییتر اقدامات او را به شدت محکوم کردند. 
5. پس از آن در اسفند 1397 مستند ایستگاه پایانی دروغ از صدا و سیمای 
جمهوری اسلامی ایران پخش شد که در آن مشخص شد روح الله زم و چهره های از 

این دست چگونه در رصد اطلاعاتی کشورمان قرار دارند.

آیت الله سعیدی در دیدار سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم خواستارشد

انجام اقدامات گسترده برای رفع مشکلات و 
عقب ماندگی های قم

تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( گفت:مسئولان در قم باید کمر همت را 
ببندند و توقع نیز همین است که با اقدامات گسترده در راستای رفع مشکلات و عقب ماندگی 

ها تلاش داشته باشند.
آیت الله سید محمد سعیدی در دیدار سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم و معاونین 
ضمن عرض تسلیت به مناسبت فرارسیدن ایام اربعین حسینی گفت: امام حسین)ع( 
دارای مسائلی اختصاصی هستند که یکی از آنها اربعین است که برای هیچ یک از ائمه 
معصومین)ع( به جز این امام سفارش نشده است. وی عنوان داشت: عشق و علاقه مردم به 
امام حسین)ع( به گونه ای است که در اربعین حسینی شاهد هستیم به چه میزان مردم در 
راهپیمایی اربعین شرکت می کنند و از سوی دیگر استقبال از زائران نیز ارزشمند و بی نظیر 
است. امام جمعه قم با اشاره به فعالیت های صورت گرفته در استان قم به زائران حسینی 
گفت: در استان نیز خدمات ارزشمندی انجام می شود که در حوزه بهداشت و درمان نیز 
شاهد آن هستیم و قدردانی می کنیم. آیت الله سعیدی با اشاره به جایگاه شهر مقدس قم 
گفت: قم حرم اهل بیت)ع( است و مسئولی که در قم خدمت می کند با دیگر مسئولان 
باید متفاوت باشد و قدر خدمت در شهر کریمه اهل بیت)ع( را بداند. وی گفت: مسئولان 
در قم باید کمر همت را ببندند و توقع نیز همین است که با اقدامات گسترده در راستای رفع 

مشکلات و عقب ماندگی ها تلاش داشته باشند.
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم

تلاش کرده ایم سرانه تخت های بیمارستانی را ارتقا دهیم 
دکتر محمدرضا قدیر نیز در این دیدار با اشاره به فعالیت ها و خدمات صورت گرفته توسط 
دانشگاه علوم پزشکی قم، گفت: دانشگاه در عرصه درمان و آموزش تلاش می کند و با 2 
هزار و 200 دانشجو در گسترش علم پزشکی می کوشد. وی بیان داشت: در حوزه درمان 
نیز با توسعه زیر ساخت های درمانی تلاش کرده ایم تا سرانه تخت های بیمارستانی را ارتقا 
دهیم و برنامه ریزی برای توسعه امرکیفی کارها در دستور کار است. سرپرست دانشگاه علوم 
پزشکی قم با اشاره به خدمات رسانی درمانی در قرارگاه اربعین واقع در مصلی قدس گفت: 
در این قرارگاه تیم های درمانی استان حضور دارند و به زائران خدمات به صورت رایگان ارائه 
می شود. دکتر قدیر گفت: در مورد مسائل بهداشتی نیز تیم های حرفه ای و کارشناسی 

حضور داشته که با نظارت دقیق در راستای توسعه امور بهداشتی اهتمام دارند.
هیچ فرد یا گروهی اجازه مداخله در امر سلامت را ندارد 

همچنین دکتر سید حسن عادلی معاون آموزشی دانشگاه علوم پزشکی قم نیز طی 
سخنانی با اشاره به موضوع طب سنتی گفت: طبق قانون، مداخله در امر سلامت باید تنها با 

مجوز وزارت بهداشت باشد و هیچ فرد یا گروهی اجازه مداخله در این امور را ندارد.
وی بیان داشت: متاسفانه افرادی هستند که این اقدامات را انجام می دهند که ما تذکرات 
لازم را ارائه کرده ایم و دانشکده طب سنتی ایرانی در استان آماده ارائه خدمات از جمله 
خدمات آموزشی است. دکتر محمود پرهام معاون آموزشی دانشگاه علوم پزشکی قم نیز در 
این دیدار با اشاره به موضوع پیوند عضو گفت: سالانه در حدود 20 نفر از قم که دچار مرگ 
مغزی می شوند، برای امر پیوند اعزام می شوند که با فرهنگ سازی می توان این آمار را بیشتر 
کرد. وی بیان داشت: هر فردی که دچار مرگ مغزی می شود می تواند به صورت میانگین 
چهار نفر دیگر را از مرگ نجات دهد که انتظار است با رهنمودهای مراجع و علما و همچنین 

تاکیدات آنها، فرهنگ اهدا عضو در جامعه و به ویژه استان قم توسعه یابد.
 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم خبر داد

تشديد نظارت های بهداشتی در ايام اربعين
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم از تشدید نظارت های بهداشتی در ایام اربعین 

به همت کارشناسان مرکز بهداشت استان قم خبر داد.
دکتر حسن ایزانلو با اشاره به حضور زائران همزمان با اربعین حسینی در استان قم و لزوم 
توجه به مسائل بهداشتی گفت: یکی از مسائل مد نظر، ارائه آموزش بوده که این اقدام انجام 
و به مسئولان موکب ها تمامی مسائل گوشزد شده است. وی بیان داشت: نظارت ها در این 
ایام تشدید شده و تیم های بهداشتی استان فعالانه بر نحوه خدمات رسانی به زائران و محل 
اسکان زائران و مسافران نظارت دارند. معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم تصریح 
کرد: برنامه عملیاتی برای مراقبت وکنترل بیماری های واگیر درایام اربعین حسینی تدوین و 
تیم های واکنش سریع در سطح استان تشکیل شده است. دکتر ایزانلو ابراز داشت: تیم های 
مراقبت در نقاط حساس وکلیدی شهر دایر و پیش بینی تجهیزات حفاظت فردی وداروها 
وکیت های تشخیصی مورد نیاز نیز انجام شده است. وی تاکید کرد: تمامی آزمایشگاه های 
تشخیصی تحت پوشش در طول مراسم اربعین آماده بوده و در تلاش هستند تا با نظارت 
دقیق بر گسترش مسائل بهداشتی در سطح استان بکوشند. معاون بهداشتی دانشگاه علوم 
پزشکی قم با اشاره به قرارگاه اربعین حسینی در مصلی قدس و همچنین حضور زائران در 
امامزاده جمال و مسجد مقدس جمکران گفت: نظارت های بهداشتی در این مراکز نیز انجام 

و تاکنون 30 مورد کلرسنجی آب انجام و از مخازن ذخیره آب شرب نیز بازدید شده است.
 

 مدیرکل بهزیستی استان قم :

مراكز توانبخشی و نگهداری سالمندان قم بايد 
توسعه پيدا كند

مدیرکل بهزیستی قم با اشاره به فعالیت سه مرکز شبانه روزی و همچنین روزانه خدمات 
دهی و نگهداری سالمندان در این استان گفت: توسعه مراکز نگهداری و ویزیت توانبخشی 
سالمندان قم ضروری است.  هادی کریمی اصل اظهار داشت: درحال حاضر 200 سالمند 
در دو مرکز شبانه روزی استان نگهداری می شوند و 50 تن از خدمات تنها مرکز روزانه قم و 
100 تن نیز از خدمات ویزیت در منزل به طور متناوب استفاده می کنند. وی با بیان اینکه 
جمعیت کشور و به تبعیت از آن قم به سمت سالمندی پیش می رود، بیان داشت: مطابق 
پیش بینی ها و برآوردهای صورت گرفته از سوی کارشناسان تا حدود سه دهه آینده سن 20 تا 
30 درصد جامعه بیش از 60 سال خواهد بود. حدود 110 هزار سالمند در قم زندگی می کنند 
که هشت درصد کل جمعیت این استان را تشکیل می دهند. وی پیشگیری و همچنین درمان 
و توانبخشی را از جمله موضوع های مهم در دوره سالمندی عنوان کرد و افزود: در صورت 
عدم پیشگیری های لازم و اصلاح نکردن سبک زندگی جوانان و میانسالان جامعه، در دوره 
سالمندی با هیچ اعتباری نمی توان خدمات درمانی را ارائه داد. وی بیان داشت: سالمندی 
دوره بروز و ظهور بیماری های مزمن و همچنین معلولیت ها و ناتوانایی هایی جسمی و ذهنی 
است، و با توجه به ناکافی بودن اعتبارات دولتی برای رفع این مشکل ها، مساله پیشگیری باید 
در دستور کار قرار بگیرد. این مسئول بهترین پیشگیری را اصلاح سبک زندگی عنوان کرد و 
گفت: انجام به موقع مراقبت های بهداشتی توسط کارشناسان مستقر در مراکز و پایگاه های 
بهداشتی از مصادیق بارز پیشگیری است. کریمی اصل ، در متن خانواده بودن و همچنین 
حفظ حرمت سالمندان در درون خانواده را نیز دومین مصداق پیشگیری در دوران سالمندی 
خواند و ابراز داشت: سالمندان در خشت خام چیزهایی را می بینند که امکان دیدن آن در آینه 
برای جوانان وجود ندارد از این رو باید از این گنجینه های دانش و خرد در خانواده استفاده 
شود. مدیرکل بهزیستی قم یادآور شد: خدماتی که از طرف بهزیستی به سالمندان داده می 
شود، ویژه معلولان و نیازمندان است و عمدتا با حضور تیم توانبخشی در منزل صورت می 
گیرد. وی اضافه کرد: بخشی از خدمات به سالمندان استان از طریق مراکز 24 ساعته ارائه 
می شود و مراکز جدیدی نیز در دست احداث است، چرا که نیاز امروز و آینده استان می باشد.

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد

افزايش 30 درصدی ظرفيت پاركينگ ها در 
ايام اربعين حسينی )ع(

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم گفت: ظرفیت پارکینگ های اطراف 
حرم مطهر 30 درصد افزایش یافت. علی نیک از افزایش 30 درصدی ظرفیت پارکینگ ها در 
ایام اربعین حسینی )ع( خبر داد و اظهار داشت: با توجه به افزایش ورود زائران و مسافران 
به شهر قم اقدامات لازم جهت افزایش ظرفیت پارکینگ خودروها انجام شده است. وی 
افزایش 30 درصدی پرسنل پارکینگ ها و همچنین افزایش 30 درصدی ظرفیت پارکینگ ها 
را نخستین اقدام سازمان عنوان کرد و افزود: همه پرسنل سازمان نیز در این ایام آماده باش 
بوده و نظارت کامل بر پارکینگ های سطح شهر به خصوص پارکینگ ها منتهی به حرم مطهر 
به صورت منظم انجام می شود. مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم  ادامه 
داد: در صورت نیاز پارکینگ های مصلی، شهید کاظمی و بستر 2 در خیابان ساحلی نیز 
آماده پذیرش خودروهای مسافران بوده و تمهیدات لازم جهت مدیریت ترافیک مرکز شهر 
اندیشیده شده است. وی همچنین از انجام هماهنگی های لازم با پلیس راهور استان قم 
جهت مدیریت مسیر تردد دستجات عزاداری نیز خبر داد و گفت: مسیرهای مشخص شده 
برای تردد دستجات عزاداری با همکاری پلیس راهور و سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری 
قم مشخص شده و ترافیک مرکز شهر تحت کنترل است. نیک با درخواست از شهروندان برای 
عدم استفاده از خودروی شخصی در این ایام خاطرنشان کرد: اتوبوسرانی و تاکسیرانی آماده 
ارائه خدمات به شهروندان بوده و برای عدم ایجاد ترافیک درمرکز شهر و خیابان های منتهی به 

حرم و همچنین کمبود پارکینگ لطفاً شهروندان از خودروی شخصی استفاده نکنند.

سپاه پاسداران اعلام کرد

پایان آمدنیوز؛ روح الله زم چگونه دستگیر شد؟

اجتماعی

 تبلیغ و آگهی های بازرگانی از در و دیوار رسانه ملی بالا 
می رود. از خوردنی و پوشیدنی و نوشیدنی گرفته تا قابلمه 
و فیلم و کتاب! اشتباه نکنید، صداوسیما تبلیغ چندانی 
برای کتاب خوانی و کتاب خوب نمی کند، منظور از کتاب، 
سال  هر  و  معروفند  کمک درسی  به  که  است  کتاب هایی 
پول های کلانی از جیب مردم به جیب صاحبانشان سرازیر 

می کنند.
کنکور  بهانه  به  سال ها  آموزشی  مؤسسات  این،  از  پیش 
خروشان  سیل  و  کرده  منتشر  کمک درسی  کتاب های 
مشتاقان دانشگاه را با هزار و یک ترفند وادار به خرید این 
کتاب ها می کردند، اما متأسفانه در چند سال اخیر دیگر به 
دانش آموزان ابتدایی و پیش دبستانی هم رحم نمی کنند و با 
تبلیغات سرسام آور، سعی دارند والدین را مجاب کنند برای 
یا  موفق شدن فرزند کلاس اولی شان، کتاب کمک درسی 
حتی CD  کمک آموزشی آنها را بخرند. این در حالی است که 
قیمت های بسیار بالایی باید برای خرید این کتاب ها پرداخت 
کرد و از طرفی، آموزش و پرورش هم هیچ گاه کیفیت این 

کتاب ها را تأیید نکرده است.
صداوسیما به تذکر مسئولان ارشد نظام هم توجه نمی کند

و  آموزش  عالی  شورای  دبیرکل  ادهم،  نوید  مهدی  دکتر 
پرورش در پاسخ به این سؤال که موضع آموزش و پرورش 
این گونه کتاب ها در صداوسیما  تبلیغات سرسام آور  درباره 
و  بارها  و  بارها  ما  گفت:  ایرنلاپلاس  خبرنگار  به  چیست، 
به صراحت مخالفت خودمان را با این نوع تبلیغات و این نوع 
کتاب ها اعلام کرده ایم. کتاب هایی که روند آموزش رسمی 
دانش آموزان را آسیب پذیر می کند، ولی متأسفانه صداوسیما 
توجه نمی کند و حتی مسئولان ارشد نظام هم بارها اعلام 

کرده اند، اما به دلایلی این کار هنوز ادامه دارد.
خبرگزاری مهر در تیرماه طی گزارشی نوشت: »حجم خارج 
از عرف تبلیغات برندهای مختلف به دلیل مدل تجاری جدید 
در رسانه ملی است که طی آن صداوسیما به جای گرفتن 
مستقیم هزینه تبلیغات از شرکت ها، با برندها در »سهم از 
فروش« محصولاتشان شریک می شود؛ مشارکتی که باعث 
می شود رسانه ملی از تمام ظرفیت تبلیغاتی خود برای فروش 
هرچه بیشتر آن محصولات استفاده کند.« حالا بعید نیست 
کتاب های  ناشران  و  مؤسسات  با  قرارداد  شیوه  همین  که 
کمک آموزشی هم بسته شده باشد و مدیران رسانه ملی بدون 
توجه به نظر کارشناسان آموزش و پرورش و مسئولان ارشد 
نظام، کودکان و نوجوانان را قربانی کسب درآمد بیشتر کرده 

باشند.
نوید ادهم که سال ها در عرصه آموزش فعال است در ادامه 
حرف هایش با اعلام نظر کارشناسانه اش درباره تأثیر نامطلوب 
این کتاب ها بر روند آموزشی دانش آموزان افزود: این کتاب ها 
مضر هستند، چون از نظر ما محتوای کتاب های درسی، 

متناسب با شرایط سنی و امروز و فردای کشور تدوین شده 
و کافی است.

وی با اشاره به محتوای کتاب های کمک آموزشی گفت: 
این نوع کتاب ها معمولًا مطالب جدیدی به دانش آموزان 
بچه ها  در  را  تست زنی  مهارت های  بلکه  نمی دهند،  ارائه 
تقویت می کند والا اگر منابعی باشد که مفاهیم و مطالب 
کتاب درسی را عمق بدهد یا گسترش دهد و تسهیل کننده 
یادگیری مفاهیم باشد مورد تأیید ما هم خواهد بود و حمایت 

خواهیم کرد.
با  پرورش  و  آموزش  کارشناسان  مخالف  نظر  علی رغم 
کتاب  نمایشگاه  به  اگر  کتاب ها،  و  مؤسسات  این گونه 
کتاب فروشی های  راسته  به  سری  حتی  یا  باشید  رفته 
خیابان انقلاب بزنید، می بینید که برخلاف گذشته، حالا 
شیک ترین و بزرگ ترین کتاب فروشی ها به همین مؤسسات 
و  کرده  پیدا  اختصاص  کمک درسی  کتاب های  و  آموزشی 
ساختمان هایی که پی درپی خریداری و تجهیز می شوند، 
نشان از تجارت پرسود کتاب های کمک درسی دارد. در این 
باره، باشگاه خبرنگاران جوان در سال 97 در گزارشی نوشت: 
سود یک موسسه  کنکور در طول نمایشگاه کتاب حدود 800 
میلیون تومان است. حال اگر تنها 10 موسسه فعال در این 
حوزه را در نظر بگیریم حداقل سود حاصل از آنها در دوران 
برگزاری نمایشگاه کتاب نزدیک به 10 میلیارد تومان می شود.
نکته جالب ماجرا اینجاست که سال هاست در تلویزیون 
و رادیو به بهانه آموزش کنکور، اساتید و مؤسساتی معرفی 
صورت  آموزش  پوشش  در  بازاریابی  به نوعی  و  می شوند 
می گیرد و به سادگی می شود فهمید که چه کسانی سدی 

شده اند در برابر حذف کنکور.
مافیای کنکور چه کسانی هستند؟

نوید ادهم در پایان با تأکید بر وجود مافیای کنکور در پشت 
پرده انتشار و تبلیغات کتاب های کنکور و کمک درسی، گفت: 
همه مسئولان در صحبت هایشان گفته اند، مافیای کنکور؛ و 
منظور همین ها هستند. ما با همه آزمون هایی که اضطراب زا 
آموزان  آرامش دانش  و موارد مشابه که  مانند کنکور  است 
مخالف  می زند،  هم  بر  شوق انگیزی  یادگیری  یک  برای  را 
هستیم. دی ماه سال 97 بود که بطحایی وزیر سابق آموزش 
و پرورش، در قالب یک رشته توییت در صفحه شخصی خود 
در توئیتر، اقدامات خود را برای مقابله با حضور سرسام آور 
کمک درسی ها برشمرد و نوشت: »چندی پیش نامه ای را 
به محضر رهبری معظم انقلاب درخصوص تبلیغات پرتعداد 
و ناسالم برخی موسسات در رسانه ها نوشتم که مورد لطف 
و نظر مساعد ایشان قرار گرفت و دستورات موثری در این 

خصوص صادر نمودند.
ام  برادرم جناب دکتر صالحی خواسته  و  ارشاد  وزارت  از 
تایید  به  منوط  را  درسی  کمک  کتب  برای  مجوز  صدور  تا 

کارشناسان آموزش و پرورش نماید.
به برادر عزیزم مهندس رحمانی وزیر محترم صمت نیز اعلام 
کردم که از نظر وزارت آموزش و پرورش تخصیص ارز دولتی و 
حمایتی برای کاغذ کتب کمک درسی هیچ توجیهی ندارد و 

ارز مربوط صرف تأمین سایر اقلام شود.
در نامه ای به برادر عزیزم دکتر علی عسگری با استناد به نص 
صریح قانون خواسته ام هرگونه تبلیغات در این زمینه با مجوز 

وزارت آموزش و پرورش انجام پذیرد.«

تبلیغات کتاب های کمک درسی در تلویزیون غوغا می کند

آيا صداوسيما شريک مافيای كنکور است؟

رشد نسبی درگیری و نزاع های خیابانی سبب شده نگرانی ها در خصوص تبعات فاجعه بار 
کاهش آستانه تحمل و تاب آوری افراد جامعه، افزایش یابد. 

این روزها از نگاه طیفی از ناظران خشونت و پرخاشگری نمود و بروز بیشتر نسبت به سال های 
گذشته دارد. خشونت یا همان رفتار تهاجمی فیزیکی عمدی در مقابل فرد دیگر، می تواند در 
اثر خشم و عصبانیت رخ دهد.هر چند اغلب صاحبنظران اتفاق نظر دارند که خشونت، از ابتدا 
در ذات نوع بشر، وجود داشته است اما افزایش رفتارهای خشونت آمیز و کاهش تاب آوری 
مردم در مراودات روزانه اجتماعی، به خصوص در کلان شهرهایی همانند تهران، می تواند 
نگران کننده باشد و تبعاتی از جمله ناامنی و افزایش آمار جرم و جنایت را به دنبال بیاورد.آمار 
رسمی سازمان پزشکی قانونی کشور در سال 96، نشان می دهد تعداد 93259 نفر به علت 
صدمات و جراحات ناشی از نزاع های خیابانی به مراکز پزشکی قانونی استان تهران مراجعه 
کرده اند. این در حالی است که یک سال بعد یعنی در سال 97، تعداد مراجعین به پزشکی 
قانونی در همین رابطه، افزایش 7986 نفری داشته و این رقم به 101281 مراجعه کننده در 
سال رسیده است؛ شماری که خود، می تواند حاکی از پایین آمدن آستانه تاب آوری و تحمل 
مردم، در نتیجه افزایش شمار درگیری ها و رفتارهای پرخشگرایانه در سطح اجتماع باشد.به 
هر روی، کاهش تعاملات مثبت افراد در اجتماع و افزایش واکنش های خشونت آمیز، معضل 
گریبان گیر جامعه امروز است و به نظر می رسد کنترل و مدیریت این پدیده نیازمند ریشه یابی 
علل و عوامل دخیل در ایجاد آن است؛ عللی که برخی آن را اجتماعی و فرهنگی، برخی دیگر 

فردی و یا ناشی از تربیت نادرست خانواده و گروهی دیگر آن را اقتصادی می دانند.
پرخاشگری؛ نمود خارجی ناکامی

گفته می شود پرخاشگری یکی از ده ها واکنشی است که انسان در رویارویی با ناکامی ها از 
خود بروز می دهد. در تعریف ناکامی یا همان سرخوردگی می توان گفت حالتی است که فرد 
در مسیر دست یابی به اهداف مورد نظر خود، با موانعی روبه رو می شود، موانعی که راه دست 

یابی به آن هدف را مسدود می سازد و یا وصول آن را به تاخیر می اندازد.
همچنین ممکن است ناکامی برای افراد در موقعیت های گوناگونی رخ دهد، برای مثال 
شرایط نه چندان هموار اقتصادی در جامعه امروز، سبب شده تعدادی از افراد، به خصوص 
جوانان جویای شغل نتوانند به مشاغل مورد نظرشان دست یابند. نبود درآمد کافی و تورم 
سبب شده قدرت خرید مردم کاهش یابد و به طور کلی گره کور مشکلات اقتصادی ناکامی 
های متعددی را برای افراد رقم زده است؛ ناکامی هایی که به نظر می رسد با افزایش شمار 

درگیری های فیزیکی و کلامی در جریان مراودات اجتماعی، بی ارتباط نباشد.

با  و گو  اجتماعی، شهریورماه سال گذشته در گفت  پژوهشگر مسایل  »سعید مدنی« 
رسانه ها، ارتباطات معنادار میان پرخاشگری اجتماعی و ناکامی های ناشی از بحران های 
اقتصادی را شرح داده است. او در این باره گفته است: »نظریه های مختلفی درباره علل و 
ساز و کار بروز پرخاشگری ارایه شده است که مهمترین آن نظریه ناکامی_پرخاشگری است.« 
وی همچنین درباره تاثیر بحران های اقتصادی و شرایط ناعادلانه اجتماعی بر وضعیت روحی 
مردم می افزاید: »شرایط اقتصادی فعلی و ناپایداری قدرت خرید گروه وسیعی از مردم و 
خانوارها، بیکاری و نداشتن درآمد و دیگر مشخصه های اقتصاد ایران از عوامل مهمی هستند 
که استرس بسیاری را بر خانواده های ایرانی وارد می کنند، در جامعه ای که اکثریت قریب به 
اتفاق مردم آن را ناعادلانه می دانند بد اخلاقی و رفتار پرخاشگرانه تنها واکنش طبیعی ممکن 
است.«از این رو و با توجه به صحبت های این پژوهشگر اجتماعی، می توان نتیجه گرفت 
شماری از رفتارهای خشونت آمیز و برخوردهای فیزیکی و کلامی افراد در هنگام تعاملات 
اجتماعی می تواند ریشه در ناکامی های ناشی از فقر، بیکاری، تبعیض و به طور کلی تمامی 
مشکلات اقتصادی و اجتماعی داشته باشد که این روزها افراد بیش از پیش با آن دست و 

پنجه نرم می کنند.
بردباری اجتماعی در وضعیت بحرانی

 بروز گسترده واکنش های خشونت آمیز در جامعه پدیده ای است که همانند سایر پدیده 
های اجتماعی صرف وجود یک عامل خاص، مسبب ایجاد آن نبوده است و علل زنجیره 
وار و گوناگونی در شکل گیری آن نقش داشته اند. یکی از عوامل بسترساز در افزایش شمار 
درگیری ها، نزاع های خیابانی و افزایش تعداد مرتکبان جرم و جنایت، کاهش آستانه تاب 

آوری افراد در رویارویی با چالش ها و مشکلات اجتماعی است.
بنابراین می توان گفت کنترل بخش گسترده ای از تنش های اجتماعی در گرو ارتقای تاب 
آوری افراد در هنگام برخورد با یکدیگر قرار دارد. از طرفی گفته می شود عدم آشنایی افراد با 
مهارت های ارتباطی و اجتماعی از جمله مهارت کنترل خشم و پرخاشگری و مهارت درک 
موقعیت از عوامل کاهش آستانه تحمل در جامعه به شمار می رود،  از این رو برنامه ریزی و 
سیاست گذاری برای آموزش این مهارت اهمیت بسیاری پیدا می کند؛ مهارتی که می بایست 
خانواده نخستین بستر یادگیری آن باشد و مدرسه، رسانه های گروهی و شبکه های مجازی 
بستر ثانویه یادگیری آن قرار گیرند چرا که تاب آوری اجتماعی مهارتی است پرکاربرد و می تواند 
تحمل افراد را در جریان ناملایمات بالا ببرد، مانع از درگیری های فیزیکی و کلامی شود و نیز 

بسیاری دیگر از آسیب ها اجتماعی را خنثی سازد.

آستانه تحمل و تاب آوری افراد جامعه  کمشده است:

سايه سنگين خشونت بر سر ارتباطات اجتماعی
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همتی:

كنترل نقدينگی از سياست های اصلی
 بانک مركزی است

  رییس کل بانک مرکزی گفت: کنترل نقدینگی از سیاست های اصلی و ویژه بانک 
مرکزی است چرا که با مدیریت این موضوع، تورم نیز کنترل می شود.

به گزارش روز دوشنبه بانک مرکزی، پنجاه و ششمین جلسه ستاد اقتصاد مقاومتی 
استان تهران با حضور رییس کل بانک مرکزی در محل استانداری تهران برگزار شد.

عبدالناصر همتی با مرور شرایط ویژه کشور به دلیل اعمال تحریم های ناعادلانه 
گفت: علیرغم فشار حداکثری دشمنان، خوشبختانه با همت و تلاش مجموعه دولت و 

اقدامات بانک مرکزی ثبات نسبی در بازارارز و اقتصاد کشور ایجاد شده است.
وی افزود: اگرچه این اقدامات در شرایط فعلی حائز اهممیت است لکین نباید به این 
حد قائل شویم و لازم است تلاش ها افزایش یابد. جانشین رییس ستاد اقتصاد مقاومتی 
دراستان تهران با بیان اینکه بهبود وضعیت معیشت مردم به ویژه اقشار دارای حقوق ثابت 
و با درآمد پایین و ارتقای فضای کسب و کار از اولویت های بانک مرکزی است، گفت: به 
دلیل تحریم های امریکا، منابع ارزی کشور نیازمند مدیریت صحیح  است و باید با اتخاذ 
تصمیم های مناسب منابع محدود ارزی کشور در محل هایی هزینه شود که بیشترین 
کارایی و بهره وری را دارد. رییس شورای پول و اعتبار خواستار ارایه برنامه های مدون و 
کارشناسی در انجام پروژه های اقتصادی شد و گفت: انجام کارهای کارشناسی قبل 
از تدوین پروژه ها از الزامات است ضمن آنکه تشکیل کارگروه ویژه پیگیری مصوبات 
ستاد اقتصاد مقاومتی و تعیین کارشناس مسؤلی در بانک مرکزی در پیگیری و پیشبرد 
تصمیمات ستاد بسیار مفید خواهد بود. رییس کل بانک مرکزی با اشاره به انتظارات 
و توقعات فراوان از سیستم بانکی تاکید کرد: شرایط کشور ویژه است و منابع سیستم 
بانکی باید به صورت صحیح و بهینه تخصیص یابد و همچنین انتظارات از نظام بانکی 
منطبق با واقعیت و شرایط کنونی اقتصاد باشد. همتی کنترل نقدینگی را از اهم سیاست 
های بانک مرکزی برشمرد و گفت: کنترل نقدینگی از سیاست های اصلی و ویژه بانک 
مرکزی است چرا که با مدیریت این موضوع بالطبع تورم نیز کنترل می یابد. جانشین 
رییس ستاد اقتصاد مقاومتی در استان تهران در بخش دیگری از سخنان خود به موضوع 
بازگشت ارز حاصل از صادارت پرداخت و گفت: اکنون ابزار مهم تجارت خارجی کشور 
صادارت غیرنفتی است و ارز حاصل از صادرات به خوبی در سامانه نیما عرضه می شود. 
همتی در خصوص بدهی به بانک ها اشاره کرد و گفت: بدهی به بانک در واقع بدهی 
به مردم است چرا که منابع بانک ها از سپرده های مردمی تامین می شود و لازم است 

بدهکاران بانکی در ایفای تعهدات خود مسئولانه عمل کنند.

مدیرعامل سازمان بنادر:

نفتکش سابيتی تا ٩ روز آينده وارد
 بندرعباس می شود

 مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی گفت: کشتی سابیتی تا ٩ روز دیگر وارد کشور 
می شود و تعمیرات آن در بندرعباس آغاز خواهد شد.

محمد راستاد در خصوص آخرین وضعیت نفتکش سابیتی گفت: با اقدامات به موقع 
توسط دریانوردان حاضر در کشتی موفق به مدیریت حادثه و خسارت شدیم تا جایی که از  
ادامه نشت نفت از کشتی و ایجاد آلودگی جلوگیری شد. وی ادامه داد: کشتی سابیتی 
با شرایط پایدار مسیر خود به سمت خلیج فارس ادامه می دهد و پیش بینی می شود که تا 
٩ روز آینده به بندرعباس برسد. راستاد خبر داد که به محض ورود سابیتی به بندرعباس 
تعمیرات مورد نیاز برای رفع خسارت وارد شده به کشتی آغاز خواهد شد. بر اساس 
اظهارت مدیرعامل سازمان بنادرو دویانوردی سابیتی اکنون در حدود تنگه باب المندب 
رسیده است به زودی وارد خلیج عدن می شود و از آنجا از طریق شمال اقیانوس هند به 
تنگه هرمز و سپس بندر عباس می رسد. راستاد میزان محموله نفت کش را ١٤٠ هزار تن 
نفت خام اعلام کرد و خبر داد که با اقدامات به موقع میزان نشت نفت به صفر  رسیده 
است و خسارتی به محموله کشتی وارد نشده است. راستاد علت حادثه را اصابت شی 
خارجی) موشک( اعلام کرد و گفت:مراجع ذی صلاح در حال بررسی دلیل ایجاد حفره 
در بدنه کشتی هستند. راستاد هم چنین در خصوص آخرین وضعیت پرونده کشتی 
انگلیسی که حدود یک ماه پیش توسط ایران رفع توقیف شد، گفت: پرونده حقوقی 
کشتی انگلیسی در دادگاه بندرعباس باز است اما هنوز رقم غرامتی که باید به ایران 
پرداخت کنند مشخص نشده است. وی گفت: به زودی متخصصان و کارشناسان دریایی 

میزان غرامت را اعلام و نماینده کشتی در ایران موظف به پرداخت خسارت وارده است.

OFVNHN معاون برق و انرژی وزیر نیرو ر

شد دو برابری ظرفيت توليد انرژی های 
تجديدپذير در ايران

 معاون برق و انرژی وزیر نیرو ظرفیت فعلی نیروگاه های تجدیدپذیر را 841 مگاوات 
اعلام کرد و گفت: این میزان نسبت به سال گذشته دو برابر شده است. همایون حائری 
روز دوشنبه در مراسم افتتاحیه چهارمین نمایشگاه و کنفرانس بین المللی انرژی های 
تجدید پذیر در سالن همایش های صدا و سیما افزود: تا پایان امسال ظرفیت انرژی های 
تجدیدپذیر کشور به هزارمگاوات خواهد رسید. معاون برق و انرژی وزیر نیرو گفت: 
وزارت نیرو مصمم است تاپایان دولت دوازدهم ظرفیت تولید انرژی های تجدیدپذیر در 
کشور را به 4 هزار مگاوات برساند. وی با بیان اینکه ایران علاوه بر برخوداری از منابع 
عظیم انرژی های فسیلی از منابع خوب در انرژی تجدیدپذیر برخوردار است، ادامه داد: 
درحال حاضر 60 هزار مگاوات پتانسیل انرژی بادی شناسایی شده است. حائری از 
شناسایی 150 هزار مگاوات انرژی آفتاب برای ایجاد مزارع انرژی خورشیدی خبر داد 
و گفت: با وجود 82 هزار مگاوات نیروگاه های آبی، اتمی و تلمبه ذخیره ای پتانسیل 
بسیار زیادی در استفاده از انرژی تجدیدپذیر در کشور ایجاد شده است. وی از ورود 500 
مگاوات برق تولیدی نیروگاه های تجدیدپذیر در اوج پیک امسال به مدار مصرف و کمک 
به تولید برق سراسری خبر داد. معاون برق و انرژی وزیر نیرو به تصویب نرخ خرید برق 
انرژی های تجدیدپذیر توسط وزارت نیرو اشاره کرد و بر ضرورت استفاده از راه های دیگر 

برای ترغیب بیشتر فعالان خبر داد.

رئیس کل گمرک ایران خبرداد

صادرات ۷0 ميليون تن كالای غيرنفتی از ايران
 رئیس کل گمرک ایران میزان صادرات کالاهای غیرنفتی در 6 ماه نخست امسال را 70 
میلیون تن اعلام کرد و گفت: ارزش این کالاها 20 میلیارد و 900 میلیون دلار است. 
مهدی میراشرفی افزود: این میزان صادرات نسبت به مدت مشابه سال گذشته 22 
درصد رشد داشته است. وی میزان واردات کالا در 6 ماه نخست امسال را 16 میلیون 
تن اعلام کرد و گفت: ارزش این کالاها 21.3 میلیارد دلار بوده البته با این تفاوت که نرخ 
های ارزش پایه صادراتی گمرک نسب به سال قبل تاکنون 30 درصد کاهش و تعدیل 
داشته اند. رئیس کل گمرک ایران اغلب کالاهای وارداتی را کالاهای اساسی، ضروری 
و مواد اولیه ماشین آلات خط تولید عنوان کرد و افزود: 10 میلیون از این 16 میلیون 
تن کالای وارداتی، کالای اساسی و 6 میلیون تن آن شامل مواد اولیه و ماشین آلات 
خط تولید بوده اند. وی اظهار داشت: اکنون از نظر صادرات و واردات در نقطه سربه سر 
هستیم ولی اگر این تعدیل لحاظ نشود باز هم تراز تجاری کشور مثبت است. میراشرفی 
افزود: بدخواهان کشور تصور می کردند می توانند ما را با تحریم و فشار به نحوی محدود 
کنند ولی با وجود تروریسم اقتصادی آمریکا به اندازه ای بضاعت داریم که توانسته ایم 
این میزان صادرات را داشته باشیم. رئیس کل گمرک ایران درخصوص خروج موقت 
خودروهای سواری از پایانه های مرزی گفت: کشور عراق به دلیل مسائل ترافیکی از 
ورود خودروی شخصی جلوگیری می کند لذا از هموطنانی که از گذشته اقدام به گرفتن 

خروج موقت خودروی سواری خود کرده اند تقاضا می شود برای خروج اصرار نکنند.
وی افزود: برخی از هموطنان اعتراض دارند که ما خروج موقت خودرو را گرفته ایم 

ولی اجازه خروج از مرز نمی دهند درحالیکه این ممانعت از سمت کشور عراق است.  

5 اقتصادی

نازیلا مهدیانی

از سال 62 که قوانین بانکداری اسلامی نوشته شد، قرار بر این بود که این قانون پنج 
سال به صورت آزمایشی اجرا شود و بعد از آن دولت لایحه قانون دایمی را به مجلس ارایه 
کند اما از همان زمان قوانین موقت به اجرا در آمد و باقی ماند و تا به امروز اصلاح قوانین 

موجود به جایی نرسیده است.
تاخیر سه دهه ای دولت در ارایه لایحه بانکداری بدون ربا و اصلاح مقررات بانکی باعث 
شد تا نمایندگان مجلس دست به کار شوند و طرحی را با عنوان »طرح جامع بانکداری 
اسلامی« تدوین و تنظیم کنند تا در ماه های پایانی مجلس دهم اثری ماندگار در اقتصاد 

ایران به جای بگذارند.
قانون بانکداری در کشورمان در سال 62 به تصویب رسید و قرار بود به طور موقت اجرایی 
شود تا دولت لایحه بانکداری بدون ربا را تهیه و در صورت موافقت مجلس به اجرا برساند 
اما به دلایل و بهانه های مختلف از جمله ریسک اجرا، جامع نبودن پیشنهادات و مطالعات 
و بررسی ها، لزوم تدریجی بودن تغییرات نظام بانکی و ...تا کنون بانکداری اسلامی نمود 
اجرایی نداشته است. از سوی دیگر نظام بانکی کشورمان نتوانسته استانداردهای تایید 

شده جهانی را هم رعایت کند.
البته یک بار هم در سال 95 یعنی در مجلس نهم، طرح بانکداری بدون ربا با 67 ماده 
مطرح شد اما سرانجامی نداشت و بررسی آن به عمر مجلس نهم قد نداد. حالا مجلس 
دهم سعی دارد کاستی ها در سر و سامان بخشیدن به نظام بانکی را جبران کند و طرح 
جامع بانکداری را با 200 ماده در چهار بخش اصلی که بخش اول آن تعاریف، اهداف و 
دامنه شمول، بخش دوم آن بانک مرکزی،  بخش سوم پول و نظام های پرداخت و بخش 

چهارم آن بانکداری است، در دست بررسی و تصویب دارد.     
هر چند انتقادات جدی بر طرح جامع بانکداری اسلامی وجود دارد اما این قانون در 
صورت تصویب می  تواند منشا تحولاتی در بازار پولی و نظام بانکی و اعتباری کشور باشد. 
یکی از موضوعات مطرح شده در این طرح بحث تفکیک و نظارت بر عقود مشارکتی است 

که اغلب بانک  ها آن را صوری می کنند و باعث انحراف منابع می شوند.
از آنجایی که صوری سازی عقود مشارکتی خلاف شرع است، نمایندگان به دنبال آن 
هستند که با جداسازی حساب ها، حسابداری محاسبه سود و زیان عقود مشارکتی و 
مبادله ای یعنی سود متغیر و سود ثابت یکسان نباشند. موضوع مهم دیگر در این طرح 
خروج بانک ها از بنگاهداری و تفکیک و تقسیم بندی سپرده ها است. موضوع دیگری که 

در این طرح آمده بحث تاسیس بانک جمهوری اسلامی ایران است.
البته طرح جامع بانکداری اسلامی در کمیسیون اقتصادی در حال بررسی است و به 
صحن علنی مجلس نیامده بنابراین نمی توان با قطعیت درباره جزییات آن صحبت کرد. 

جزییات طرح جدید بانکداری اسلامی
»احمد انارکی محمدی« نایب رییس کمیسیون اقتصادی مجلس درباره جزییات طرح 
جدید بانکداری و آخرین نتایج به دست آمده از بررسی این طرح گفت: قرار بر این بود که 
دولت لایحه ای برای اصلاح نظام بانکی ارایه دهد و لوایح دوقلوی بانک مرکزی و قانون 
بانکداری مطرح و درباره آن ها حرفایی زده شد اما از آنجایی که ارایه این لایحه با تاخیر 
طولانی مواجه شد و در نهایت هم لایحه ای هم از سوی دولت به دست مجلس نرسید 

بنابراین مجلس طرح اصلاح قوانین بانکداری را تدوین کرد.
وی افزود:از سال 62 که قوانین بانکداری اسلامی نوشته شد قرار بر این بود که این قانون 
پنج سال به صورت آزمایشی به اجرا در بیایید و بعد از آن دولت لایحه قانون دایمی رابه 
مجلس ارایه کند اما از همان زمان قوانین موقت به اجرا رسید و باقی ماند و تا به امروز 

اصلاح قوانین موجود به جایی نرسید.
انارکی محمدی ادامه داد: مجلس قبل هم از دولت درخواست لایحه جدید را داشت 
که با تاخیر دولت در ارایه این لایحه، مجلس طرحی با عنوان بانکداری اسلامی پیشنهاد 
داد اما دولت اصرار بر ارایه لایحه داشت. طولانی شدن ارایه لایحه، باعث شد تا نمایندگان 
طرح پیشنهادی در حوزه بانکداری را تدوین و تنظیم کنند که همزمان با آن، پیش نویس 

لایحه دولت به مجلس رسید.
نایب رییس کمیسیون اقتصادی مجلس با بیان اینکه همزمانی ارایه لایحه دولت و طرح 

مجلس باعث شد تا تلفیقی از این دو، مورد بررسی قرار بگیرد، اظهار داشت : در کمیسیون 
رای  جدید  طرح  درباره  مرتبط  مختلف  های  دستگاه  نمایندگان  حضور  با  اقتصادی 
گیری انجام شد. البته بانک مرکزی این درخواست را دارد که روی طرح جدید بانکداری 
کارشناسی های بیشتری صورت بگیرد بنابراین قرار شد بررسی ها و مطالعات بر روی این 

طرح به صورت مشترک انجام شود.
انارکی محمدی با تاکید بر اینکه طرح جدید همان بحث بانکداری بدون ربا است، 
گقت: هدف نمایندگان این است که بررسی های بیشتری برای تدوین نهایی طرح جدید 
بانکداری صورت بگیرد و از این رو  بانک ها و در راس آنها بانک مرکزی روی این طرح و 

شناسایی نواقص و نقاط قوت و ضعف آن متمرکز شده اند.   
به گفته این نماینده مجلس، پس از بررسی در کمیسیون اقتصادی، این طرح در صحن 
علنی مجلس مورد بررسی قرار می گیرد بنابراین در فرصت باقیمانده به صورت مداوم و 
مستمر با بانک ها و کارشناسان جلسه برگزار می کنیم تا در جهت رفع ایرادات از نقطه 

نظرات،  پیشنهادات و مشورت های آنها استفاده کنیم.
نایب رییس کمیسیون اقتصادی درباره جزییات طرح جدید بانکداری اظهار داشت: 
مباحث بانکداری بدون ربا، سود مرکب،  نحوه شرکت داری بانک ها،  تعیین تکلیف دارایی 
بانک ها، کناره گیری بانک ها از بنگاه داری، ارتقای شفافیت های مالی بانکی از جمله 

مهم ترین موضوعات مطرح شده در طرح جدید بانکداری است.
انارکی محمدی درباره سود مرکب گفت: در سیستم بانکی کشورمان شاهد این هستیم 
که سودی که پرداخت می شود باعث زیان دهی بانک ها و افزایش معوقات آنها شده است. 
از سوی دیگر بنگاه های مولد و واحدهای اقتصادی که وام های سنگین دریافت کرده 
اند توان بازپرداخت اقساط با چنین سودهایی را ندارند و این سودها باعث ورشکستگی 
آنها شده است. این مجموعه عوامل باعث می شود که اولا بانک ها به شرکت های خود 
تسهیلات ارایه دهند و دوم اینکه بابت بدهی وام گیرندگان از آنها ملک دریافت کنند. 
خروجی این فرایند این است که  بانک ها به بزرگ ترین بنگاه داران تبدیل شده اند. بنابراین 

دراین مقطع باید درباره سود مرکب تصمیم نهایی را گرفت.
منتقدان چه می گویند؟

برای همه روشن است که نمی توان با مقررات فعلی که در دهه 60 قرار بوده به طور 
موقت به اجرا برسد، نظام بانکی را اداره کرد. از این رو اصلاح نظام بانکی یک ضرورت است 
و با توجه به شرایط بانکی کشورمان و بانک محور بودن اقتصاد ایران نمی توان تغییرات 
و تحولات سیستم بانکی را پشت گوش انداخت. بنابراین انتقادی بر تغییر قوانین بانکی 

وجود ندارد بلکه بر نحوه قانون گذاری آن نظرات مخالفی عیان شده است.
مهم ترین انتقادات کارشناسان این است که این قوانین پایه ای باید از طریق لایحه با اتکا 
به توان کارشناسی تدوین شوند و نمایندگان هر چقدر هم که در این حوزه تجربه داشته 
باشند تخصص کافی برای تغییر قوانین را ندارند. برخی هم می گویند که این اقدام مجلس 

آن هم در ماه های پایانی دوره چهار ساله ممکن است تحت تاثیر اهداف انتخاباتی باشد.
در این پیوند، 21 اقتصاددان درباره ایرادات طرح جدید بانک داری نامه ای را خطاب 
به مجلس نوشتند که در آن تبعات احتمالی تصویب این طرح به تفصیل شرح داده شده 
است. یکی از انتقادات مهم کارشناسان این است که در این طرح برای تغییر ساختار 
بانک ها تدبیری اندیشیده نشده است؛ حتی از اصلاحات جزیی و موردی، مانند تفکیک 
نهادهای متکفل پرداخت قرض الحسنه از نهادهای پرداخت تسهیلات در قالب عقود 

اسلامی- که فعالیتی انتفاعی است- غفلت شده است.      
عدم توجه به مشکلات ساختاری، نبود راهکار برای حل مشکل صوری سازی قالب های 
قراردادهای بانکی، ابهامات در جریمه تاخیر پرداخت های سررسید شده، ارایه نکردن 
راهکار قابل قبول برای حل معضل خلق پول، بی توجهی به مشکل بنگاهداری بانک ها و 
دست اندازی شان به بازار سرمایه، جایگاه نامناسب شورای فقهی و ساختار نامناسب بانک 
مرکزی از جمله ایراداتی است که کارشناسان به طرح ارایه شده از سوی نمایندگان مجلس 
برای تغییر قوانین بانکی، وارد دیده اند که علت وجود این اشکالات را در مشارکت ندادن 

نخبگان اقتصادی برای تدوین و تنطیم این طرح می دانند.   

طراحان و منتقدان چه می گویند؟

جزییات طرح جدید بانکداری اسلامی

نظر مسوولان دولتی و بانکی این است که افزایش سقف تسهیلات مسکن نمی تواند کمکی 
به متقاضیان بازار مسکن کند، لذا برای تامین مسکن خانواده ها باید برنامه ریزی در جهت 

کاهش قیمت باشد.
محمد اسلامی، وزیر راه و شهرسازی که از حدود 10 ماه قبل به جای عباس آخوندی 
عهده دار این سمت شد همواره تاکید کرده که افزایش وام نمی تواند به قدرت خرید خانواده ها 
کمک کند و بالا بردن مبلغ وام مسکن را تورم زا می داند. با این حال چند ماه قبل زمزمه های 
افزایش سقف تسهیلات مسکن  از 160 به 200 میلیون تومان مطرح شد اما به نتیجه نرسید. 
جدیدترین اظهارنظر  مدیرعامل بانک مسکن هم گویای این موضوع است که این بانک 
برنامه ای برای افزایش سقف تسهیلات مسکن ندارد. وزیر راه و شهرسازی مدتی پس از روی 
کار آمدن، طرح تولید و عرضه  400 هزار  واحد مسکونی تا 1400 را در دستور کار قرار  داد. 
برنامه ریزان این طرح معتقدند که این پروژه مشارکتی می تواند به رونق ساخت و ساز در بخش 
خصوصی نیز منجر شود. مطابق آخرین آمار که از سوی وزیر راه و شهرسازی در گفت وگو با 
ایسنا ارایه شد تا کنون بیش از 180 هزار واحد در قالب این طرح آغاز شده است. اسلامی که 
جذابیت طرح اقدام ملی را کامل می داند گفته است: خانه ها را برای مردمی می خواهیم که 
با توان مالی خود به راحتی نمی توانند از واحدهایی که در بازار وجود دارد تامین مسکن کنند. 
وی افزود: طرح اقدام ملی برای خوشبخت کردن عده ای که توانمند هستند ارائه نشده، بلکه 
برای صاحبخانه شدن قشر متوسط به پایین است. در سراسر کشور هم این طرح آغاز شده، 
اراضی شناسایی شده و مراحل مختلف را طی می کند. به هر حال زمین باید تعیین شود، 

نقشه مشخص شود، جواز ساخت اخذ شود، قرارداد منعقد شود تا وارد فاز اجرایی شویم.
کاهش قیمت تمام شده مسکن در سیاستگذاری های بانک مسکن دنبال می شود
از سوی دیگر، بانک مسکن که برای  تامین مالی طرح اقدام ملی با وزارت راه و شهرسازی 
همکاری می کند و در این بین اعلام کرد که خانه اولی ها می توانند از تسهیلات صندوق 
پس انداز مسکن یکم برای خرید واحدهای طرح اقدام ملی استفاده کنند، یکی دیگر از 
برنامه های  خود را کاهش قیمت تمام شده مسکن اعلام کرده است. مدیرعامل بانک مسکن 
با اشاره به اینکه بانک مسکن برای افزایش سقف تسهیلات مسکن برای متقاضیان در حال 
حاضر برنامه ای ندارد، اعلام کرد: بانک مسکن سیاست کاهش قیمت مسکن را در دستور 

کار دارد و در حال برنامه ریزی برای تحقق آن است که امیدوار هستیم به نتایج خوبی در 
این زمینه دست یابیم. ابوالقاسم رحیمی انارکی در خصوص اقدام آن بانک برای تسهیل در 
خانه دار کردن مردم تا پایان سال جاری و برنامه هایی که توسط بانک در این خصوص تدارک 
دیده شده، اعلام کرد: افزایش تسهیلات با توجه به شرایط خاص و ویژه ای که وجود دارد با 
احتیاط دنبال می شود. زیرا در سال های گذشته بخش مسکن، تنش و شوک هایی فراوانی را 
تجربه کرد. مدیرعامل بانک مسکن با تاکید بر اینکه تصمیماتی که از سوی بانک اخذ می شود 
نباید منتج به ایجاد شوک به بخش مسکن شود، خاطرنشان کرد: تلاش می کنیم تا بحث 
کاهش قیمت تمام شده مسکن را به صورت جدی تری دنبال کنیم و برنامه ریزی هایی در این 
خصوص انجام شده که دنبال و پیگیری خواهیم شد. رحیمی انارکی در خصوص احتمال 
افزایش سقف تسهیلات مسکن برای متقاضیان نیز، اعلام کرد: در حال حاضر، شرایط برای 
افزایش سقف تسهیلات فراهم نیست زیرا قبل از هر اقدامی باید برای تامین منابع مالی آن 
تمهیداتی اندیشید. در عین حال، ضرورت دارد تا آثار افزایش تسهیلات بر قیمت واحدهای 

مسکونی ارزیابی شود.
وی تصریح کرد: بانک مسکن سیاست کاهش قیمت مسکن را  در دستور کار دارد و در حال 

برنامه ریزی برای تحقق آن است که امیدوار هستیم به نتایج خوبی در این زمینه دست یابیم.

معاون امور اقتصادی وزیر امور اقتصادی و دارایی با بیان اینکه رییس 
جمهوری در اولتیماتومی )اخطار کتبی یا شفاهی( از همه دستگاه های 
دولتی خواسته است تعامل بهتری برای بهبود فضای کسب و کار داشته 
استخدامی،  امور  سازمان  علوم،  وزارت  بهداشت،  وزارت  گفت:  باشند، 
شهرداری تهران، سایر شهرداری ها و بخش مرتبط در وزارت کشور و سازمان 
برنامه و بودجه از جمله دستگاه هایی بوده اند که در این زمینه همکاری لازم 

را نداشته اند.
محمدعلی دهقان دهنوی دیروز نشست خبری با تشریح اقدامات انجام 
شده در حوزه بهبود محیط کسب و کار افزود: برای بهبود فضای کسب و 
کار مقامات عالی کشور از جمله رهبر معظم انقلاب و رییس جمهوری تاکید 

کرده اند و قوانین نیز از آن حمایت می کنند.
دستگاه ها  همه  به  جمهوری  رییس  کرد:  اضافه  اقتصاد  وزیر  معاون 
اولتیاتوم داده و خواسته است تعامل بهتری برای بهبود فضای کسب و کار 
داشته باشند. وی با بیان اینکه مهلت این ضرب الاجل تا 15 مهر بوده است، 
افزود: اکنون هیچ دستگاهی نیست که ادعا کند به آن تکلیف نشده است.

دهقان به آغاز پویش ملی بهبود فضای کسب و کار اشاره کرد و گفت: 
دستگاه های مختلف دولتی، حاکمیتی و نهادهای عمومی باید گام های 

موثر برای تحقق آن بردارند.
معاون وزیر اقتصاد با بیان اینکه برخی دستگاه ها همکاری لازم را در 
این بخش نداشته اند، افزود: وزارت بهداشت، وزارت علوم، سازمان امور 
استخدامی، شهرداری تهران، سایر شهرداری ها و بخش مرتبط در وزارت 
کشور و سازمان برنامه و بودجه از جمله دستگاه هایی بوده اند که همکاری 
لازم را نداشته اند. معاون وزیر اقتصاد خاطر نشان کرد: این دستگاه ها دنبال 

عدم شفافیت نیستند بلکه اقداماتشان کافی نبوده است.

مسوولان تاکید دارند

افزايش وام مسکن نه؛ كاهش قيمت آری
معاون وزیر اقتصاد اعلام کرد

معرفی دستگاه های كم كار در بهبود
 فضای كسب و كار 

 بازار پردرآمد خدمات ارزش افزوده موبایلی برعکس سازوکاری 
که در دنیا دارد، در ایران به بازاری فریبکارانه تبدیل شده و از 
همین رو، وزیر ارتباطات عزمش را جزم کرده به فعالیت این 

بازار پایان دهد.
در  اخیر  سال های  طی   )VAS( افزوده  ارزش  خدمات  بازار 
کشورمان رشد زیادی داشته است. با توجه به توسعه روزافزون 
صنایع وابسته به تلفن همراه و گسترش سریع مخاطبان آن، 
شرکت های تولیدکننده محتوا و سرویس نیز به توسعه سریع تر 
این محصولات پرداخته اند. بر اساس گزارش منتشر شده در 
GSMA )انجمن سامانه جهانی ارتباطات سیار( درخصوص 
کشورهایی که از سال 2014 تا 2017 رشد سریع تری در توسعه 
زیرساخت، تولید محتوا و ایجاد سرویس های اپراتوری داشته اند، 
منطقه منا در جایگاه نخست قرار دارد که در این منطقه ایران 

اولین کشور است.
بر اساس گزارش سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی، 
تعداد مشترکان تلفن همراه در ایران بیش از 93 میلیون نفر و 
ضریب نفوذ تلفن همراه در ایران بیش از 113 درصد است که 
از میانگین جهانی )63 درصد( و حوزه منا )60 درصد( بالاتر 
است. ضریب نفوذ اینترنت تلفن همراه در ایران بیش از 78 

درصد محاسبه شده است.
خدمات ارزش افزوده چیست؟

خدمات ارزش افزوده به کلیه سرویس هایی اطلاق می شود 
که از طریق اپراتورها در اختیار مشترکان تلفن همراه قرار داده 
می شود که در گروه سرویس های اصلی اپراتورها نظیر تماس 

صوتی و پیامک مستقیم قرار نمی گیرد.
اخیر  سال  چند  در  افزوده  ارزش  بازار  سریع  رشد  ایران  در 
باعث ایجاد و توسعه شرکت های تولیدکننده محتوا، سرویس و 
اپلیکیشن های تلفن همراه شده است. این امر همچنین موجب 
ایجاد اشتغال مستقیم و غیرمستقیم افراد زیادی با تحصیلات 

عالی در نزدیک به 250 شرکت فعال در این حوزه شده است.
خدمات ارزش افزوده شامل سرویس های پیامکی، کیف پول 
الکترونیکی، اپلیکیشن های کاربردی عمومی نظیر آموزشی، 
ورزشی، اپلیکیشن های سرگرمی و بازی، اپلیکیشن های مبتنی 
بر شبکه های اجتماعی و ... می شود. گزارش ها نشان می دهد 
بازار جهانی ارزش افزوده موبایل در سال 2018 ارزشی معادل 
3.8 میلیارد دلار داشته و انتظار می رود تا سال 2027 میلادی به 

بیش از 10 میلیارد دلار برسد.

گفته می شود در سال 2019 درآمد ایران از این بازار نسبت به 
ترکیه 3.5 برابر و بیش از 13 برابر همسایه دیگرش عراق بوده 
است. حسین فلاح جوشقانی، رئیس سازمان تنظیم مقررات و 
ارتباطات رادیویی اخیراً از گردش مالی 2500 میلیارد تومانی 

بازار »VAS« در ایران خبر داده بود.
رانت و انحصار 

با همه اینها، آن طور که از قرائن و سخن مسئولان برداشت 
می شود، در ایران با شکل متفاوتی از این خدمات روبه رو هستیم 
که آن را کمابیش به نوعی فعالیت کلاه بردارانه نزدیک کرده تا یک 
کسب وکار سالم موبایلی. قضیه از این قرار است که جدا از اینکه 
به طور کلی خدمات ارزش افزوده یک بازار غیرمولد محسوب 
می شود، فضای مبتنی بر انحصار و رانت و همچنین استفاده از 
سازوکارهای فریبکارانه برای اخذ پول از کاربران به خصیصه های 
اصلی این بازار در ایران تبدیل شده است. انحصاری از این جهت 
که گفته می شود تنها افرادی خاص امکان همکاری با اپراتورها 
از  یکی  که  آن طور  هم  فریب کارانه  روش های  درباره  دارند.  را 
کارکنان شرکتی فعال در حوزه VAS به ایرناپلاس می گوید، در 

این بازار بیشتر افراد ناآگاه، بی سواد و مسن مورد هدف قرار 
می گیرند؛ به این دلیل که این گروه ها کمتر متوجه کسر شارژ 
خود می شوند. از سوی دیگر، ورود آزادانه به حوزه خصوصی 
افراد از طریق پیامک و تبلیغات، عدم اطلاع رسانی از کسر مبالغ 
هم از مصادیق فریبکارانه دیگر این کسب وکار معرفی می شود.   

اخیراً رئیس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی ارائه 
سرویس خدمات ارزش افزوده )VAS( به شیوه کنونی را نوعی 
کلاه برداری و سوءاستفاده از مشترکان دانست و از نظارت و عزم 
جدی این سازمان برای مقابله با آن خبر داد. فلاح جوشقانی 
افزود: برای مثال خدماتی در بستر پیامک در قالب اطلاع رسانی، 
فرهنگی، آموزش و سرگرمی شکل  گرفته  که امروزه به جای ایجاد 
ارزش برای مشترک، موجب کلاه برداری و سوءاستفاده  شده 
 ،VAS است. بر اساس برآوردهای ما بیش از 90 درصد بستر
اطلاع  بدون  موارد  بسیاری  در  که  است  سوءاستفاده  بستر 
مشترک سرویسی برای او فعال  شده که برای حل این مشکل 
به اپراتورها دستور دادیم علاوه بر اطلاع دادن به مشترک، تأیید 

دوباره هم از او گرفته شود.

جوشقانی تصریح کرد: اگر منصفانه به این قضیه نگاه کنیم، 
مردم  که  نکرده ایم  ما خوب عمل   ماجرا  این  در  که  می بینیم 
ناراضی هستند. از نظر ما به عنوان رگولاتوری و همچنین از نظر 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات قطعاً این موضوع، حق الناس 
است و باید به  حقوق مردم توجه شود. وی تأکید کرد: مردم حق  
دارند بدانند در ازای پولی که پرداخت می کنند چه سرویسی 
دریافت می کنند. همچنین باید بتوانند آن را مدیریت کنند؛ این 
بحثی است که در همه جای جهان مطرح است. در دنیا برای 
این موضوع مقررات و چارچوب دارند. حتی مصوبه  شورای عالی 
فضای مجازی برای این است که این حوزه را قانونمند کند تا همه 

در چارچوب مقررات و قوانین اقدام کنند.
نمونه یک کلاه برداری 22 میلیارد تومانی

ارزش  حوزه  در  فعال  شرکت   یک  کارمند  گفته های  طبق 
افزوده، این شرکت ها از سازوکارهایی استفاده می کنند که در آن 
کاربران متوجه کسر شدن پولشان نشوند. از همین رو، به گفته 
او بیشتر بازار هدف آنها افراد مسن و بی سواد است و حتی در 
برخی مواقع از اپلیکیشن هایی استفاده می شود که با یک لمس 
ناآگاهانه فعال می شوند. ابتدای مهر امسال نیز وزیر ارتباطات 
از یک کلاه برداری 22 میلیارد تومانی چند شرکت  فعال در این 

بازار پرده برداشت.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات از سال گذشته گام هایی برای 
پایان دادن به این بازار برداشت. محمدجواد آذری جهرمی در 
صحبت های خود بارها اعلام کرد قصد دارد به مهمانی »ستاره 
مربع ها« پایان دهد. طی این مدت هر بار که آذری جهرمی از 
خدمات ارزش افزوده صحبت کرد، شایعاتی پیرامونش شکل 
گرفت، اما وزیر ارتباطات چند روز قبل در حاشیه یک بازدید 
اعلام کرد: هر چیزی که بگویند، به هر دری که بزنند، به هر 
چیزی که محکومم کنند، باز هم به این کلاهبرداری ها پایان 
خواهم داد. در مقابل، شرکت های فعال این حوزه هم به رئیس 
قوه قضاییه نامه نوشته اند که این بازار با 30 هزار نیروی انسانی 
)مستقیم و غیرمستقیم( و 700 شرکت فعال در آن، مورد هجمه، 

تهدید و سوءاستفاده معاندان خارج کشور قرار گرفته است.
هرچند به نظر نمی رسد این بازار تا این حد نیازمند نیروی کار 
باشد، زیرا گفته می شود بسیاری از تولید محتوای آنها رونوشتی 
از وب سایت های اینترنتی است و از سوی دیگر، کارکنان فنی هم 
تا ایجاد یک پلت فرم یا اپلیکیشن سطحی امکان ادامه همکاری 

می یابند.

ایمان از جدال در بازار خدمات ارزش افزوده گزارش می دهد

حرف و حديث های بازار 2500 ميلياردی و ورود وزير
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وزیر ورزش و جوانان:

 ۱0 ورزشگاه آماده حضور زنان است
 وزیر ورزش و جوانان با بیان اینکه 10 ورزشگاه در شهرهای مختلف آماده حضور زنان 
پذیرای  اینکه همین فردا صبح  امکان  بزرگ  ما در همه ورزشگاه های  هستند، گفت: 

خانم های تماشاگر باشیم، را داریم.
مسعود سلطانی فر  در بخشی از مستند جوابیه دولت به برنامه های صدا و سیما در 
خصوص حضور زنان تماشاگر در ورزشگاه های فوتبال تاکید کرد: همین الان و حتی 
اعلام کنند که همین فردا صبح، تصمیم دارند که 6 گروه مختلف در یک ورزشگاه از 6 
معبر ورودی وارد کنند و در 6 جایگاه جداگانه با سرویس و خدمات جداگانه بنشانند، ما 
بدون مشکل ساماندهی می کنیم. این امکانات در گذشته هم فراهم بود و ما از بازی ایران 
و بولیوی )یک سال و نیم قبل( هیچ مشکلی نداشتیم و حتی از قبل سال ١٣٩٧ هم این 

امکانات آماده بود.
وزیر ورزش و جوانان امکانات ورزشگاه های فوتبال در کشور را مورد توجه قرار داد و 
اظهار داشت: ما در همه ورزشگاه های بزرگ مان؛ ورزشگاه آزادی، استادیوم نقش جهان 
اصفهان، یادگار امام تبریز، ثامن مشهد، امام رضای مشهد، غدیر اهواز، پارس شیراز و بقیه 
ورزشگاه های ١٥ هزار نفری که ساختیم، امکان اینکه پذیرای خانم های تماشاگر باشیم، 
را با رعایت حدود و مسائل شرعی و فرهنگی داریم و به راحتی می توانیم ورودی جدا، 
گیت های جدا، معبر جدا، سرویس بهداشتی جدا و خدمات جدا را برای زنان فراهم کنیم 

و هیچ مشکلی وجود ندارد.
سلطانی فر در پایان همچنین به برگزاری لیگ ملت های والیبال در اردبیل و ارومیه اشاره 
کرد و توضیح داد: در بازی های لیگ ملت های والیبال که 2 هفته در اردبیل و ارومیه میزبان 
بودیم؛ در اردبیل از نماینده معظم ولی فقیه و امام جمعه استان دعوت کردم در اولین بازی 
ایران با پرتغال تشریف بیاورند. آن روز از 6 هزار جمعیت حاضر در سالن ، ١٥٠٠ نفر خانم ها 
بودند که حدود یک چهارم را شامل می شد؛ حدود یک ساعتی که از بازی گذشت حاج آقا 
عاملی به من گفتند: این خانم ها آمدند چه مشکلی بوجود آمد؟ گفتم حاج آقا ما هم همه 

حرف مان همین است.

ویلموتس: آمده ایم تاریخ را تغییر دهیم
می خواهيم بحرين را در خاک خود شکست بدهيم 

سرمربی تیم ملی ایران گفت: می خواهیم با تاریخ سازی، برای نخستین بار بحرین را در 
خاک خود شکست بدهیم.

مارک ویلموتس در نشست خبری پیش از دیدار مقابل بحرین عنوان کرد: 2 بازی داشتیم 
و 6 امتیاز کسب کردیم. هدفمان برنده شدن در بازی سوم مقابل بحرین است. بحرین 
حریف سرسختی است وسخت به حریف فرصت می دهد با این وجود سعی می کنیم برنده 

بازی باشیم.
وی درباره اینکه آیا به دنبال تکرار نتیجه بازی مقابل کامبوج در مسابقات آتی است؟ اظهار 
داشت: برد 14 بر صفر تمام شده است. باید آن را فراموش کنیم. باید با صبر بالا مقابل 
بحرین بازی کرد. بحرین یک دفاع قوی دارد و با کامبوج متفاوت است. اگر بازیکنان تصور 

 کنند حریف آسانی در پیش دارند با مشکل روبرو می شوند.
سرمربی تیم ملی در پاسخ به پرسش خبرنگار بحرینی درباره اینکه که ایران تاکنون بحرین 
را در خاک خودش شکست نداده است،  گفت: باید به حریف احترام بگذاریم ولی آمده ایم 
تاریخ را عوض کنیم. با تمرکز بالا به مصاف حریف می رویم و این بازیکنان هستند که تاریخ 

سازی می کنند.
ویلموتس در پاسخ به این سوال که پیش بینی می کند چند امتیاز در این مرحله از 
مسابقات کسب کند؟ اظهار داشت: نگاهم بازی به بازی است. سعی می کنیم بیشترین 
امتیاز را کسب کنیم و تیم نخست گروه شویم. هنوز ابتدای مسیر انتخابی جام جهانی 
هستیم. فلسفه ما کسب حداکثر امتیازات است . هدف اولیه من تغییر فلسفه تیم جهت 

ارائه بازی تهاجمی با صعود به جام جهانی و جام ملت ها خواهد بود.
طارمی: سبک بازی تیم ملی تهاجمی تر شده است

 مهاجم تیم ملی ایران گفت: سبک بازی تیم ما تهاجمی تر شده است. این موضوع را در 
مسابقات قبلی نشان داده ایم.

مهدی طارمی در نشست خبری پیش از دیدار مقابل بحرین اظهار داشت: بحرین تیم 
بسیار خوبی است. آنالیزها نشان می دهند فردا حریف سختی داریم.

وی در ادامه افزود: با همه احترامی که به حریف می گذاریم، ما یک تیم جوان و خوب 
هستیم  و بازیکنان جوانی داریم که در جام جهانی هم بازی کرده اند. به اینجا آمده ایم نتایج 

خوب مان را ادامه دهیم.
مهاجم تیم ملی ایران در پایان گفت: خوشحالم که الان یک تیم جوان و باتجربه داریم. 
این موضوع نقطه ارزشمند و امتیاز بزرگی برای ماست. سبک بازی ما هم همانطور که مارک 
ویلموتس سرمربی تیم ملی اشاره کرد تهاجمی تر شده است و این را در بازی های قبلی هم 

نشان دادیم. آینده نگری ما حضور در جام جهانی 2022 قطر است.
دیدار تیم ملی ایران مقابل بحرین در چارچوب دور دوم رقابت های انتخابی جام جهانی 
2022 قطر و جام ملت های 2023 چین  امروزسه شنبه  ساعت 20 به وقت تهران در 

ورزشگاه ملی بحرین به انجام خواهد رسید.

شاهرخ بیانی:

بازيکنان مقابل بحرين آرام باشند
 هافبک پیشین تیم ملی گفت: اگر می خواهیم بحرین را شکست دهیم بازیکنان تیم 

ملی باید در این دیدار آرام باشند و بدون استرس وارد زمین شوند.
شاهرخ بیانی در خصوص دیدار روز سه شنبه ایران برابر بحرین در مرحله مقدماتی جام 
جهانی و ملت های آسیا گفت: نمی توانیم کامبوج و بحرین را با هم مقایسه کنیم درست 
است که در اکثر مواقع بحرین را شکست داده ایم اما باید حریف را دست کم نگرفته، برای 
آنها احترام قائل شویم و بدانیم اگر در باد پیروزی برابر کامبوج بخوابیم، نتیجه خوبی برابر 

بحرین نخواهیم گرفت.
هافبک پیشین تیم ملی گفت: بحرین از جمله کشورهای عربی است که بیشتر در بازی 
به دنبال اتلاف وقت، مصدومیت های پی در پی و حاشیه سازی هستند و بنابراین بازیکنان 
ما باید با آرامش کامل به دور از استرس و ارائه یک بازی منطقی، حریف خود را از پیش رو 

برداشته و یک گام دیگر خود را به صعود به جام جهانی نزدیک کنند.
بیانی در خصوص عملکرد استقلال در هفته های اخیر خاطرنشان کرد:  آبی پوشان روند 
خوبی در پیش گرفتند. دو برد پیاپی تا حدودی شرایط را برای آنها فراهم کرده است. شاید 
اگر بازی ها به خاطر اردوی تیم ملی تعطیل نمی شد، برای استقلال مفید تر بود اما همین 
تعطیلات هم به سرمربی آبی پوشان کمک خواهد کرد تا با تمرینات منظم، تیمش را آماده 

دیدار برابر فجر سپاسی از مرحله یک هشتم جام حذفی کند.
هافبک پیشین تیم ملی ادامه داد: نباید حریف را دست کم بگیریم. فجر یکی از تیم های 
باسابقه فوتبال ایران است. سالها در لیگ برتر و آزادگان حضور داشته و همیشه گربه سیاه 
تیم های بزرگ بوده است. اما متأسفانه چند سالی است که از لیگ برتر دور شده و حالا می 
خواهد با یک مربی خوب که سابقه بازی در استقلال را هم دارد برابر آبی پوشان تهرانی قرار 

گرفته و شگفتی سازی کند.
شاهرخ بیانی اظهار داشت: همیشه بازی برابر تیم های سطح پائین تر سخت تر از 
لیگ برتری هاست. آنها با تمام توان مقابل حریفان خود ظاهر می شوند خصوصا در برابر 
سرخابی ها که آنها انگیزه بالاتری خواهند داشت. بنابراین استراماچونی باید تیم را آنالیز 
کرده، نقاط ضعف و قوت تیمش را بشناسد تا بتواند در 90 دقیقه کار را تمام کرده و اجازه 

ندهد بازی به وقت اضافه و پنالتی کشیده شود.
  

علی موسوی:

 ايران با اختلاف چند گل بحرين را
 شکست می دهد

 بازیکن اسبق تیم ملی فوتبال گفت: اگرچه بازی در خانه حریف برگزار می شود اما به نظر 
می رسد ایران این توانایی را دارد تا با اختلاف چند گل به سومین پیروزی پیاپی خود برسد.
»علی موسوی« اظهار داشت: بازی با بحرین برای ایران از اهمیت زیادی برخوردار است 

و باید تیم ملی در این مسابقه به پیروزی برسد.
وی افزود: ایران 2 بازی راحت را در مسابقات انتخابی جام جهانی 2022 و جام ملت های 
2023 آسیا با پیروزی پشت سر گذاشته و از از نظر روحی روانی در شرایط مطلوبی به سر 

می برد.
بازیکن اسبق تیم ملی خاطرنشان کرد: همانطور که پیش بینی می شد کامبوج رقیب 

سختی برای ایران محسوب نمی شد و مقابل شاگردان »مارک ویلموتس« گلباران شد.
موسوی تصریح کرد: بحرین نیز رقیب سختی برای ایران محسوب نمی شود اما رقابت 
این 2 تیم همواره از اهمیت و حساسیت زیادی برخوردار بوده  است و همه توقع دارند در 
این جدال سنتی به پیروزی دست پیدا کنیم. پیشکسوت فوتبال تاکید کرد: اگرچه بازی در 
خانه حریف برگزار می شود اما به نظر می رسد ایران این توانایی را دارد تا با اختلاف چند گل 
به سومین پیروزی پیاپی خود برسد. وی در پایان گفت: )مارک( ویلموتس در این مدت که 
هدایت تیم ملی را بر عهده داشته نمایش هجومی را در دستور کار قرار داده که اتفاق خوبی 

برای فوتبال  و فوتبال دوستان ایرانی است.

اسطوره سرخ ها اعتقاد دارد شرایط پرسپولیس به زودی بهتر خواهد شد واین تیم فقط 
نیاز به کمی هماهنگی دارد. شاید روزی که مسئولان باشگاه پرسپولیس از علی پروین 
رخصت می گرفتند که 7سلطان را تن جونیور کنند فکرش را هم نمی کردند که خریدشان 
اینقدر زود صدای شماره 7افسانه ای را دربیاورد. علی پروین هیچ مقاومتی درمورد شماره 
7 ودادن آن به جونیور نکرد تا نگویند به دنبال تعیین تکلیف برای باشگاه است اما کیفیت 
جونیور به وجه این شماره خاص در پرسپولیس آنقدر لطمه زده که حالا علی پروین هم از 
این اتفاق دل خوشی ندارد.سفارش آخر او هم پررنگ تر شدن نقش سیدجلال در تیم 

است چراکه بچه های تیم از او حرف شنوی دارند ومی تواند شایط را تغییر دهد.
 اول از بازی با کامبوج وبرد طوفانی تیم ملی شروع کنیم؟

تیمی نبود که مقابل ایران بخواهد قد علم کند.البته بچه های ماهم در باد نباید در این 
برد بخوابند.البته بازتاب برد در آسیا خیلی خوب بود در رادیو گوش می کردم که مجری 
می گفت در تمام رسانه های آسیا صحبت از بازی ایران بوده.خب من هم امیدوارم این روند 
ادامه داشته باشه و بچه ها هم فکر نکنند همه تیمها کامبوج هستند و بخواهند شل بگیرند.
حضور بانوان در استادیوم هم اتفاق خوب دیگر این بازی بود که بعد از سالها 

رخ داد؟
گفته بودم که خانمها بیایند هیچ مشکلی پیش نمی آید شماهم دیدید که همینطور شد. 
اتفاقا بهتر هم هست.اگر خانمها بیایند همیشه در استادیوم فکر نمی کنم دیگه توهین به 
داور، بازیکن و مربی و... اتفاق بیافتد. یواش یواش عادت بشود همه درست رفتار می کنند 

و حساسیتها هم کمتر می شود.
خوب  زیاد  تیم  واحوال  می کنید.اوضاع  دنبال  حتما  که  راهم  پرسپولیس 

نیست.
مگر می شود دنبال نکنیم.

تغییرات در ترکیب و سیستم زیاد است.این موضوع هم به نظر می رسد اجازه 
نداده تیم به یک هماهنگی برسد؟

بالاخره این مربی تازه آمده و می خواهد بازیکنان و مختلف را در شرایط مختلف تست 
کند. اما این تغییرات هم نباید زیاد ادامه داشته باشد. بالاخره مردم از شرایط تیم ناراحت 
هستند و باید به آنها هم حق داد. این نمی شود که پرسپولیس 6 یا7 بازی انجام بدهد وسه 

تا باخت داشته باشد.
مهمترین مشکل پرسپولیس شاید عدم گلزنی علیپور باشد .به نظرشما 

مشکل او چیست؟
نمی دانم مشکلش چیست .او تنهاست و تنهایی بار روی او زیاد است.این فوروارد 
خارجی هم که آوردند در همین ایران امثال او زیاد است. اگر قرار است بازیکن خارجی 

بیاورید بازیکنی بیارید که سرش به تنش بی ارزد.

گویا از اینکه شماره هفت را به او دادند هم ناراحت بودید؟
به من گفتند بدهیم من هم هم گفتم بدهید. اگر بگویم خیر هزار تا داستان درست می شود 
ویک جور حرف می زنند وحرف و حدیث برایم درمی آورند. گفتیم بپوشد ببینیم چه می شود.

قبول دارید ولی لایق شماره 7 پرسپولیس نیست؟
بالاخره چه بگویم.

آقای انصاری فرد با شما مشورت می کند؟
نه چه مشورتی؟

با برخی  یا برخورد  ترکیبها  تغییر  بالاخره موضوعاتی مثل همین داستان 
بازیکنان و...

انصاری فرد شاگرد من بوده ما همه از او حمایت می کنیم حداقل یکی آمده که از جنس 
فوتبال است و فوتبال را می فهمد. کاری از دستم بربیاید حتما آن را انجام می دهم آرزوی 

ما موفقیت تیم است.
به نظر شما بیکار شدن برانکو روی تمرکز کالدرون تاثیر نداشته؟ ممکن است 

نگران جایگاهش باشد؟
بالاخره ایشان قرارداد دارد و نمی شود که برود. ایشالا که بردها شروع می شود و تیم از 
این وضعیت خارج می شود و دیگر کسی به این مسایل فکر نمی کند و حرفی از برانکو 

هم نمی شود.
سیدجلال هم این روزها بازی نمی کند و کالدرون هم حرفهای عجیبی در 

مورد او زد. بنظر شما رفتار او با بزرگتر تیم و کاپیتانش درست بود؟
با سیدجلال آشتی کرده و مشکلی نیست. سیدجلال می تواند تیم را خوب جمع کند و 
ایشالا از این هفته هم بازی می کند. او بزرگتر است و حرفش را گوش می کنند و می تواند 

تیم را جمع کند.

علی پروین:

 یک مهاجم خارجی بیاورند که سرش به تنش بیارزد! 

 تیم ملی والیبال ایران در دهمین بازی خود در جام جهانی، با 
نتیجه سه بر دو مقابل ایتالیا شکست خورد.

تیم ملی ایران از ساعت 9:30 دیروز در دهمین مسابقه خود در 
جام جهانی والیبال به مصاف ایتالیا رفت. ست های اول و دوم این 
بازی با امتیازات 27 بر 25 و 29 بر 27 به سود ایران رقم خورد اما 
ایتالیا در دو ست بعدی با امتیازات 30 بر 28 و 25 بر 17 پیروز شد 
تا کار به ست پنجم کشیده شود. ست پنجم هم با امتیاز 15 بر 13 
به سود ایتالیا پایان یافت تا ششمین شکست ایران در این دوره از 
مسابقات ثبت شود. ایتالیا در این مسابقات بسیاری از ستاره های 
خود مثل ایوان زایتسف، عثمانی خوانتورنا، سیمونه جیانلی، 
سالواتوره روسینی و متئو پیانو را در اختیار ندارد و در واقع با تیم 
دوم خود در جام جهانی شرکت کرده است. ایگور کولاکوویچ در 
این بازی تیم خود را با ترکیب سعید معروف، امیر غفور، میلاد 
عبادی پور، امیرحسین اسفندیار، علی شفیعی، علی اصغر مجرد 
و محمدرضا موذن روانه میدان کرد. ایران با این شکست و البته 
به خاطر کسب یک امتیاز، با 4 برد و 12 امتیاز یک پله در جدول 

بده بندی صعود کرد و در رده هفتم قرار گرفت.
ست اول )ایران 27 - ایتالیا 25(

ایتالیا تا آستانه پیروزی در این ست رفت،  ولی ایران برنده شد. 
خود،  سرویس های  بر  تکیه  با  بلنجینی  جیانلورنزو  شاگردان 
عملکرد تیم ایران را دچار مشکل کردند و با ایجاد فاصله امتیازی،  
درخشان  عملکرد  ولی  رفتند.  پیش  نیز   22 بر   24 امتیاز  تا 
عبادی پور در امتیازات پایانی، ایران را به پیروزی رساند. در چند 
امتیاز پایانی، بیشتر پاس ها به این بازیکن ختم می شد و او هم 
نمایش کم اشتباهی در زدن اسپک داشت. در اوایل ست،  پوریا 

فیاضی هم به جای اسفندیار وارد بازی شده بود.
ست دوم )ایران 29 - ایتالیا 27(

این ست را باید ست اسپک های عبادی پور و دفاع های مجرد 
از 15  با عملکرد درخشان خود بیش  بازیکن  این دو  بنامیم. 
امتیاز کسب کردند. سه امتیاز اول ست دوم، با نمایش درخشان 
عبادی پور در زدن سرویس، به حساب ایران واریز شد. این بازیکن 
تا پایان ست، عملکرد فوق العاده ای داشت و آخرین امتیاز را هم 
خودش کسب کرد. در این ست هم، مانند ست اول، ایتالیا با 
نتیجه 24 بر 22 پیش بود ولی مجرد با دو دفاع روی تور، کار را به 

تساوی کشاند تا در نهایت، عبادی پور کار را تمام کند.

ست سوم )ایران 28 - ایتالیا 30(
تیم ملی ایران با عملکرد خوب در دریافت و حمله، بر بازی 
تسلط کامل داشت و از اشتباهات حریف هم به خوبی بهره برد. 
این شرایط تا حدود امتیاز 20 هم جریان داشت ولی در اواخر 
ست، بازیکنان ایتالیا با زدن سرویس های ریسکی، دریافت ایران 
را دچار مشکل کردند. بالا رفتن تعداد اشتباهات فردی در تیم 
ایران و عملکرد خوب ایتالیایی ها در زدن اسپک، باعث شد ایران 
که تا آستانه پیروزی در مسابقه پیش رفته بود، ست سوم را به 

حریف خود واگذار کند.
ست چهارم )ایران 17 - ایتالیا 25(

ایران اسیر عملکرد درخشان ایتالیا در توپ گیری و دفاع روی تور 
شد. حملات این تیم هم کم اشتباه بود و فاصله امتیازات بیشتر و 
بیشتر می شد. در امتیاز 17 بر 11، کولاکوویچ دو تعویضه انجام 
داد و پوریا یلی و جواد کریمی را به جای معروف و غفور به میدان 
فرستاد. در امتیاز بعدی هم اسفندیار به جای فیاضی وارد بازی 
شد. این تغییرات تا حدودی روند بازی را عوض کرد ولی فاصله 

امتیازات دو تیم خیلی زیاد بود و جبران آن دشوار. در امتیاز 22 
بر 16،  اسفندیار هنگام توپ گیری به شدت از ناحیه کتف دست 
چپ خود مصدوم شد و از بازی بیرون رفت تا فیاضی به جای او 
وارد زمین شود. در نهایت هم ایران در ستی که حرف چندانی 

برای گفتن نداشت، با فاصله 8 امتیازی از حریف خود باخت.
ست پنجم )ایران 13 - ایتالیا 15(

بازی پراشتباه ایران در این ست هم ادامه یافت. دریافت های 
ایران بسیار ضعیف بود و همین موضوع باعث شد در معروف 
نتواند حملات خوبی برنامه ریزی کند. در سوی دیگر میدان، 
ایتالیا در زدن سرویس بابرنامه و در حمله مقتدر بود و شیرازه تیم 

کولاکوویچ را از هم پاشاند.
عبادی پور امتیازآورترین بازیکن ایران مقابل ایتالیا

ایتالیا،  با  دیدار  در  ایران  والیبال  ملی  تیم  دریافت کننده   
امتیازآورترین بازیکن در میان شاگردان »ایگور کولاکوویچ« بود.

در این بازی، میلاد عبادی پور 21 امتیاز با اسپک، 2 امتیاز با 
سرویس و در مجموع 23 امتیاز کسب کرد ولی عملکرد خوب او،   

فقط برای پیروزی در 2 ست کافی بود. پوریا فیاضی و امیر غفور 
هم هر کدام 16 امتیاز کسب کردند. علی شفیعی و علی اصغر 
مجرد دو مدافع میانی ایران هم به ترتیب 15 و 14 امتیاز به دست 
آوردند. در سوی دیگر میدان، دیک کوی دریافت کننده با اصالت 
بازیکن زمین بود.  با 28 امتیاز، امتیازآورترین  ایتالیا،  هلندی 

گابریله نلی قطر پاسور این تیم هم 27 امتیاز کسب کرد.
ایگور کولاکوویچ:

بازی با ایتالیا پایان دراماتیکی داشت
 سرمربی تیم ملی والیبال ایران پس از شکست مقابل ایتالیا 

گفت: بازی سختی داشتیم که پایانش دراماتیک بود.
پایان  در  ایران  والیبال  ملی  تیم  سرمربی  کولاکوویچ  ایگور 
مسابقه و در نشست خبری گفت: ابتدا برای این پیروزی به تیم 
ایتالیا تبریک می گویم. بازی واقعا سختی بود. شاید ایتالیا سزاوار 
پیروزی در ست اول بود اما مطمئنا ما در ست سوم شایسته 
پایان  و  بود  سخت  واقعا  بازی  این  افزود:  وی  بودیم.  پیروزی 
دراماتیکی داشت. بازی بزرگی بود و مجددا به همکارم )سرمربی 

ایتالیا( این پیروزی را تبریک می گویم.
معروف: مقابل ایتالیا خوش شانس نبودیم

کاپیتان تیم ملی والیبال ایران گفت: خیلی خسته هستیم 
و بازیکنان زیادی روی نیمکت نداریم که به تیم در جام جهانی 

کمک کنند.
سعید معروف در نشست خبری بعد از بازی گفت: فکر می کنم 
تماشاگران حاضر در سالن از تماشای این بازی لذت بردند چون 

هر دو تیم برای هر امتیاز جنگنده بازی کردند.
وی افزود: در ست دوم آنها شانس داشتند که برنده باشند اما 
این شانس را از دست دادند. در ست سوم ما می توانستیم برنده 
شویم و پیروز بازی باشیم اما این فرصت از دست رفت. سپس 
ایتالیا سرویس های قدرتمند و دریافت های بهتری داشت و بهتر 
از سه ست نخست ظاهر شد. در ست پنجم نتیجه 15 بر 13 شد. 

هیچ چیزی برای گفتن وجود ندارد جز اینکه مبارزه خوبی بود.
کاپیتان تیم ملی والیبال ایران یادآور شد: بازی دهم هم به ست 
پنجم کشیده شد. ما خیلی خسته هستیم و بازیکنان زیادی روی 
نیمکت نداریم که به تیم کمک کنند. مهم این است که تلاش 
اندازه کافی  به  امروز  باشیم.  را داشته  بهترین عملکرد  کردیم 

خوش شانس نبودیم ولی راضی هستیم.

ایران 2 – ایتالیا 3؛

ايران؛ اسير كامبک لاجوردی ها

سرپرست تیم فوتبال استقلال گفت:متاسفانه هر روز می بینم که می گویند پرسپولیس 
کریم باقری دارد و استقلال یک شخصی مثل او نیاز دارد اما آنهایی که این صحبت را 

می کنند نمی دانند منِ جواد زرینچه کاپیتان کریم باقری بوده ام.
 جواد زرینچه در گفت وگویی ، درخصوص آخرین شرایط آبی پوشان و اتفاقاتی که در 

تمرینات چند روز گذشته رخ داده صحبت های زیر را انجام داد.
فرشید باقری عذر خواهی کرد، دلخوری از او ندارم

وی در ابتدای صحبت هایش درخصوص دلخوری که وی از فرشید باقری داشته است، 
گفت: من دلخوری از باقری ندارم و حقیقتا مسئول توزیع پول بین بازیکنان هم نیستم. 
باقری حرفی زد که خودش عذرخواهی کرد و  دیروز هم در محل تمرین با من صحبت 
کرد و من را در آغوش گرفت. انصافا هم هیچ ناراحتی از او وجود ندارد چون بازیکنان 
مطالباتشان را از باشگاه می گیرند نه از من.   زرینچه افزود: فرشید باقری چندین بار با من 
تماس گرفت که موفق نشدم با او صحبت کنم و مجددا عذرخواهی کرد که من هم گفتم 
اگر می خواهی عذرخواهی کنی در همان گروهی که ناراحت بودی این کار را انجام بده 
که باقری هم این کار را انجام داده است واقعا هم مساله، مساله خاص و مهمی نیست که 
بخواهیم در موردش زیاد صحبت کنیم چون من بابت این مسائل اصلا دلخوری ندارم. 

اگر استراماچونی از من ناراحت است باید خودم خبردار باشم
سرپرست تیم استقلال درخصوص اینکه گفته می شود استراماچونی از وی ناراضی 
است گفت: اگر ناراحتی وجود دارد باید به من هم این موضوع را بگوید ولی چیزی به من 
عنوان نشده و من باید ناراحتی ببینم تا جواب شما را بدهم. دیروز هم در تمرین حضور 

داشتم و همه چیز طبق روال عادی پیش رفت. 
شاید قائدی نباید می گفت مصدوم هستم

 وی درخصوص اینکه چگونه مهدی قائدی مدعی شده مصدوم است ولی در روز 
گذشته در تمامی برنامه های تاکتیکی آبی پوشان حضور داشت گفت: من با حمید 
استیلی صحبت کردم و او هم گفت در بازی با گل گهر قائدی دچار آسیب دیدگی شده 
و برای آنکه تشدید نشود او را در اختیار باشگاهش می گذارند تا به استقلال کمک کند. 
حتی استیلی تاکید کرد که از قائدی در بازی تیم امید و پدیده استفاده نکرده و مساله 
خاصی هم نبوده است. او روز گذشته مصاحبه کرد و شاید نباید می گفت 2 ماه است 
مصدوم هستم ولی این چیز مهمی نیست و مهم این است که الان در تمرینات به تیم 

کمک می کند.

شاید یک عده دوست دارند جای من را بگیرند 
سرپرست تیم استقلال در ادامه گفت  وگو با فارس ضمن انتقاد از شرایطی که پیرامون 
را خود  این همه در فضای مجازی استقلال  خودش رخ داده گفت: نمی دانم چرا 
استقلالی ها می کوبند آنها حتی به من هم رحم ندارند و طوری رفتار می کنند که اصلا 
ما استقلالی نبوده ایم. چه یکسری از دوستان بخواهند و چه یکسری نخواهند من 
بیشترین بازی را برای استقلال کردم و اگر یکسری از دوستان استقلال را دوست دارند 
بهتر است از تیم شان حمایت کنند.شاید یک عده خوششان نمی آید در این پست باشم 
و دوست دارند به هر شکلی جای من را بگیرند. متاسفانه به هر رفتار ما ایراد می گیرند و 
شما دیدید در بازی با ذوب آهن به خاطر یک آب خوردن چقدر از ما انتقاد شد. من در 
آن بازی آ نقدر فریاد زده بودم که بازیکنان روی نیمکت بنشینند و از جایشان بلند نشوند 
و از طرفی چون صدا به صدا نمی رسید، صدایم گرفته بود اما یک عده مرتب  انتقاد 

می کردند. 
 نه پیج دارم نه هشتگ بلدم،از جیبم برای استقلال هزینه کرده ام

زرینچه در ادامه گفت وگو با فارس تاکید کرد: شاید خیلی ها من را دوست ندارند و 
نمی خواهند من در سمت سرپرستی استقلال باشم اما من چه زمانی که برای این تیم 
بازی کردم و چه زمانی که سرپرست این تیم شده ام تعصبم نسبت به استقلال کم نشده 
است. من حرص می خورم و درون خودم می ریزم ، نه صفحه ای دارم که حرف هایم را 
درون آن بزنم و نه هشتگ برای خودم درست می کنم، سعی می کنم کارم را درست انجام 
بدهم و تا زمانی که من را در اینجا بخواهند ذره ای کم نمی گذارم، دروغ چرا تا الان هم 
ممکن است بعضی مواقع از جیبم برای استقلال هزینه کرده باشم ولی کلامی از من 

چیزی نشنیده اید. 
 52سالم است و دلخوری از کسی ندارم

وی تصریح کرد: شاید نباید این حرف را بزنم اما منتی نیست و تا امروز هم اگر کاری 
کرده ایم من به اتفاق بهزاد غلامپور ریالی دریافت نکرده ایم اما متاسفانه بعضی ها کم 
لطف هستند و در فضای مجازی رفتارهایی می کنند که نه در شخصیت خودشان است 
و نه در شخصیت ما و استقلال. الان هم می گویم با همه بازیکنان رفیقم و از کسی 
دلخوری ندارم. ٥2 سال سن دارم و از هیچ کس دلخور نشده ام اما یک جایی وقتی 
کسی صادقانه جلو می  آید و کار کند وقتی به جای محبت ناراحتی می بیند طبیعتا روی 

کارش تاثیر می گذارد. من وابستگی به پست و سمت در استقلال ندارم.

کاپیتان کریم باقری بوده ام ولی می گویند استقلال یکی مثل او کم دارد
می گویند  که  می بینم  روز  هر  متاسفانه  گفت:  ادامه  در  استقلال  تیم  سرپرست 
پرسپولیس کریم باقری دارد و استقلال یک شخصی مثل او نیاز دارد اما آنهایی که 
این صحبت را می کنند نمی دانند من جواد زرینچه کاپیتان کریم باقری بوده ام. آیا آنها 
نمی دانند باقری در پرسپولیس نقش فنی دارد و من سرپرست تیم هستم؟ من طبق 
قراری که با استراماچونی از روز اول گذاشته ام هیچ دخالتی در امور فنی نداشته و ندارم 
و طبیعتا هرگز نمی توانم نقش کریم باقری را داشته باشم که کمک کالدرون است، البته 
از آن طرف من هم سال ها در این استقلال بازی کردم و می دانم بالا و پایین این تیم 
چیست. شاید 2٠ سال سرپرستی استقلال را نکرده باشم و امسال این مسئولیت را 
پذیرفتم ولی قبول دارم ممکن است اشتباهاتی داشته ام و آدم کاملی نباشم. من همیشه 
از بچه ها خواسته ام کنار ما باشند و با هم دوست باشیم اما هوادار هم باید قبول کند 
استقلال نیاز به آرامش دارد و شرایط همین است. ما هم دوست داریم استقلال رو به جلو 
حرکت کند و نتایجی را بگیریم که مردم دوست دارند اما کاری از دست مان بر نمی آید جز 

اینکه شرایط را به بهترین شکل با داشته  هایمان پیش ببریم.

جوادزرینچه:

 يک عده دوست دارند جای من را بگيرند!

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره 139860331057001101 هیات اول / دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرج – ناحیه دو تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای وحید سیف فرزند محمدرضا بشماره شناسنامه 24923 صادره از نهاوند در ششدانگ یک قطعه زمین با 
بنای احداثی به مساحت 556/63 مترمربع از  قطعه دوم تفکیکی صورتمجلس 2612 مورخ 46/02/14 پلاک 105 
فرعی از 362 اصلی واقع در محمدشهر خریداری از مالک رسمی آقای رحمت اله منصور بخت محرز گردیده است لذا 

به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد 

شد . م/30776 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1398/07/23  تاریخ انتشار نوبت دوم : 1398/08/08 
ایرج فهیمی – رئیس ثبت اسناد و املاک 

هيات موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 



۷سه شنبه -بیست وسوم مهر ماه 1398-    سال بیست  و دوم -   شماره 4903 سياسی

 رئیس جمهوری گفت: : امروز به طور قاطعانه می توانیم اعلام کنیم که توطئه های 
آمریکا، استکبار جهانی و صهیونیزم و ارتجاع منطقه برای آسیب جدی زدن به نظام پایان 
یافته است. همه آنها اعتراف می کنند که با هوشمندی، صبر، مقاومت و ایستادگی ما از 

این شرایط بحرانی یا شبه بحرانی عبور کرده ایم.
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی عصر روز دوشنبه در سیزدهمین نشست 
مطبوعاتی خود گفت: امسال حضور ملت ایران در راهپیمایی از هر سال دیگر پررنگ 
تر و شکوهمندتر بود و از همه دستگاه ها و ارگان هایی که در این زمینه تلاش می کنند 
از ستاد اربعین، نیروهای دولتی و غیردولتی و همه مردمی که در این راستا خدمت می 
کنند و همچنین از دولت و ملت عراق به دلیل میهمان نوازی و پذیرایی از کسانی که در 

این مراسم حضور دارند تشکر می کنیم.  
وی افزود: بسیار خوشحالم در مقطعی در محضر اصحاب رسانه هستم که یک شرایط 
بسیار سخت و تاریخی اقتصادی، سیاسی و امنیتی را پشت سر گذاشتیم. دولت تدبیر و 
امید در پنجاه و پنج ماه اول یعنی از آغاز دولت یازدهم در خرداد 92 تا دی 96 مسیری 
را طی کرد که همه شاخص های سیاسی امنیتی منطقه ای و به ویژه اقتصادی مسیر 

صحیح و درست بود.
رئیس جمهوری افزود: از دی ماه 96 وارد شرایط جدیدی شدیم، کبریت این شرایط 
ابتدا در داخل و سپس در خارج زده شد و وارد سال 97 شدیم با شرایط سخت و مشکل، 
در سال 97 پیش بینی های هم خارجی ها و هم برخی از تحلیلگران اقتصادی داخل 
این بود که سال بسیار سختی داریم و سال بسیار سخت تری در سال 98 پیش رو 
خواهیم داشت حتی برخی از تحلیل گران اقتصادی در برخی از رسانه ها می گفتند 
بحث تورم سه رقمی را برای ایران مطرح کردند اما خوشبختان در این 18 ماه ملت بزرگ 

ایران دولت و سایر ارکان نظام توانستند از این طوفان عبور کنند
روحانی ادامه داد: امروز به طور قاطعانه می توانیم اعلام کنیم که توطئه های آمریکا، 
استکبار جهانی و صهیونیزم و ارتجاع منطقه برای آسیب جدی زدن به نظام پایان یافته 
است. همه آنها اعتراف می کنند که با هوشمندی، صبر، مقاومت و ایستادگی ما از این 

شرایط بحرانی یا شبه بحرانی عبور کرده ایم.
وی یادآور شد: از اردیبهشت سال 98 شاخص های ما مسیر و حرکت درستی را طی 
می کند. یعنی تورم نقطه به نقطه ما از 52 درصد، امروز به 34 درصد رسیده است، 
بنابراین در طی این چند ماه تورم نقطه به نقطه ما به سرعت کاهش پیدا کرده  و پیش 

بینی ما این است که تا پایان سال روند کاهشی خود را ادامه خواهد داد.
رئیس جمهوری گفت: البته در تورم 12 ماهه حرکت کندتر آغاز شده است. در عین 
حال تورم 12 ماهه هم با تاخیری از تورم نقطه به نقطه تبعیت خواهد کرد. پیش بینی ها 
این است که رشد اقتصادی کشور که در سال گذشته منفی بود  6 ماهه اول امسال که 

هنوز آمار نهایی اعلام نشده، مثبت خواهد بود.
روحانی افزود: اشتغال در تابستان امسال رکورد بسیار خوبی را به نمایش گذاشت و ما 
در تابستان امسال نسبت به پارسال 843 هزار اشتغال خالص داریم و بیکاری ما از بالای 
12.3 دهم به  10.5 درصدکاهش پیدا کرده یعنی یک و هشت دهم منفی شده و این به 

معنای موفقیت ایران در بخش اقتصادی است.
وی ادامه داد: در زمینه صادرات و واردات شرایط مناسب تر از سال گذشته داریم. هم 
صادرات ما رشد بیشتری دارد و هم تراز ما اگرچه مثبت در 6 ماهه نیست اما نسبت به 
پارسال بهتر است. در 6 ماهه پارسال 1.5 میلیارد  تراز منفی داشتیم  و امسال کمتر از 
300 میلیون دلار بنابراین شرایط واردات و صادرات ما در مسیر درست قرار گرفته است.  
رئیس جمهوری گفت: نرخ ارز که شاخص حائز اهمیتی است از سال گذشته نسبت 
به امسال حرکت کاهشی داشته و به سمت تعادل حرکت کرده است و طبق آمار بانک 
مرکزی در این یک سال گذشته از این مهرماه تا مهرماه سال قبل حدود 40 درصد بر 

ارزش پول ملی افزوده شده است.
وی افزود: همه آمارها و ارقام ها و شاخص های اقتصادی به ما می گوید که ما در مسیر 
آرامش اقتصادی در حال حرکت هستیم. البته دولت انتظارات بیشتری برای تغییر در 

برخی ساختارها داشت که بتواند بیشتر به مردم در رفع مشکلات کمک کند.
جهان ایستادگی مردم ایران را تحسین کرد

رئیس جمهوری ادامه داد: از لحاظ سیاسی و بین المللی جمهوری اسلامی ایران 
شرایط بسیار قوی تر و مستحکم تری دارد. در سازمان ملل برای ما روشن بود که همه 
کشورهای بزرگ دنیا اذعان دارند که ایران 98 از ایران 97 قوی تر است و همه ایستادگی 

ملت بزرگ ایران تحسین می کردند.
وی اضافه کرد: البته 18 ماه سختی بر مردم ما گذشت. شرایط اقتصادی خوبی 
نداشتند و فشارها زیاد بود، به ویژه آنهایی که دارای حقوق یا درآمد ثابت هستند آنها در 

فشار بیشتری بودند.
روحانی تاکید کرد: با همه وجود در دولت مشکلات مردم را احساس می کردیم اما 
این را هم از ما بپذیرید که این کار عظیم دولت در طول این 18 ماه بود که توانست به 
رغم فشار بیشتر تحریم ها و اقتصادی شاخص ها برگرداند. این کار آسانی نبود. من از 
تمام دست اندرکاران، وزرا و از همه  مسئولان اقتصادی و بانک مرکزی و از همه بانک های 
کشور که به ما یاری رساندند و از همه مدیران در سطح کشور تشکر و سپاسگزاری 

می کنم.
 در 2 سال پایانی دولت باید با صدا وسیما بسازیم

رئیس جمهوری ادامه داد: امروز می توانیم ادعا کنیم که از لحاظ سیاسی و اقتصادی 
شکست نخوردیم و به رغم مشکلات راه آینده را بهتر ادامه خواهیم داد.  

روحانی با اشاره به برنامه های آینده دولت تصریح کرد: تلاش دولت این است که در 
دو سال آینده تا پایان دولت، دوران آرامش و آسایش را مجددا برای مردم در زمینه های 
اقتصادی و سیاسی فراهم سازیم. امیدواریم در این راه بتوانیم در جهت آسایش مردم 

قدم هایی موفق برداریم.
وی با اشاره به تاخیر در تشکیل کنفرانس خبری گفت: از این که با فاصله بیشتری از 
روال معمول خدمت خبرنگاران رسیدیم، عذرخواهی می کنم و امیدوارم در آینده بتوانیم 

این تاخیر را جبران کنیم چون من برای این گونه جلسات اهمیت قائلم.
رئیس دولت تدبیر و امید افزود: البته روال ما در حدود 6 ماه گذشته این بود که مسائل 
مهم را روزهای چهارشنبه در جلسات هیات دولت طرح می کردم و صدا و سیما هم در 
بعضی موارد ما را در انتشار این سخنان یاری می کند و در بعضی موارد هم احتمالا چون 
از سخنان راضی نبودند یاری نمی کرد. به هر حال صدا و سیما است و ما باید در این 

دوسال باقی مانده با آن ها بسازیم.
آمریکا با خروج از برجام خطا و اشتباه بزرگی مرتکب شد

روحانی در پاسخ به سوال خبرنگار شبکه خبر درباره چشم انداز ارتباط ایران با سه 
کشور اروپایی با توجه به تبعیت آنها از آمریکا پس از خروج  این کشور از برجام خاطرنشان 
کرد: در موضوع توافق هسته ای دولت آمریکا به دلیل فشار افراطیون داخلی، رژیم 
صهیونیسیتی و عربستان، که به اعتراف خودشان تمام تلاششان را برای خروج آمریکا از 

توافق به کار بستند، دچار خطای بزرگی شد و از آن خارج شد.
وی با اشاره به عکس العمل ایران گفت: جمهوری اسلامی ایران اما در پاسخ کار 
هوشمندانه ای انجام داد و بلافاصله از برجام خارج نشد، چرا که طرح آمریکا این بود 
که در صورت خروج ایران، با طرح مسئله در شورای امنیت سازمان ملل متحد، تحریم 
های بین المللی علیه ایران تصویب کنند و از این طریق بار تجریم علیه ایران را بر عهده 
جهان بگذارند. در حالی که این امر محقق نشد و امروز به جز دو سه کشور کوچک هیچ 

کشوری نیست که کار آمریکا را تایید کند و پشتیبان آن ها باشد.
رئیس شورای عالی امنیت ملی خاطر نشان کرد: طی توافقی با پنج کشور باقی مانده 
در برجام بنا شد که آن ها خروج آمریکا از این توافق را به نحوی جبران کنند. در این 
میان روابط ما با چین و روسیه خوب است و آنها تلاش های خوبی کردند، اما سه کشور 
اروپایی را هرچند من موافق نیستم که از آمریکا پیروی کرده اند، اما متاسفانه پای تعهد 

خودشان نایستادند و نتوانستند به قول هایی که دادند عمل کنند.
روحانی با بیان اینکه  اقدامات ایران بر مبنای اتکا به ملت ایران و در قدم بعد کاهش 
تعهدات برجامی بود، گفت: در این مسیر از اردیبهشت سال 98 کاهش تعهدات را آغاز 
کردیم و هر دو ماه گام جدید را اعلام کردیم. در مرحله اول کاهش تعهدات را در زمینه 
غنی سازی انجام دادیم و از مرز 300 کیلو عبور کردیم. همچنین در زمینه آب سنگین 

هم موضع خود را اعلام کردیم و طبق برنامه پیش رفته ایم.
رئیس جمهور افزود: مرحله دوم که مربوط به بحث غنی سازی بود را انجام دادیم و 
امروز به حدود 4.5 درصد رسیده ایم. همچنین در گام سوم اعلام کردیم در تحقیق 
و توسعه زمانبندیهای برجامی را رعایت نخواهیم کرد و امروز دستگاه آی آر 6 ما کار 
می کند و هم آی آر 4 و 3 هم کار می کنند و به زودی آی آر 9 و 7 ما هم شروع به فعالیت 

می کند.
روحانی تاکید کرد: به نظر من  گام سوم تحول بسیار بزرگی بود که ایران آغاز کرده 
است. اگر آنها در این فرصت به تعهداتشان برگردند ما هم می توانیم به تعهداتمان 

برگردیم و اگر آنها این مسیر را ادامه دهند، ما هم گام ها ی خود را ادامه خواهیم داد.
جداکردن بودجه و نفت جراحی دقیقی می خواهد

رئیس جمهوری در پاسخ به پرسش خبرنگار روزنامه قدس مبنی بر جراحی اقتصادی 
در بودجه سال 99 و جلوگیری از فرار مالیاتی اظهار داشت: مساله بودجه هم در سال 
98 مهم است که این چند ماهه را چگونه عبور کنیم و هم در بودجه سال آینده. همه 
شاخص ها که بیان کردم مثبت است ولی در بودجه مشکلاتی داریم که باید منابع ارقام 

بودجه تامین شود.
روحانی ادامه داد: در بخش عمرانی وضعیت بهتری داریم. بیش از 30 هزار میلیارد 
تومان در بخش عمرانی پرداخت شده و تا به امروز هم حقوق و هم یارانه ها همچنین 
پول اوراقی که منتشر شده اند نیز به موقع پرداخت شده است و این مساله برای آرامش 

و اعتماد مردم مهم است.  
وی با بیان اینکه بودجه جاری در سال 99 را باید از درآمد نفتی جدا کرد، تصریح کرد: 
بودجه و نفت دوقلو هستند اما جدا کردن آنها نیازمند جراحی دقیقی است که آغازش 
سخت است. کشوری که تکیه اش بر نفت بوده، وقتی می خواهد از دیگر بر نفت تکیه 
نکند باید به اوراق، عوارض و مالیات تکیه کند در ابتدا مشکلاتی ایجاد می شود. ما باید 
در خصوصی سازی و واگذاری سهام، حرکت صحیح، با دقت و حساب شده ای داشته 

باشیم.  
رئیس شورای عالی هماهنگی اقتصادی قوا افزود: هم فرار مالیاتی است، هم پایه 
مالیاتی را گسترش یابد و هم معافیت های مالیاتی باید کم شود. صادرات و تولید برای ما 

مهم است. اگر صادرات افزایش یابد، درآمد ارزی ما مثبت می شود.
روحانی با تاکید بر اینکه برنامه ریزی ها بر این مبنا است که سال 99 تکیه بر نفت 
نداشته باشیم، خاطرنشان کرد: در این زمینه هم دولت و هم ستاد اقتصادی دولت در 
حال بحث و انجام اقداماتی است. در شورای هماهنگی سه قوه نیز این موضوع را در 
دستورکار گذاشته شده و تصمیماتی اتخاذ شده است و در صورت نیاز، تصمیمات لازم 
گرفته می شود. تا زمان تقدیم بودجه سعی می کنیم تلاش ها را به نتیجه برسانیم تا در 

بودجه منعکس شود.
 همیشه درپی روابط خوب با همسایگان بوده ایم

اهداف  الجزیره عربی، درباره  به سوال خبرنگار شبکه  پاسخ  رئیس جمهوری در 
و جزئیات سفر عمران خان نخست وزیر پاکستان به ایران گفت: یکی از اهداف سفر 
نخست وزیر پاکستان گفت و گوی دو جانبه درباره مسائل منطقه بود و به دلیل اینکه روز 
سه شنبه عازم عربستان است؛ می خواست نکات مورد نظر ایران را بشنود. خوشبختانه 
وی دیروز خدمت مقام معظم رهبری هم رسیدند و نکاتی را که مربوط به کل نظام بود 

مطرح کردند و سوال نخست وزیر پاکستان را پاسخ دادند.
وی با اشاره به اینکه حل مسائل منطقه ای برای ایران و نخست وزیر پاکستان مهم 
است؛ گفت: برای حل مسائل منطقه ای از جمله روابط  ایران و عربستان، موضوع یمن 
موضوع مهمی است که اگر در این زمینه آتش بس ایجاد و در نهایت به پایان جنگ 

منتهی شود؛ یکی از گره های منطقه و از جمله در روابط ایران و عربستان باز می شود.
روحانی با تاکید بر اینکه هرگز نخواستیم با همسایگان خود روابط بدی داشته باشیم 
و همیشه دنبال روابط خوب بوده ایم، تصریح کرد: ایران در سازمان ملل طرح بسیار 
مهمی را به نام طرح یا ائتلاف امید و طرح صلح امید ارائه کرد؛ این طرح امروز برای 
هشت کشور منطقه ارسال شده است و با سازمان ملل هم در حال گفت وگو هستیم 
و امیدواریم این طرح بتواند برخی از مشکلات و مسائل منطقه را با چارچوبی که ایران 

مطرح می کند حل شود.  
رئیس جمهوری با اشاره به اینکه ایران معتقد است مسائل منطقه باید توسط خود 
کشورهای منطقه حل شود، ادامه داد: برخی معتقدند که دیگران باید در منطقه حضور 
داشته مشکلات را حل کنند. امیدواریم سخن ما دارای گوش شنوایی در منطقه باشد 
و به نتیجه برسیم. البته به جز پاکستان کشورهای دیگری هم در این زمینه تلاش کرده 

و می کنند از جمله عراق.
مشکلی برای حل اختلافات با عربستان نداریم

رئیس جمهوری اظهار داشت: ما مشکلی با حل مسائل منطقه از جمله عربستان از 
طریق گفت و گو نداریم اما آهدف قرار گرفتن کشتی ما در دریای سرخ مشکلاتی را فعلا 
به وجود آورده است که امیدوارم تحقیقات ما به زودی به نتیجه نهایی برسد. آنچه مسلم 
است یک رژیمی با کمک برخی از کشورها این کار را انجام داده است و حالا چگونه بوده 

و کی بوده در حال بررسی است و ما بررسی ها را نهایی خواهیم کرد.  
روحانی در پاسخ به بخش دوم سوال خبرنگار الجزیره درباره روابط ایران و امارات هم 
گفت: میان ایران و امارات در ماه های اخیر ارتباطاتی وجود دارد و برخی مقامات ایرانی 
به امارات رفته و برخی مقام های این کشور هم به ایران سفر کرده اند و روابط تهران و 

امارات در ماه های اخیر بهتر از گذشته بوده و روند به سمت و سوی بهبود روابط است.
افتخار می کنم برای ملتم قربانی شوم

روحانی با اشاره به سفر اخیر خود به سازمان ملل گفت:  در سفر سازمان ملل دو پیام 
رسا به جهان دادیم ایران دنبال صلح در منطقه است و دنبال ناامنی و آشوب نیست این 
پیام در دنیا پذیرفته شد و دیگر اینکه گفتیم ما از مذاکره نمی ترسیم و آماده هستیم 
و حتی آمده بودیم که در نیویورک نشست اجلاس سران تشکیل شود به شرط اینکه 
اجلاس 1+5 باشد نه برنامه تبلیغاتی برای ترامپ. اعلام می کنم آماده هستم در هر 
جلسه ای که منافع ملت را تامین می کند حضور یابم. آماده هستم ایستادگی داشته 
باشم و افتخار می کنم برای ملتم قربانی شوم و البته در این راه قربانی شدن برای هر 

کسی افتخار است.
 مبارزه با فساد به صورت هیجانی و تبلیغاتی، ما را به هدف نمی رساند

خبرنگار خبرگزاری فارس نفر بعدی بود که از رئیس جمهوری پرسید: بعد از افشای 
حقوق های نجومی در بهار سال 95، رهبر انقلاب بارها در مورد لزوم رسیدگی به این 
موضوع تاکید کردند و نتیجه این فرمایشات، تصویب ماده 29 برنامه ششم توسعه بود که 

در آن دولت مکلف به راه اندازی سامانه ای برای انتشار عمومی حقوق و مزایای مدیران 
تا پایان سال 96 شد اما متاسفانه دولت، تاکنون با بهانه های مختلف از اجرای این قانون 
سرباز زده است، سئوال این است که چطور ممکن است مجری قانون از اجرای قانون، 

آن هم قانون مرتبط با یک سند بالادستی یعنی برنامه توسعه سرباز زند؟
رئیس جمهوری در پاسخ گفت: اصل موضوع مهم است. البته شما مقدمه ای چیدید 
که آن مقدمه بحث فراوانی دارد و آن بحث حقوق های نجومی است. اصل شعار، البته 
حقوق های غیرعادلانه درست است اما حقوق های نجومی شعار نادرستی بود. کاری 
ندارم آنها شعارهای انتخاباتی بودند. ما از آنها عبور کردیم. کل پولی که می گفتند اضافه 
یا کم، 300 میلیارد ریال بیشتر نبود در کل که اینها پرداخت  و از افراد گرفته شد. بنابر 

این این کار شروع شد.
وی ادامه داد: در زمینه حقوق غیرعادلانه هم، آغازگر دولت بود. ما در دولت این بحث 
را مطرح کردیم. ما آئین نامه را دردولت تصویب کردیم. بعد از اینکه در دولت اقدام 
کردیم، بعضی ها افتادند به تبلیغات و مسائلی که مطرح شد ولی کل این حرف شما 

یعنی مسئله شفافیت، مسئله مهمی است.
وی گفت: مبارزه با فساد یک کار بسیار لازم و ضروری است اما اعتقاد ما این است که 
مبارزه با فساد به صورت موردی، هیجانی و تبلیغاتی، ما را به هدف نمی رساند. ما باید با 
فساد به صورت جامع، اصولی و ریشه ای مبارزه کنیم و باید ریشه فساد را از بین ببریم. 
یک فاسد را شما ممکن است اعدام کنید بگیرید و محاکمه کنید. آنچه مهم است باید 
اصل فساد از بین برود و راه حل آن همین سه لایحه ای است که تقدیم مجلس کردیم. 
این می تواند کمک بسیار بزرگی برای مبارزه با فساد باشد. در رابطه با سامانه ها هم، 
ما قرارمان در دولت این بوده که اعلام شود و به زودی این کار انجام می گیرد. البته هر 
سه قوه باید با هم این کار را انجام دهند و امیدواریم دو قوای دیگر هم برای اجرای آن 

آماده شوند.
 دولت مجری و شورای نگهبان نظارت کننده انتخابات است 

وی با بیان اینکه آنچه مورد نظر ماست و در انتخابات اسفند مهم است شکست دیگر 
برای آمریکا است، اظهار داشت: اگر  در انتخابات اسفند، حضور پررنگ مردم، نشاط 
مردم و رقابت آزادتر و بهتر را داشته باشیم، آن انتخابات شکست جدیدی برای آمریکا و 
دشمنان ماست و ملت ما را در دنیا قوی تر نشان می دهند. علیرغم تعبیر و تفسیر برخی 
از سخنان من، سخن من این نبود که برخی نهادها درست عمل نمی کنند. همه نهادها 

برای ما مهم است و امیدواریم آن براساس قانون عمل کنند.  
رئیس شورای عالی امنیت ملی با بیان اینکه اگر لایحه شفافیت نهایی شود آنگاه 
رای شورای نگهبان هم مشخص می شود و معلوم می شود چرا به فلان طرح و لایحه 
رای داده یا نداده است، تصریح کرد: خواست ما حضور بیشتر مردم و رقابت بهتر در 
انتخابات است. همه گروه ها و جریان هایی که قانون را قبول دارند، عزت نظام و کشور را 

می خواهند، با هر فکر و سلیقه ای که هستند باید در انتخابات شرکت کنند.  
روحانی افزود: شورای نگهبان دخالت کننده و قضاوت کننده انتخابات نیست بلکه 
براساس قانون، نظارت کننده است. ما امیدواریم شورای نگهبان این نظارت را به شکل 
خوب انجام دهد. دولت مجری انتخابات است و امیدواریم هیات های اجرایی کار خود 

را درست انجام دهد.  
وی با اشاره به ارتباطات دولت و شورای نگهبان خاطرنشان کرد: رابط ما با شورای 
نگهبان، وزیر کشور و گاهی معاون اول من است. وزیر کشور به صورت مرتب در تماس با 
شورای نگهبان است. معاون اول و برخی وزرا هم در ارتباط هستند. خواست ما انتخابات 

پرشور و رقابتی است.
شیوه دولت ترکیه در حمله به شمال سوریه نمی پذیریم

رئیس جمهوری در پاسخ به سوال خبرنگار خبرگزاری روسیه درباره تاثیر حمله ترکیه 
به سوریه به روند صلح آستانه و تدابیر ایران برای جلوگیری از ادامه روند کنونی در شمال 
سوریه، گفت: ما با حادثه ای در شمال سوریه مواجه هستیم که حادثه خوشایندی 
نیست نه برای منطقه، مردم کرد و دولت سوریه و نه برای ما همه، بلکه باید تلاش کنیم 

روند آستانه حفظ شود.
روحانی افزود: روند آستانه بهترین راه حلی بوده است که تاکنون برای سوریه قدم های 
بسیار مهمی برداشته است بنابراین تلاش کنیم این روند آسیب نبیند و سه کشوری که 

عمدتا مسئولیت این روند را بر عهده دارند بتوانند کار خودشان را انجام بدهند.
وی اظهار داشت: ترکیه نگرانی هایی نسبت به شمال سوریه دارد اصل نگرانی را ما 
می پذیریم هر کشوری ممکن است نگرانی امنیتی داشته باشد ما در اصل این هدف 
مشکلی با ترکیه نداریم. ترکیه دولت دوست ما است اما شیوه ای که انتخاب کردند را 
نمی پذیریم شیوه خوبی نیست شیوه های بهتری وجود دارد و من این موضوع را در 
آنکارا و در حتی در مصاحبه مطبوعاتی با حضور رییس جمهوری ترکیه به صراحت اعلام 

کردم.
رئیس جمهوری خاطر نشان کرد: راه حل امنیت ترکیه و نگرانی هایش نسبت به 
شمال سوریه برای اینکه رفع بشود حضور ارتش سوریه در شمال کشورشان است و همه 
باید کمک کنیم ارتش سوریه مستقر شود اما شیوه ای که الان ترکیه انتخاب کرده است 

ورود به خاک سوریه است.
باید زمان مسکن دار شدن مردم را کوتاه تر کنیم 

روحانی در پاسخ به سوال خبرنگار روزنامه کار و کارگر در مورد اقدامات دولت در ساخت 
مسکن برای اقشار کم درآمد گفت: مسئله مسکن، برای مردم مسئله ای مهم است. 
تمام تلاش ما در دولت باید این باشد که این انتظار را کوتاه کنیم. در ایران هر فردی که 
تشکیل خانواده می دهد به دنبال تهیه مسکنی برای خود است، که گاهی تا 10 سال 
گاهی 20 سال و حتی تا پایان عمر برای تهیه مسکن باید صبر کند. در حالی که وظیفه 
ما این است که باید این زمان را کوتاه کنیم تا افراد بتوانند در فاصله کوتاهی به حداقل 

ممکن برسد.
کشور حمله کننده نفتکش ایرانی منتظر عواقب آن باشد

رئیس جمهور در پاسخ به سوال خبرنگار اسپوتنیک روسیه درباره تجاوز به نفتکش 
ایران و امنیت کشتی رانی تصریح کرد: صبح جمعه در دریای سرخ شاهد آن بودیم 
که یک نفتکش ما مورد تعرض قرار گرفت. البته اول به ما اعلام کردند که دچار مشکل 
شده و بعد مورد حمله قرار گرفته است. سپس معلوم شد که این حمله از بیرون انجام 
شده و چند راکت به کشتی ما اصابت کرد. چند راکت و موشک پرتاب شد که دو راکت 
به نفتکش ما اصابت کرد.   وی با بیان اینکه آن نفتکش دارای دوربین بوده و تصایر 
حمله ثبت شده است، خاطرنشان کرد: از این تصاویر معلوم است که راکت ها از بیرون 
پرتاب شده و از چه زاویه ای اصابت شده است. قطعات برخی از این موشک ها در داخل 

کشتی وجود دارد و فیلم های آن برای ما ارسال شده و ما آن را دیده ایم.  
رئیس شورای عالی امنیت ملی با بیان اینکه کار شرورانه و غلطی در منطقه انجام شده 
است، ابراز داشت: آن اقدام، کار یک فرد یا یک گروه نبود. حتما کار تروریستی بوده 
است. حتما دولتی این کار را صورت داده است. ما در حال بررسی هستیم. هر کشوری 

که این کار را انجام داده، باید منتظر عواقب آنها باشد.  
بدانند ناامنی در منطقه فشار علیه ایران نیست

روحانی درباره امنیت کشتی رانی بیان کرد: برخی نفتکش ها در دریای سرخ و برخی 
در دریای عمان دچار مشکل شده اند. واقعیت این است که همه کشورهای منطقه و 
جهان این را بدانند درست کردن ناامنی در منطقه به معنای فشار علیه جمهوری 
اسلامی ایران نیست بلکه فشار بر امنیت و اقتصاد جهانی است.  باید کل مساله حل 
و فصل شود. ما در زمینه امنیت کشتی هایمان اقداماتی را انجام دادیم و اقداماتی هم 

انجام خواهیم داد.
به باد رفتن ارز 4200 تومانی حرف کاملا غلطی است

در ادامه این نشست خبری، خبرنگار کیهان از رئیس جمهور پرسش خود را اینگونه 
مطرح کرد درمجموع 18 هزار دلار ذخایر ارزی کشور در قالب ارز 4200 تومانی به باد 
رفت مسئولیت آن با چه کسی است؟ حجت الاسلام روحانی پاسخ داد: این چون سوال 
شایعی در برخی روزنامه ها است به اختصار پاسخ می دهم و بانک مرکزی هم پاسخ 

مفصل می دهد.
وی با بیان اینکه چیزی به باد نرفته است، افزود: 18هزار میلیارد به باد نرفته بلکه 18 
هزار میلیارد ثبت سفارش کردند؛ همانطور که امسال هم 19 هزار میلیارد ثبت سفارش 
کردند پس باید بگوییم 19 هزار میلیاردتومان به باد ر فته است؟ ثبت سفارش کردند و 
گفتند ارز را برای وارد کردن این جنس می خواهیم حالا باید بررسی شود آیا کسی پول 

را که گرفته، جنس را وارد کرده یا نکرده و قوه قضاییه هم موضوع را بررسی می کند.
رئیس دولت دوازدهم خاطرنشان کرد: این که می گویند به باد رفته حرف کاملا غلطی 
است، رفتند خرید کردند جنس را به مردم دادند؛ در نیمه نخست امسال 19 هزار 

میلیارد ارز پرداخت کردیم.  
طبق اصل 113 رئیس جمهور مسئول اجرای قانون است 

حجت الاسلام روحانی با اشاره به اینکه قدم های خوبی در زمینه حقوق زنان، اقلیت 
ها و ایجاد فضای مناسب و باز برای گفت و گو در دانشگاه ها  و جامعه به وجود آمده 
است، گفت: با این تلاش ها اما با مشکلاتی هم مواجه هستیم شما به برخی از پرونده 
هایی که در قوه قضائیه مطرح شده است اشاره کردید من فکر می کنم اشکال کار از 
اینجا شروع می شود رئیس جمهور طبق اصل 113 قانون اساسی چون مسئول اجرای 
قانون اساسی است باید به صورت مداوم به قانون حساس باشد که کجا نقض شده، کجا 

متوقف شده و کجا فراموش شده است.
وی اد امه داد:وقتی من در سخنرانی ها بعضی از اصل ها را مطرح می کنم برخی 
عصبانی می شوند گویا من از قانون اساسی  آسمان هفتم حرف می زنم. موضوعاتی 
مانند همه پرسی در همین قانون اساسی آمده که اگر بد است آن را حذف کنیم و اگر 

خوب است چرا نگران و ناراحت هستید؟
رئیس جمهوری با تاکید بر اینکه معتقدم برای ثبات و پایداری نظام بهترین راه همان 

است که قانون اساسی پیش بینی کرده؛ گفت: از جمله این پیش بینی ها موضوع همه 
پرسی در مسائل مهم اجتماعی، اقتصادی، فرهنگی و سیاسی است.  

شورای نگهبان اصل 113 قانون اساسی را به گونه ای تفسیر کرده است که تقریباً 
این اصل را بی اثر کرده است یعنی با تفسیر شورای نگهبان گویی اصلًا اصل 113 ای 
نداریم. بنده به عنوان رئیس جمهور وقتی به مجلس تذکر می دهم؛ رئیس مجلس به 
من تذکر می دهد که طبق تفسیر شورای نگهبان این چنین است، به رئیس قوه قضائیه 

تذکر می دهم طبق تفسیر شورای نگهبان فلان...
وی با تاکید بر اینکه به نظر من اصل 113 قانون اساسی، اصل بسیار مهمی است؛ 
خاطرنشان کرد: مردم به رئیس جمهور رای نمی دهند که رئیس دستگاه اجرایی باشد. 
در همان اصلی که گفته رئیس دستگاه اجرایی، رئیس جمهور است؛ در همان اصل هم 
گفته مسئول اجرای قانون اساسی است و مردم رای دادند به اینکه رئیس جمهور مسئول 

اجرایی قانون اساسی است.
حجت الاسلام گفت: اگر هم می خواهیم آن را به گونه دیگری تفسیر کنیم؛ بگذاریم 

برای رئیس جمهور بعدی و از قبل هم به مردم بگوییم رئیس جمهوری که انتخاب 
میکنید فقط مسئول دستگاه اجرایی است در قانون اساسی هیچ دخالتی ندارد. 

تفسیری که شورای نگهبان می کند این است که هر جایی که یک مسئول مستقیم 
ندارد؛ مثل اموال بلاصاحب جایی که هیچ مسئولی ندارد رئیس جمهور وارد شود؛ مگر 

می شود چنین چیزی؟ هر چیزی مسئولی دارد  و این اصل برای چه وضع 
شده است؟  

رئیس جمهوری افزود: اگر اصل 113 اجرا شود برخی از اشکالاتی که شما مطرح 
می کنید برطرف می شود اما در هر دو نمونه که اشاره کردید کارهای بسیار بزرگی از 
سوی وزارت اطلاعات انجام شده که از افتخارات نظام جمهوری اسلامی و دولت است.
 حجت الا سلام روحانی ادامه داد: وزارت اطلاعات اشتباه خود را پذیرفت و قبول کرد؛ 
وزیر اطلاعات از همان ابتدا با من مشورت کرد و گفت عده ای در دولت قبلی بنا بر دلایل 
و شواهدی دستگیر کردند که ما در عمل به این نتیجه رسیدیم که شواهد کافی نیست، 
بنابراین ایشان یکی از معاونین را برای بررسی موضوع پیشنهاد داد و من هم قبول کردم. 
در بررسی نهایی مشخص شده که دلایل کافی نبوده و عده ای از آنها از نظر ما بیگناه 
هستند و باید به اینها خسارت پرداخت شود و رقم بزرگی هم اعلام کرد و در نهایت من 

پذیرفتم و گفتم خسارت را به مردم بدهید.
وی گفت:اگر یک دستگاهی در دولت قبل اشتباهی مرتکب شده ما باید خسارت 
مردم را بدهیم و از مردم عذرخواهی کنیم. این موضوع پیش می آید و ممکن است 
قاضی و ضابط هم اشتباه کنند اما مهم این است که دولت شهامت پذیرفتن آن را داشته 
باشد ولو اشتباه دولت قبل یا اشتباه خود؛ باید اشتباه را بپذیرد و خسارت مردم را بپردازد 

و از مردم عذرخواهی کند. این کار بسیار بزرگی بوده  که اطلاعات انجام داده است.  
رئیس جمهوری درباره پرونده محیط زیستی ها هم گفت: وزارت اطلاعات گزارشی 
بسیار دقیق تهیه کرده است که من دیده و خوانده ام و امیدوارم که قوه قضاییه به این 

گزارش توجه کند.
باید مراقب باشیم نقدینگی درست هدایت شود

روحانی در پاسخ به پرسش خبرنگار روزنامه آسیا، مبنی بر اینکه آیا شما اعتقاد دارید که 
جریان نقدینگی شما را آزار می دهد یا خیر، اظهار داشت: البته خود نقدینگی چیز بدی 
نیست که زیاد یا کم شود ولی منبع آن خیلی مهم است. اگر منبع نقدینگی پایه پولی 

باشد، بسیار مضر و خطرناک است ولی اگر اینچنین نباشد خیلی خطرناک نیست.
رئیس جمهوری بیان کرد: به هرحال خود نقدینگی می تواند پتانسیل یک تخریب 
بزرگ را داشته باشد و این حرف درست است. ما باید مشوق های لازم را برای جذب این 
نقدینگی ایجاد کنیم اگر این نقدینگی در جای درست استفاده شود مشکلی نیست، 
ولی این نقدینگی رها شده و به سمت سکه، دلار یا چیزهای دیگر برود بسیار خطرناک 

است.
روحانی ادامه داد: خوشبختانه امروز بازار سرمایه، بازار پرنشاط و یکی از شاخص های 
بزرگ ما است که در این 6 ماه، بورس ما بیش از 70 درصد رشد داشته است که این 
برای مردم خیلی مهم است چرا که مردم در این بازار خیلی حضور دارند و امیدواریم 
مسئولین بورس این را به خوبی هدایت کنند. بنابر این اصل این حرف درست است که 

همه حواس ما باید جمع بوده و به فکر باشیم که نقدینگی درست هدایت شود.
 پایان جنگ یمن محتمل است 

روحانی تاکید کرد: بنابراین این شوق امروز وجود دارد آمریکا می خواهد با ما صحبت 
کند اروپا می خواهد با ما صحبت کند البته با اروپا مشکل نداریم همیشه صحبت 
می کنیم با برخی از کشورهای منطقه از جمله عربستان مشکلی برای مذاکره نداریم 

احتمال اینکه جنگ یمن رو به پایان برود از هر زمان دیگری محتمل تر است.
وی تصریح کرد: شرایط تروریسم در منطقه حاد نیست ایران به عنوان یک کشور 
سرافراز مورد قبول همه است یعنی بسیاری از رهبران دنیا به من می گفتند چطوری 
مقاومت و ایستادگی کردید این همه فشار و تحریم چطوری با تدبیر و عقلانیت مردم 
شما توانستید مقاومت کنید بله امروز شرایط عبور توفان از سر مردم هست اما آثار توفان 

هنوز باقی است ما باید دفع کنیم.
رئیس جمهوری ادامه داد: ما برای مذاکره هم با غرب و هم با کشورهای منطقه 
آمادگی داریم. اگر پایان دو ماه اقدامی را از طرف1+4مشاهده نکنیم سر موعد گام 

بعدی را برخواهیم داشت.
 حضور بانوان، اخلاق را در میادین ورزشی بهبود می دهد

خبرنگار بعدی، خبرنگار خبرگزاری برنا بود که پرسید: یکی از مطالبات بیشتر جامعه 
زنان، حضور زنان در ورزشگاه ها بود. در این زمینه هم تلاش های زیادی صورت گرفت. 
شما به وزرای ورزش، جوانان و کشور تاکید کردید که این مهم اتفاق افتد. قطعا موانعی 
هم در این مسیر بود. مشخصا بفرمایید که چه روندی طی شد تا زنان در ورزشگاه حضور 

پیدا کنند و اساسا آیا خودتان تصور می کردید که این اتفاق بیافتد یا خیر؟
رئیس جمهوری در پاسخ گفت: من حتما پیش بینی می کردم که این اتفاق می افتد. 
من از دولت یازدهم همیشه با وزیر ورزش و با وزیر کشور در این رابطه صحبت می کردم. 
چون هر دو اینها برای آماده کردن راه برای حضور زنان در ورزشگاه ها مدخلیت داشتند.
فوتبال  و  ورزش  پیشکسوتان  از  من  افطاری،  یک  در  مخصوصا  داد:  ادامه  وی 
سئوال کردم که در زمان رژیم گذشته که زن و مرد همه با هم در ورزشگاه ها بودند این 
بداخلاقی هایی که گاهی نقل می شود و جملاتی به زبان ها می آید که خیلی با مسائل 
اخلاقی سازگار نیست، آیا آن وقت هم بود. این پیشکسوت ها گفتند نه. چون خانم ها 
در آن زمان در جمع مردها بودند، مردها هم مراعات می کردند. از این بابت من خیلی 

خوشحال شدم.
روحانی گفت: این موضوع را در دولت مطرح کردم. گفتم پس حضور زن ها بر خلاف 
آنچه برخی می گویند به اخلاق لطمه نمیزند، اتفاقا اخلاق واقعی را در ورزشگاه های ما 
و در میادین ورزشی ما بهتر مستقر می کند. البته خانم های ما بیش از همه دنبال یک 

زندگی توام با عفت و اخلاق و فرزانگی هستند و خوب این آزمایش شد.
رئیس جمهوری ادامه داد: ما هر وقت که می گفتیم اینکار انجام شود، نیروی انتظامی 
مشکل داشت و مشکلاتی را مطرح می کرد. برخی ممکن بود درست باشد و برخی 
هم در کشور ما نگران بودند. نمی گویم جناح خاص یا گروه خاص، یک عده ای هم 
بودند که نگران حضور بانوان در ورزشگاه ها بودند. می گفتند خانم ها بروند ورزشگاه، 
چه پیش می آید. به نظر من، به حمدالله، این کار با موفقیت انجام شد. امیدوارم این 

روند ادامه پیدا کند.
رئیس دولت دوازدهم اضافه کرد:  ادامه این روند، اولا به عهده خود خانم هاست که در 
ورزشگاه ها شرکت کنند. همچنین به عهده مسئولین ورزشی و نیروهای امنیتی است. 

امیدواریم روز به روز آزادی مردم در مسائل اجتماعی بیش از گذشته افزایش یابد.
کاهش قیمت حامل های انرژی هنوز نهایی نشده است 

وی در پاسخ به سوال خبرنگار عصر اقتصاد مبنی بر اینکه دولت چه برنامه ای دارد 
که قیمت حاصل از کاهش یارانه حامل های انرژی منجر به شوک اقتصادی نشود و 
این منابع صرف چه کاری می شود، ابراز داشت: این تصمیم هنوز صد درصد نهایی 
نشده است. هدف ما این است که خانواده هایی که بیشتر تحت فشارند که حدود 18 
میلیون خانوار هستند، که مشخص هم شده اند، این پول و افزایش درآمدها به آن 18 
میلیون خانوار برسد.   رئیس دولت دوازدهم ادامه داد: این پول نه به صورت نقدی بلکه 
به صورت اعتباری به آن خانوارها داده شود که بتوانند کالاهای مورد نیازشان را تامین 
کنند. با توجه به فاصله ای که با اجرای این مسئله وجود دارد، جزییات آن و برنامه ما به 

اطلاع داده می شود.
پیشنهاد مبادله زندانیان هنوز هم روی میز است 

روحانی در پاسخ به سوال لس انجلس تایمز، درباره مسئله مبادله زندانیان ایرانی در 
آمریکا با آمریکایی ها در ایران، گفت: همواره بحث این مبادلات مطرح بوده است و 
در دولت قبل از ترامپ این مسائل بیشتر مطرح بود و یکبار هم به توافقی منجر شد و 

زندانیانی مبادله شدند.
وی افزود: در دوران ترامپ هم یکبار این مذاکره شروع شد که به نتیجه نرسید. بار دوم 
هم آمادگی وجود داشت اما به دلیل پیش شرط های غیرقابل قبولی که آمریکا تعیین 

کرد، انجام نشد. البته هنوز هم این مسئله به عنوان یک پیشنهاد روی میز است.
رئیس جمهوری ادامه داد: زندانیان آمریکا در ایران عمدتا به دلیل مسائل امنیتی 
در زندان هستند، اما ایرانیانی که در آمریکا زندان شده اند، معمولا اتهامشان دور زدن 
تحریم هاست، که به نظر ما نه تنها جرم نیست که اقدام بسیار مثبتی هم است. چرا که 

تحریم های آمریکا غیرقانونی، ظالمانه و خلاف توافق های بین المللی است.
رئیس جمهور در ادامه با تاکید بر این که دولت ایران قصد مداخله در روند قضایی 
کشورهای ایران و آمریکا را ندارد، خاطرنشان کرد: اما از این بعد که این اقدامات یک کار 

انسانی است، اگر شرایطش فراهم باشد، ما آمادگی انجام آن را داریم

دکتر روحانی در نشست خبری با خبرنگاران داخلی و بین المللی:

با استقامت از طوفان توطئه ها عبور کردیم 
آماده ام برای منافع ملت در هر جلسه ای حضور یابم



مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم  خبرداد

اعزام روزانه 50 دستگاه اتوبوس از قم به 
پايانه های مرزی 

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم گفت: اعزام روزانه 
50 دستگاه اتوبوس از قم به پایانه های مرزی تا روزهای منتهی به اربعین 
ادامه دارد.  رضا پوریافر از تشکیل ستاد خدمات رسانی به زائران خبر داد و 
اظهار داشت: با توجه به واقع شدن شهر قم در مسیر زائران کربلا معلا سازمان 
پایانه های مسافربری شهرداری قم جهت ارائه خدمات به مسافران و زائران در 
ایام اربعین حسینی آمادگی کامل داشته و به صورت 24 ساعته پاسخگویی 
مراجعین است. وی ستاد خدمات رسانی به زائران را متشکل از نماینده کل 
حمل ونقل استان، مدیران انجمن صنفی رانندگان و شرکت های حمل ونقلی 
ستاد  این  در  نیز  علمیه  حوزه  نماینده  و  پایانه  پلیس  افزود:  و  دانست 
حضورداشته و تصمیمات لازم جهت مدیریت مسافران و رفع نیازهای مسافران 
و زائران گرفته می شود. مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری 
قم به تشریح اقدامات انجام شده به مناسبت اربعین پرداخت و تصریح کرد: 
کلیه پایانه ها و پارک سوارها سیاه پوش شده و نماهنگ اربعین در فضای پایانه 
مرکزی پخش می شود و گشت بازرسی سازمان با رانندگان متخلف برخورد 
از پاسخگویی 24  اتوبوس ها بررسی می شود. وی  کرده و صورت وضعیت 
ساعته به زائران خبر داد و گفت: حتی در ایام تعطیل نیز زائران می توانند برای 
تهیه بلیت و آگاهی از ساعت حرکت اتوبوس ها با پایانه مرکزی تماس گرفته و 
پاسخ موردنظر خود را دریافت کنند همچنین برنامه های فرهنگی ویژه ای نیز 
در موکب پایانه مرکزی تدارک دیده شده است. پوریافر از برپایی نماز جماعت 
و ساماندهی نمازخانه های پایانه ها و پارک سوارها خبر داد و ادامه داد: برنامه 
عزاداری بعد از نماز ظهر و عصر در پایانه مرکزی برپا بوده و بسته های فرهنگی 
شامل بروشور، کتاب فضائل زیارت اربعین، نقشه راهنمای مسیر و لوح های 
فشرده مذهبی بین زائران و مسافران توزیع می شود. وی بخش های موکب 
سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم واقع در پایانه مرکزی را اعلام و 
خاطرنشان کرد: ایستگاه صلواتی، ایستگاه فرهنگی، بخش واکس، محل 
ویژه شارژ موبایل، راهنمای زائر و محل استراحت بخش های موکب پایانه 
مرکزی بوده و مبلغین حوزه علمیه نیز در بخش فرهنگی آماده پاسخگویی 
به سؤالات شرعی زائران هستند. مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری 
شهرداری قم بیان کرد: آب شیرین موردنیاز زائران در پایانه ها و پارک سوارها 
تأمین شده و روزانه بالغ بر 2 هزار و 500 پرس غذای گرم نیز بین مسافران 
توزیع می شود. وی تأمین امنیت پایانه ها را موردبررسی قرارداد و تأکید کرد: 
امنیت پایانه ها و پارک سوارها با گشت زنی 24 ساعت پلیس پایانه و نیروی 
انتظامی تأمین شده و مسافران و زائران مشکلی را گزارش نکرده اند. پوریا فر 
ادامه داد: تا روزهای منتهی به اربعین اعزام مسافران به پایانه های مرزی ادامه 
داشته و روزانه 50 دستگاه اتوبوس آماده انتقال مسافران و زائران به پایانه های 

مرزی است.
 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم  خبرداد

انتخاب پيمانکار تقاطع كيوانفر با خيابان 
امام خمينی)ره(

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم با اشاره به اینکه بحث برگزاری مناقصات 
تقاطع کیوانفر با خیابان امام خمینی)ره( انجام شده است، اظهار داشت: 
برآورد ساخت این پروژه چیزی حدود 30 میلیارد تومان هزینۀ  احداث پروژه 
است و برآورد هزینۀ تملک و معارضات آن نیز تا الآن حدود 30 میلیارد تومان 
است. علیرضا قاری قرآن بابیان اینکه پروژه بعد از رفت و شدهایی که از نظر 
کارشناسی و توجیهات فنی و نیازهای منطقه ای داشت، خوشبختانه مسائل 
خود را طی کرد و ما برای تقاطع 30 متری کیوانفر با خیابان امام خمینی)ره( 
اتخاذ پیمانکار کردیم،  افزود: این پروژه قالب زمان بندی یک و نیم ساله دارد 
و علاوه بر تقاطع کیوانفر و امام، امتداد زیرگذر تا محور زینبیه هم وجود دارد 
که یک پروژه شبیه به زیرگذر محمودنژاد و بسیج خواهد بود. معاون فنی و 
عمرانی شهرداری قم تصریح کرد: اجرای این پروژه به صورت روباز در بودجه 
سال جاری پیش بینی شده بود که مسائل طراحی آن انجام شد و خوشبختانه 
اخیرا پیمانکار آن انتخاب شد و ما طی یکی دو هفته آینده تحویل زمین را 
خواهیم داشت و بعد عملیات اجرایی و در سال 99 به بهره برداری خواهد 
رسید. وی با تأکید بر اینکه تقاطع کیوانفر و امام خمینی)ره( از پروژه هایی 
است که در سند بالادستی حمل و نقل و ترافیک به عنوان تقاطع غیرهم سطح 
دیده شده،  خاطرنشان کرد: به جهت اهمیت محور امام خمینی)ره( و ورودی 
به سمت حرم مطهر، یکی از پروژه هایی است که ساماندهی این محور بحث 
امتداد ترافیک تا حرم مطهر را حل می کند. معاون فنی و عمرانی شهرداری 
قم افزود :ظاهراً مشکل اجرای این پروژه رفع شده و قرار است تا هفته آینده 
کلنگ احداث آن زمین بخورد. مجید اخوان رئیس کمیسیون برنامه و بودجه 
شورای اسلامی شهر قم  نیزبا بیان اینکه پیمانکار تقاطع خیابان کیوانفر و 
خیابان امام خمینی)ره(  انتخاب شده است،  گفت: تجهیز کارگاه به زودی 
انجام خواهد شد که حدود 40 میلیارد تومان اجرای پروژه و حدود 60 میلیارد 

تومان تملک آن هزینه دارد.

مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری قم :

كمتر از 30 درصد سرويس های مدارس 
از تاكسی ها هستند

مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم گفت: 
هرسال 20 تا 30 درصد سرویس های مدارس تاکسی ها هستند.

مرتضی عزتی با اذعان به اینکه سازمان تاکسیرانی از محل سرویس مدارس 
درآمدی ندارد، اظهار کرد: کلیه مبلغ دریافت شده از اولیا برای راننده، برای 
شرکت حمل و نقل و آموزش و پرورش است؛ رقم تعیین شده برای دریافت 
برچسب و کارت سرویس هم برای یکسال رقم ناچیزی هست که برای یکسال 
تعیین شده است. مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری 
قم با تاکید بر اینکه هرسال 20 تا 30 درصد سرویس های مدارس تاکسی ها 
خودروهای  توسط  مدارس  سرویس های  خدمات  اکثر  افزود:  هستند، 
شخصی تاییدصلاحیت شده ارائه می شود چراکه اگر بخواهیم اکثر سرویس 
ها را از تاکسی ها قرار دهیم در ساعات پیک صبح و ظهر در خدمات رسانی به 
شهروندان دچار مشکل می شویم. عزتی در خصوص اجباری بودن خدمات 
سرویس برای تاکسی داران، تصریح کرد: تاکسی داران قراردادی با شرکت 
حمل و نقل سازمان تاکسیرانی دارند که اگر تاکسیرانی برای سرویس دهی 
تاکسی نیاز داشت و ابلاغ کرد باید این خدمات ابلاغ شود که در آیین نامه هم 
این مساله عنوان شده است. وی اضافه کرد: شرکت تعاونی سازمان پیامکی 
به تاکسی داران داده که وقتی شما از مزایای بیمه استفاده می کنید در این 
شرایط که شهروندان نیازمند خدمات هستند باید خدمات لازم به شهروندان 
ارائه شود و بحث قطع بیمه نداریم ولی اگر تاکسی داران ابلاغیه های سازمان 
را اجرا نکنند مطابق مقررات انضباطی با آنها برخورد خواهد شد. مدیرعامل 
اینکه  بر  تاکید  با  قم  شهرداری  تاکسیرانی  بر  نظارت  و  مدیریت  سازمان 
ساماندهی سرویس های مدارس برای این است که هرکسی برای خود قیمت 
تعیین نکند، افزود: این ساماندهی بستر کنترل و نظارت را فراهم می کند و 
آموزش و پرورش به تمام مدارس ابلاغ کرده که اگر اولیایی سرویس نیاز داشت 
باید ثبت نام کرده و به سازمان اعلام شود و به خودی خود سازمان نمی تواند 

سرویس بر اساس درخواست اولیا بدون تایید مدیر تعیین کند.
  

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم :

زيست بوم فعاليت سگ های ولگرد 
در قم مشخص شود

 مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم گفت: در کنار احترام 
به حق حیات حیوانات ناقل بیماری و سگ های ولگرد باید حدود فعالیت و 
زیست بوم این حیوانات در مجموعه مدیریت کلان استان مشخص شود. سید 
عبدالله میر ابراهیمی روز دوشنبه در جلسه کارگروه کنترل جمعیت حیوانات 
باید  ناقل بیماری تصریح کرد: برای جمع آوری منسجم سگ های ولگرد 
نیروی انتظامی نیز وارد عمل شود، شهرداری قم قدرت قهری برای ورود به 
برخی مراکز شخصی مانند باغ ها و ساختمان های نیمه کاره ندارد. وی بیان 
داشت: کانون های تردد سگ های ولگرد در حریم های شهر قم مانند شهرک 
صنعتی شکوهیه، باغ های اطراف مسجد جمکران، بستر رودخانه و پیرامون 
شهرک پردیسان و بلوار غدیر فراوان است و اکیپ های جمع آوری این حیوانات 
در شهرداری قم افزایش یافته است. وی تاکید کرد: همچنین در انتهای 
75 متری عمار یاسر و منطقه باجک 3 نیز تردد سگ های ولگرد به صورت 
گسترده تری مشاهده می شود. وی یادآور شد: بر مبنای گشت های میدانی 
مشخص شده بخش مهمی از سگ های ولگرد موجود استان از شهرهای 

مجاور بارگیری شده و در مجاورت شهر قم تخلیه و رهاسازی شده اند.

قدردانی نمایندگان  از سپاه در دستگیری "روح الله زم"
نائب رئیس فراکسیون نمایندگان ولایی گفت: در ایراد بیانیه قدردانی از سپاه پاسداران در رابطه 
با دستگیری روح الله زم اگر چه میان سه فراکسیون سیاسی مجلس در برخی موضوعات اختلاف 
نظرهایی وجود دارد، اما در این زمینه همه اتفاق نظر داشته و هیچکدام با پیش نویس بیانیه مخالفتی 
نداشتند. احمد امیرآبادی فراهانی در حاشیه جلسه علنی نوبت عصر دیروزمجلس شورای اسلامی 
اقدامات سرشبکه کانال تلگرامی معاند آمدنیوز  را در راستای کمک به دشمنان ملت ایران، در طول 
چندسال اخیر دانست و گفت: با توجه به اقداماتی که این کانال تلگرامی علیه امنیت روانی کشور و 
امنیت ملی انجام می داد، لازم بود اقدامی در این مورد، سازمان های اطلاعاتی و امنیتی انجام دهند 
که سازمان اطلاعات سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در عملیاتی بسیار پیچیده و پیشرفته توانست فرد 
وطن فروش که در برخی اغتشاشات کشور دست داشت، را دستگیر کند.وی افزود: به دلیل این اقدام 
بسیار بزرگ سازمان اطلاعات سپاه پاسداران، نمایندگان مجلس بدون وقفه پس  از شنیدن  این خبر 
بیانیه ای تهیه و امضا کردند.این نماینده مجلس اظهار داشت: بیانیه تقدیر از سپاه پاسداران در رابطه 
با دستگیری روح الله زم، از بیانیه هایی است که بسیار سریع نوشته و امضا شد، زیرا به طور معمول 
درباره برخی بیانیه ها میان سه فراکسیون سیاسی مجلس اختلاف نظرهایی وجود دارد، اما در این 
زمینه سه فراکسیون نمایندگان ولایی، امید و مستقلین اتفاق نظر داشتند و هیچکدام با پیش نویس 

بیانیه مخالفتی نکردند.

روح الله زم پس از بازداشت در تلویزیون: عذرخواهی می کنم
روح الله زم مالك و مدیر کانال آمدنیوز پس از بازداشت توسط اطلاعات سپاه در تلویزیون گفت: از 
اتفاقات سه چهار سال اخیر پشیمان هستم.وي ادامه داد: از مصاحبه با رسانه ها پشیمانم. اعتماد 
به دولت فرانسه کار اشتباهی بود. گفتند محافظ از جانم و خانواده ام انجام می دهند .زم افزود؛ فکر 
نمی کردم بازداشت شوم. اعتماد به دولت ها اعتماد صحیحی نیست. مخصوصا دولت هایی که نشان 
میدهند با ایران رابطه خوبی ندارند. مثل دولت آنریکا و دولت اسرائیل، عربستان و... . بابت اتفاقات 
افتاده از مجموعه نظام عذر خواهی می کنم.وي در پایان گفت: امیدوارم روند قضایی به سمتی برود که 

بتوان اتفاقات یه چهر سال اخیر را جران کرد.

شکایت مشاور رییس جمهور از صداوسیما 
آشنا، نماینده دولت در شورای نظارت بر صداوسیما از رفتار این سازمان به قوه قضاییه شکایت کرد.

حسام الدین آشنا، مشاور رییس جمهور و نماینده قوه مجریه در شورای نظارت بر سازمان صداوسیما، 
در نامه ای به حجت الاسلام محسنی اژه ای، خواستار الزام صداوسیما به پخش جوابیه دولت توسط 
شورای نظارت شد.مقصر دانستن دولت در خودسوزی دخترآبی به دلیل عدم آماده سازی ورزشگاه ها 
و حضور نمایندگان قوه مقننه و قضاییه در برنامه پرونده ویژه و غیبت نماینده ای از قوه مجریه از موارد 
مورد اشکال دولت درباره برنامه پرونده ویژه است. بر اساس قوانین موجود، شورای نظارت نیز موظف 
است در اسرع وقت )حداکثر چهل و هشت ساعت( به مسأله رسیدگی نموده و در صورتی که حق را به 

ذی نفع داد نظر خود را به سازمان صدا و سیما ابلاغ کند.

جنجال در مجلس بر سر انتقال آب دریای خزر
گروهی از نمایندگان استان های شمالی با تجمع در جایگاه هیات رییسه لحظاتی دستور جلسه 
مجلس شورای اسلامی را متوقف کرده و مخالفت خود را با انتقال آب دریای خزر اعلام کردند. در جلسه 
علنی صبح روز دوشنبه مجلس شورای اسلامی گروهی از نمایندگان استان های مازندران، گلستان 
و گیلان در جایگاه هیات رییسه تجمع کردند. این نمایندگان کاغذ هایی را در دست داشتند که بر 
روی آن ها نوشته شده بود "نه به انتقال آب دریای خزر"، "تصمیم غیرکارشناسی برابر با نابودی دریای 
خزر است"، "ملت اجازه نابودی دریای خزر را نمی دهند"، "بلای زاینده رود و دریاچه ارومیه را بر سر 
دریاچه خزر نیاورید" و "انتقال آب دریای خزر برابر است با نابودی محیط زیست". این گروه از نمایندگان 
لحظاتی دستور جلسه مجلس شورای اسلامی را متوقف کرده و این پلاکارد ها را در جایگاه هیات رییسه 
بالا بردند. مسعود پزشکیان که اداره جلسه علنی را برعهده داشت، تکرار می کرد که این اقدام خلاف 

آیین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی است و از نمایندگان می خواست تا به جایگاه خود بازگردند.

"عارف" رئیس فراکسیون امید ماند
نماینده دماوند و فیروزکوه در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه اعضای هیات رئیسه فراکسیون 
امید برای سال آخر مجلس دهم ابقا شدند، گفت: "محمدرضا عارف" برای بار چهارم ریاست فراکسیون 
امید را برعهده گرفت. »قاسم میرزایی نیکو«  با اشاره به برگزاری انتخابات هیات رئیسه فراکسیون امید 
مجلس برای اجلاسیه چهارم گفت: اعضای هیات رئیسه این فراکسیون برای سال آخر مجلس دهم 
ابقا شدند و  عارف برای اجلاسیه چهارم مجلس دهم ریاست فراکسیون امید را برعهده گرفت.عضو 
کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس بیان داشت: محمدرضا تابش،  عبدالکریم حسین 
زاده،  مصطفی کواکبیان،  محمد فیضی،  رضا انصاری،  الیاس حضرتی،  غلامرضا تاجگردون و سیده 

فاطمه سعیدی به عنوان اعضای دیگر هیات رئیسه فراکسیون امید انتخاب شدند.

چند میلیون نفر به یارانه نیاز ندارند؟ 
احمد انارکی محمدینایب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس با بیان اینکه با توجه به کسری بودجه 
دولت حذف یارانه حداقل 5 و نیم میلیون نفر ضروریست، گفت: با حذف یارانه ثروتمندان در کنار 
جبران کسری بودجه پرداخت یارانه نیز به صورت منصفانه تری توزیع می شود و همچنین با اعتبار 
باقیمانده برای حوزه اشتغال و تولید می توان برنامه ریزی کرد.وی افزود: اگر 120 هزار میلیارد ریال 
از محل حذف یارانه پردرآمد ها در بخش اشتغال هزینه شود می توان انتظار داشت تا حدودی مشکل 

بیکاری مرتفع شود.

حال عمومی آیت الله مکارم شیرازی مساعد است 
یکی از اعضای دفتر آیت الله مکارم شیرازی حال عمومی این مرجع تقلید را مساعد توصیف کرد و 
گفت: ایشان هم اکنون در شرایط خوبی به سر می برند. یکی از اعضای دفتر آیت الله مکارم شیرازی در 
خصوص آخرین وضعیت آیت الله مکارم شیرازی گفت: در حال حاضر وضعیت آیت الله مکارم شیرازی 
تثبیت شده و خوب است.وی با بیان اینکه در حال حاضر هیچ مشکل خاصی نیست و حال عمومی 

ایشان مساعد است، بیان کرد: به احتمال زیاد ایشان طی روزهای آتی از بیمارستان مرخص شوند.

رئیس اداره بازرگانی سازمان صمت استان قم  خبرداد

كاهش چشمگير صادرات استان قم
رئیس اداره بازرگانی سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: در نیمه نخست سال جاری 
حجم کالاهای صادرشده از گمرک این استان به لحاظ وزنی نسبت به مدت مشابه سال قبل 2.8 درصد 
کاهش یافته است.  مجتبی فرهادی روز دوشنبه در پنجمین جلسه کارگروه توسعه صادرات قم در تالار 
امام جواد )ع( استانداری اظهار داشت: صادرات برخی از کالاهای استان از طریق گمرکات مرزی 
عمده ترین دلیل این کاهش می باشد. وی بیان داشت: در همین مدت صادرات صورت گرفته در کل 
کشور ازنظر وزنی 22.5 درصد افزایش پیداکرده ولی ازنظر ارزش دلاری کاهش یافته که تعدیل نرخ 
پایه صادراتی دلیل اصلی آن است. وی ارزش صادرات انجام شده از گمرکات قم در 6 ماهه اول امسال 
را 117 میلیون دلار عنوان کرد و افزود: این رقم در مدت مشابه سال قبل 151 میلیون دلار بوده که 
حاکی از کاهش چشمگیر صادرات در این استان است. عضو هیات نمایندگی اتاق بازرگانی، صنایع، 
معادن و کشاورزی قم نیز در این جلسه میزان صادرات کفش از طریق گمرکات قم در سال 97 را 112 
میلیون دلار ذکر کرد و افزود: در نیمه نخست سال قبل حدود 6 میلیون و 766 هزار دلار معادل 976 تن 
کفش از گمرک استان صادرشده و این مبلغ در 6 ماهه اول امسال با 73 درصد کاهش به رقمی حدود 
یک میلیون و 792 هزار و 400 دلار رسیده است . مصطفی کرمانی همچنین میزان صادرات کفش قم 
در 6 ماهه اول امسال را ازنظر وزنی 734 تن عنوان کرد و افزود: این رقم نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته 33 درصد کاهش یافته که تعهد سپاری و عدم صدور اظهارنامه صادراتی از گمرکات قم و دو برابر 

شدن هزینه مواد اولیه از دلایل اصلی آن به شمار می آید.
کاهش بی سابقه صادرات فرش از گمرکات قم 

عضو دیگر هیات نمایندگی اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی قم نیز در این جلسه با اشاره 
به کاهش بی سابقه صادرات فرش از گمرکات قم در 6 ماهه نخست امسال، آن را تجربه تلخی برای 
این هنر صنعت بومی استان توصیف کرد و گفت: با توجه به آسیب شناسی های صورت گرفته توسط 
کارشناسان، عوامل متعددی در این زمینه نقش دارد که تعهد سپاری ازجمله آن است. علیرضا راد بیان 
کرد: صادرات فرش از گمرکات قم صفر است و بیشتر صادرات این محصول از طریق گمرکات تهران، 
اصفهان و بندرعباس صورت می گیرد. وی در پایان یادآور شد: از سال گذشته موضوع یارانه صادراتی 
در کشور احیاشده ولی برخی از صادرکنندگان قمی به رغم ارائه مدارک لازم هنوز آن را دریافت نکردند.
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هيچ كس از گناهان سالم نمی ماند، 

مگر اينکه زبانش را نگه دارد.

سه شنبه - بیست وسوم مهرماه 1398 - سال بیست ودوم- شماره 4903

سازمان توسعه وعمران قم 

 استاندار قم با اشاره به میزبانی قم از زائران داخلی و 
می شود  پیش بینی  گفت:  حسینی)ع(  اربعین  خارجی 
بالغ بر 200 هزار زائر در قم حضور یابند که غالب این زائران 

از کشورهای پاکستان و افغانستان هستند. 
مردمی  قرارگاه  اعضای  با  نشستی  در  سرمست  بهرام 
اهمیت  بر  تاکید  با  قم،  قدس  مصلای  در  اربعین 
افزود:  الحسین)ع(  اباعبدالله  زائران  به  خدمت رسانی 

خدمت به زائران امام حسین)ع( افتخار بزرگ و بر مبنای 
اعتقادهای قلبی و باورهای دینی مردم است.

وی تلاش برای رفع موانع و مشکل ها در زمینه میزبانی 
از زائرین را مورد تاکید قرار داد و اضافه کرد: آسیب شناسی 
خدمات ارائه شده به زائران اربعین در سال های گذشته و 
ارزیابی عملکرد دستگاه ها در این حوزه اهمیت ویژه ای در 

بهبود خدمات خواهد داشت.

جمع آوری  و  مستندسازی  اهمیت  به  اشاره  با  وی 
فعالیت های مواکب و کمیته های ذیل ستاد اربعین استان، 
پیگیری  و  مردمی  موکب های  از   حمایت  کرد:  تصریح 
قم،  ویژه  زائرپذیری  به  توجه  با  ملی  اعتبارات  تخصیص 
باید با جدیت پیگیری شود. سرمست با اشاره به تقویت 
فرهنگ زائرپذیری و اعتلای فرهنگ  میزبانی در بین مردم 
با  استان  اجرایی  تعامل دستگاه های  و  لزوم هم افزایی  و 
نیروهای مردمی گفت: بهره گیری از اماکن و بقاع متبرک، 
مساجد و سایر فضاهایی که قابلیت خدمات رسانی دارند 
در دستور کار قرار گیرد. استاندار قم همچنین در حاشیه 
این بازدید در گفت وگویی، با اشاره به ارتقاء سطح خدمات 
به زائران، اظهار داشت: خدمات اسکان و پذیرایی از زائران 
در قرارگاه های اسکان در امامزاده جمال الدین)ع(، مصلای 
قدس و مسجد مقدس جمکران با محوریت مردم و حمایت 
دستگاه های دولتی در مسیر میزبانی هرچه بهتر از این 
زائران است. وی ادامه داد: برنامه های ستاد اربعین استان 
با اولویت فرهنگ سازی در حوزه میزبانی از زائران و ترویج 
حضور  سرمست،  اجراست.   حال  در  حسینی  فرهنگ 
را  زائران  به  و جهادی در خدمت رسانی  نیروهای مردمی 
موردتوجه قرار داد و اضافه کرد: موقعیت ویژه قم در اعزام 
هماهنگ  کار  و  خدمت  اربعین  ایام  در  زائرپذیری  و  زائر 
استان  اربعین  و کمیته های ذیل ستاد  نیروهای مردمی 
را می طلبد. استاندار قم همچنین به آمادگی استان در 
ایام اربعین برای میزبانی از زائران اربعین حسینی اشاره و 
خاطرنشان کرد: برنامه ریزی های صورت گرفته در جهتی 
است که برای ایام بعد از اربعین نیز فضای اسکان و پذیرایی 

از زائران در مسیر بازگشت مهیا باشد.

استاندارقم :

حضور 200 هزار زائر اربعین در قم پیش بینی شده است

در راستای تکمیل وسائط نقلیه 
سبک استیجاری خود،نیاز به 
دراختیارقرارگیری یکدستگاه 

خودرو سمند یا پژو 405 مدل 96 به 
بالا همراه راننده )حداکثر سن 40 

سال و متأهل (را دارد،لذا متقاضیان 
میتوانند بادردست داشتن مدارک ،  
همه روزه تا تاریخ  1398/08/05  به 

امور اداری سازمان مراجعه نمایند.

 معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم گفت: استاندارد بودن مصالح ساختمانی 
تولیدی در قم موضوعی مهمی برای این استان و کل کشور می باشد، از این رو باید نظارت 

مستمر و دقیقی بر آن صورت گیرد.
محسن بهشتی عصر یکشنبه در نخستین جلسه شورای استاندارد قم در تالار امام جواد 
)ع( استانداری اظهار داشت: تولید مصالح ساختمانی به شکل سنتی از قدیم در قم جایگاه 

ویژه ای داشته و اکنون نیز تولید مصالح به روش سنتی و صنعتی در این استان فعال است.
وی اضافه کرد: اگر به فعالیت واحدهای تولید مصالح ساختمانی درقم نظارت نشود، و به 
استانداردسازیهای لازم نرسیم، این معضل فارغ از ساخت وسازهایی که در استان صورت می 
گیرد، ساخت و سازهای سایر استان ها که مصالح آنها از قم تامین می شود، را تحت تاثیر 

قرار می دهد.

وی با تاکید بر اینکه نظارت بر واحدهای تولید مصالح ساختمانی در قم باید همواره استمرار 
داشته باشد، بیان کرد: وقتی نظارت بر عملکرد واحدهای واحدهای مذکور ضعیف باشد، 

برای سودآوری بیشتر به سمت تولید مصالح بی کیفیت و غیر استاندارد سوق پیدا می کنند.
بهشتی با یادآوری اینکه ما دراستان در زمینه وجود بُتن مشکل های زیادی داشتیم، گفت: 
عدم نظارت کافی بر تولید مصالح ساختمانی موجب می شود تا تولیدکنندگان آن شرکت، 
تشکل، انجمن و صنفی را ایجاد کنند و به نوعی در مقابل ضوابطی که حاکمیت دنبال 

می کند، مقاومت نمایند.
معاون استاندار قم در بخش پایانی سخنان خود گفت: امیدواریم با آشنایی که مدیر کل 
استاندارد قم با ظرفیت ها و آسیب های صنعت قم دارد، در این عرصه سرعت بهتر و بیشتری 

را شاهد باشیم.

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم:

نظارت بر واحدهای توليد مصالح ساختمانی بايد مستمرباشد

فرماندار قم با اشاره به احداث تقاطع کیوانفر و خیابان امام خمینی)ره(، انجام این طرح 
را طبق نظر هیئت تطبیق و هیئت حل اختلاف، منوط به تائیدیه شورای ترافیک و طرح 

جامع و تفضیلی دانست.
مرتضی حیدری با اشاره به روند طی شده در مورد تقاطع کیوانفر، اظهار داشت: 
هیئت تطبیق با حضور نماینده ای از وزارت کشور، نماینده ای از قوه قضاییه یا دادستان و 
نماینده ای از شورای استان برای مصوبات شورای اسلامی شهر تشکیل جلسه می دهد تا 
با قوانین مقررات کشور تطبیق داده شود. وی به مصوبه شورای شهر در موضوع احداث 
تقاطع خیابان 30 متری کیوانفر و خیایان امام  خمینی)ره( اشاره کرد و گفت: نظر هیئت 
تطبیق، داشتن پیوست فنی همراه با مصوبه شورا بود که در صورت تأیید شورای ترافیک 

و طرح جامع و تفضیلی، اجرای پروژه بدون اشکال خواهد بود.
فرماندار قم افزود: شورای شهر، این نامه را با امضای رئیس شورا برگرداند و با تأکید به 
اینکه اجرای پروژه دارای ردیف بودجه است،  بر این مصوبه تحت عنوان توسعه متوازن 

شهر اصرار کرد. وی خاطرنشان کرد: درست است که بودجه اول سال ارائه می شود، اما 
بودجه، مجموعه پیشنهاداتی است که بعد از بررسی و دریافت مصوبات لازم از نهادهای 

مسئول، جنبه اجرایی پیدا می کند.
حیدری با بیان اینکه در بند به بند بودجه باید ضوابط و مقررات دیده شود، اضافه کرد: 
درغیر این صورت، دستگاه های نظارتی وارد می شوند و بدون رعایت مقرراتی مانند مزایده 

و مناقصه یا تائید حوزه های فنی و تخصصی، نمی توان بودجه را اجرا کرد.
وی یادآور شد: موضوع احداث تقاطع کیوانفر را به هیئت حل اختلاف ارجاع دادیم و 
آنها هم مطلب ما را تائید کردند و در آنجا تصویب شد که با رعایت کلیه قوانین و مقررات، 

از جمله رعایت طرح جامع ترافیک و تفصیلیِ شهر قم، می توانند این  پروژه اجرا کنند.
فرماندار قم  تصریح کرد: در واقع آنها هم اصرار دارند که ضوابط باید اجرا شود و این 
ضوابط عبارت است از تائیدیه شورای ترافیک و طرح جامع و تفضیلی که اگر شورای شهر 

اینها را دریافت کرده باشد، می تواند این طرح را اجرا کند.

فرماندار قم :

اجرای تقاطع كيوانفر منوط به  مصوبه شورای ترافيک است

 معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم با تاکید 
بر فراهم شدن شرایط لازم برای توسعه حمل ونقل ریلی 
در این استان گفت: این موضوع باید به لحاظ اقتصادی 

برای سرمایه گذاران متقاضی توجیه شود.
مهرداد غضنفری روز دوشنبه در پنجمین جلسه کارگروه 
استانداری  )ع(  جواد  امام  تالار  در  قم  صادرات  توسعه 
اظهار داشت: این اراده در نزد مدیرکل و دست اندرکاران 
راه آهن استان وجود دارد و پیگیر حل موضوع هستند ولی 

ما نیز باید مسیر را دنبال کنیم.
در  خوبی  اتفاق های  گذشته  سال  داشت:  بیان  وی 
شبانه روزی  همکاری  با  و  داد  رخ  قم  حمل ونقل  حوزه 
دستگاه های اجرایی توانستیم مشکل های این استان را 

در این زمینه کاهش دهیم.
وی گفت: توسعه حمل ونقل ریلی یک اقدام اساسی در 

زمینه نقل وانتقال کالاهای مختلف است و با تحقق یافتن 
این امر دیگر هیچ گونه دغدغه ای نخواهیم داشت.

نیازمند توجیه اقتصادی  وی ادامه داد: این موضوع 
است، ازاین رو منطقه ویژه اقتصادی و شهرک صنعتی 
سلفچگان و همچنین پهنه نیزار باید برای تامین حداقل 

بار موردنیاز تضمین های لازم را بدهند.
برای  قم  راه آهن  کل  اداره  گفت:  قم  استاندار  معاون 
ویژه  منطقه  به  سراسری  راه آهن  اتصال  طرح  تکمیل 
قطع  استانی  اعتبارهای  از  باید  سلفچگان  اقتصادی 
امید کند، ولی می تواند هر راهی که برای پیگیری این 
موضوع به نظر می رسد را جهت انتقال به استاندار، مجمع 
نمایندگان استان و به ویژه رئیس مجلس شورای اسلامی 

ارائه دهد.
غضنفری با تاکید بر پیگیری موضوع تخصیص یارانه 

صنعت،  سازمان  کرد:  خاطرنشان  استان  به  صادراتی 
معدن و تجارت باید گزارشی در این زمینه تهیه و ارائه کند.
وی صادرات را پیشران توسعه استان دانست و افزود: 
و  اقتصاد مقاومتی  برنامه های  تولید صادرات محور در 
سیاست گذاری قم در اولویت است و باید از فرصت هایی 
که بانک های عامل برای دریافت تسهیلات در اختیار ما 

قرار می دهند، استفاده کنیم.
و  جسارت  شناور،  تسهیلات  اهمیت  بر  تاکید  با  وی 
همت مدیران را لازمه جذب آن عنوان کرد و یادآور شد: 
تکرار  قابل  همیشه  است،  ممکن  حمایتی  بسته های 

نباشد.
غضنفری در بخش دیگری از سخنان خود ارائه یک 
تحلیل و ارزیابی دقیق از علل کاهش صادرات استان در 

سال جاری نسبت به سال قبل را ضروری برشمرد.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری:

توسعه حمل ونقل ريلی قم برای سرمايه گذاران توجيه شود

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: 
در مجموع ٣٤ هزار و ٥68 واحد صنفی مجوزدار در استان 
قم وجود دارد که 2٠ هزار و 2٠٥ واحد توزیعی و خدماتی و 

١٤ هزار و ٣6٣ واحد تولیدی و خدماتی است.
 محمود سیجانی با اشاره به سرمایه گذاری انجام شده 
در استان قم اظهار کرد: در نیمه نخست سال جای تعداد 
٥١ فقره پروانه بهره برداری ایجادی در استان قم با ١٤٧ 
میلیارد تومان سرمایه گذاری و اشتغال زایی برای هزار و 

٣٧٣ نفر صادر شد.

وی ادامه داد: در 6 ماه نخست امسال تعداد ٥٣ فقره 
پروانه بهره برداری توسعه ای)توسعه واحدهای موجود( 
در استان قم با 68 میلیارد تومان سرمایه گذاری و اشتغال 
زایی برای هزار و ١2٥ نفر صادر شد، در این مدت شاهد 
ابطال یا تعلیق 6٥ فقره پروانه بهره برداری در استان به 

دلیل عدم فعالیت بودیم.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم افزود: 
اکنون در مجموع دو هزار و 2٧٩ پروانه بهره برداری در 
استان با اشتغال ٥6 هزار و 8٧٧ نفر و سرمایه گذاری چهار 

هزار و ٧٠٥ نفر موجود است.
سیجانی با اشاره به تعداد مجوزهای صنفی صادر شده 
در استان قم اظهار کرد: در نیمه نخست سال جاری هزار 
و ٩٤8 فقره مجوز صنفی در رسته های تولیدی، توزیعی و 
خدماتی در استان با اشتغال زایی برای چهار هزار و 8٧٠ 
نفر صادر شد. وی خاطرنشان کرد: در مجموع ٣٤ هزار و 
٥68 واحد صنفی مجوزدار در استان قم وجود دارد که 2٠ 
هزار و 2٠٥ واحد توزیعی و خدماتی و ١٤ هزار و ٣6٣ واحد 

تولیدی و خدماتی است.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم خبرداد

وجود 34 هزار واحد صنفی مجوزدار در استان قم

روابط عمومی سازمان توسعه و عمران قم

دعوت به همکاری


